
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 12762
2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 12684, 12688, 12689,

12690, 12691, 12692, 12694, 12695, 12696
3. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 12705

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 12661-12663
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

12663-12682
3. Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εθνικής  Άµυνας, σχετικά µε τα

µέτρα για την αποτελεσµατική φύλαξη της ελληνοαλβανικής
µεθορίου, σελ. 12683

β) Προς τον Υπουργό Υγείας:
i) σχετικά µε τις καταγγελίες για τη Διεύθυνση Ψυχικής

Υγείας του Υπουργείου, σελ. 12684
ii) σχετικά µε τα προβλήµατα στη λειτουργία της µονάδας

τεχνητού νεφρού του Νοσοκοµείου Βόλου, σελ. 12686

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων, της

τροπολογίας και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Κύρωση των Συµφωνιών α) µεταξύ της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Δηµοκρατίας του Ιράκ για
την αναδιάρθρωση των οφειλών του προς το Ελληνικό Δη-
µόσιο και β) µεταξύ του Υπουργικού Συµβουλίου της Δηµο-
κρατίας της Αλβανίας και του Υπουργείου Οικονοµίας και
Οικονοµικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Οργανι-
σµού Ασφάλισης Εξαγωγικών Πιστώσεων (ΟΑΕΠ) και άλλες
διατάξεις  , σελ. 12688-12712

2. Κατάθεση πρότασης νόµου:
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπι-

σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς / Ενωτικού Κοινωνικού Με-
τώπου κ. Αλέξης Τσίπρας και οι Βουλευτές του Κόµµατός του
κατέθεσαν πρόταση νόµου: «Για την καταπολέµηση του ρα-
τσισµού και των εγκληµάτων µε ρατσιστικά χαρακτηριστικά»,
σελ. 12694

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 12696-12762
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 12661-12696

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 12689
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 12697
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 12684, 12688, 12689, 

12690, 12691, 12692, 
12694, 12695, 12696

ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 12688, 121689, 12690, 
12691, 12694, 12696

ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 12688
ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ Γ. , σελ. 12695
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 12684
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν. , σελ. 12689
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 12694
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 12688

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 12705
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 12705

Γ. Επί των αναφορών και ερωτήσεων:
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 12684, 12685
ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ Π. , σελ. 12683, 12684
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 12686
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 12685, 12686, 12687
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 12683

Δ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:
ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ Δ. , σελ. 12700
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 12696
ΒΑΛΑΒΑΝΗ  Ό. , σελ. 12694, 12695
ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ Η. , σελ. 12703
ΒΛΑΧΟΣ Γ. , σελ. 12703
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 12689, 12702, 12703
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 12705
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 12709, 12712
ΓΚΟΚΑΣ Χ. , σελ. 12697
ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Ε. , σελ. 12691, 12692
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 12697, 12705, 12710
ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ Δ. , σελ. 12706, 12711, 12712
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 12701
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Π. , σελ. 12690, 12702, 12706, 12707 

12711, 12712
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 12692, 12693, 12698
ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ Γ. , σελ. 12695
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 12693
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 12690, 12699
ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ Ν. , σελ. 12704
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν. , σελ. 12689, 12710
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 12690, 12694, 12700
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 12708
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Αθήνα, σήµερα στις 4 Ιουνίου 2013, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προ-
εδρία της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ -
ΤΣΑΡΟΥΧΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση. 

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Γεώργιο Λαµπρού-
λη, Βουλευτή του Νοµού Λαρίσης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Θεόδωρος Κανελλόπουλος εκ-
φράζει την αντίθεσή του στην προληπτική επίταξη των καθηγη-
τών.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Λαρίσης
καταγγέλλει τα δυσβάστακτα οικονοµικά µέτρα που λαµβάνονται
εις βάρος των πολύτεκνων οικογενειών.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κουτούζης επισηµαίνει τα προ-
βλήµατα που έχει δηµιουργήσει η εφαρµογή του «Καλλικράτη»
στην έκδοση αδειών νέων αρδευτικών ή υδρευτικών γεωτρή-
σεων.

4) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Τοπική Κοινότητα Σέσκλου του
Δήµου Βόλου αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την απέν-
ταξη του έργου «Σύνδεση δικτύου αποχέτευσης ακαθάρτων Σέ-
σκλου µε τις Εγκαταστάσεις Επεξεργασίας Λυµάτων ΔΕΥΑΜΒ»
από το Επιχειρησιακό Πρόγραµµα Περιβάλλοντος και Αειφόρου
Ανάπτυξης.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλαδική Ένωση Συλλόγων
Πολύτεκνων Οικογενειών µε τρία τέκνα αιτείται τη διατήρηση της
υφιστάµενης αναλογίας ως προς την καταβολή πολυτεκνικού
επιδόµατος σε πολύτεκνες και τρίτεκνες οικογένειες.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο αίτηµα

των υποψήφιων επενδυτών να αλλάξει το ρυµοτοµικό σχέδιο του
Πειραιά για την κατασκευή πολυκλινικής.

7) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Διευθυντής της Ωτορινολαρυγγο-
λογικής Κλινικής του Γενικού Νοσοκοµείου Βόλου αιτείται την
επίλυση θέµατος που αφορά την ανανέωση της απόσπασης ια-
τρού ωτορινολαρυγγολόγου στο Γενικό Νοσοκοµείο Βόλου από
το Γενικό Νοσοκοµείο Λάρισας.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Τεχνολόγων
Εκπαιδευτικών Εργαστηριακών Μαθηµάτων Κλάδου ΤΕ1-ΠΑΤΕΣ
ΣΕΛΕΤΕ αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τη βαθµολο-
γική και µισθολογική κατάταξη των εκπαιδευτικών ΤΕ01 στο ν.
4024/2011.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται την άµεση λήψη µέτρων, ώστε να αποτιµηθούν οι
ζηµιές και να αποζηµιωθούν οι παραγωγοί της περιοχής από την
καταστροφή του ελαιοκάρπου από το φαινόµενο της σχινοκαρ-
πίας.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται τη λήψη µέτρων για την αποτίµηση των ζηµιών και
την αποζηµίωση των παραγωγών της περιοχής από την κατα-
στροφή του ελαιοκάρπου από το φαινόµενο της σχινοκαρπίας.

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Λειτουργών Μέσης Εκ-
παίδευσης Νοµού Ηρακλείου αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά τη συνταξιοδότηση των διευθυντών σχολείων οι οποίοι,
λόγω καθυστέρησης στην τοποθέτησή τους, χάνουν το επίδοµα
θέσης για λίγες ηµέρες.

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στα προγράµ-
µατα κατάρτισης και επιδοτούµενης απασχόλησης ανέργων για
την Περιφέρεια Κρήτης.

13) Οι Βουλευτές, Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ και Β’ Πει-
ραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Κορινθίας αιτείται την υιο-
θέτηση προτάσεών της στο θέµα της εκρίζωσης αµπελώνων.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
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14) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Οργανισµός Κατά Των Ναρκω-
τικών-µονάδα υποκατάστασης Βόλου αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά την υποχρηµατοδότηση της εν λόγω µονά-
δας.

15) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ, Β’
Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΚΑΤΡΙΒΑΝΟΥ και Α’ Αθηνών κ. ΜΑΡΙΑ ΜΠΟ-
ΛΑΡΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Ένωση Φωτορεπόρ-
τερ Ελλάδας αιτείται την επίλυση θεµάτων για τη διασφάλιση του
επαγγέλµατος του φωτοειδησεογράφου.

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εργαζο-
µένων Κέντρων Δηµιουργικής Απασχόλησης Παιδιών αιτείται τη
λήψη µέτρων για τη διασφάλιση της συνέχισης του προγράµµα-
τος που αφορά τα εν λόγω κέντρα, καθώς και την υπαγωγή τους
στον αναπτυξιακό προγραµµατισµό της περιόδου 2014-2020.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Φορο-
τεχνικών Ελευθέρων Επαγγελµατιών αιτείται την αναβάθµιση του
επαγγέλµατος του φοροτεχνικού µέσω της υλοποίησης της πι-
στοποίησης του ν.3842/2010 και της νοµοθέτησης του Κώδικα
Δεοντολογίας.

18) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΣΣΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται την ολοκλήρωση έρευνας που αφορά
τη ζηµία που υπέστη το ελληνικό δηµόσιο από τις δαπάνες νο-
σηλείας στα δύο Νοσοκοµεία Ιωαννίνων και από την αγορά φαρ-
µάκων από παράνοµους κατόχους βιβλιαρίων υγείας.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην αδυνα-
µία των εµπόρων του Ηρακλείου Κρήτης να αποπληρώσουν τα
δάνεια τους λόγω απώλειας των εσόδων τους.

20) Η Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Συνδικάτο Μετάλλου Πειραιά αι-
τείται την άµεση λήψη µέτρων για τη βελτίωση της υγιεινής και
ασφάλειας στη Ναυπηγοεπισκευαστική Ζώνη.

21) Ο Βουλευτής Ευρυτανίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΝΤΟΓΕ-
ΩΡΓΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Καρπενησίου
Νοµού Ευρυτανίας παραθέτει τις προτάσεις του σχετικά µε τον
καθορισµό των νέων αντικειµενικών αξιών στο Νοµό Ευρυτανίας.

22) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται την ανάκληση της µετακίνησης των
δύο γενικών ιατρών από τα περιφερειακά ιατρεία του Τραγανού
και της Κυλλήνης, καθώς και τριών νοσηλευτριών από το Νοσο-
κοµείο Πύργου, ώστε να επαναλειτουργήσει οµαλά το Κέντρο
Υγείας Γαστούνης.

23) Η Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ηπατοµεταµοσχευθέν-
των Ελλάδος εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την κατάργηση
του Κέντρου Ελέγχου και Αναφοράς Ιογενούς Ηπατίτιδας.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Οργανισµός Γεωργικών
Ασφαλίσεων εκφράζει την αντίθεσή του στα νέα όρια ηλικίας
συνταξιοδότησης των ασφαλισµένων στον ΟΓΑ.

25) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Σερρών παραθέτει
τις προτάσεις του σχετικά µε το Πρόγραµµα Ενίσχυσης Μικρο-
µεσαίων Επιχειρήσεων των Κλάδων Μεταποίησης - Τουρισµού -
Εµπορίου - Υπηρεσιών ΕΣΠΑ 2007-2013 στην Περιφέρεια Κεν-
τρικής Μακεδονίας.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ευθύ-
νες που επιρρίπτουν οι οικονοµικοί εισαγγελείς και ο ΣΥΡΙΖΑ στις
τράπεζες σχετικά µε τον ελλιπή και αναποτελεσµατικό έλεγχο
των υποθέσεων που σχετίζονται µε τη λίστα Λαγκάρντ.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ορι-
στική ένταξη στο ΕΣΠΑ του φράγµατος Σελινούντα.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αναβάθ-
µιση του Κρατικού Θεάτρου Βορείου Ελλάδος κατά τη διάρκεια
της θητείας του προέδρου του κ. Δηµητρίου Γαρούφα.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην οδική σύν-
δεση του νέου λιµένα στο Αίγιο µε την εθνική οδό Πατρών -
Αθηνών.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις επι-
πτώσεις που έχει στον Κορινθιακό Κόλπο η εναπόθεση παράνο-
µων λυµάτων της πόλης των Καλαβρύτων, σύµφωνα µε την Οµο-
σπονδία Οικολογικών Οργανώσεων η «Αλκυών».

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον καθαρισµό
γραµµών του εγκαταλελειµµένου δικτύου του ΟΣΕ στον Δήµο
Πατρέων.

32) Οι Βουλευτές, Λασιθίου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ και Β’
Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία η Οµοσπονδία Εργοδοτικών Ενώσεων Επιχειρήσεων Ναυ-
πήγησης και Επισκευής Πλοίων Πειραιά παραθέτει τις απόψεις
της αναφορικά µε το Μητρώο Ναυπηγοεπισκευαστικών Επιχει-
ρήσεων.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο φαι-
νόµενο της λαθροϋλοτοµίας στην περιοχή της Στροφυλιάς
Νοµού Αχαϊας

34) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
του Δηµοτικού Σχολείου Νυδρίου Λευκάδας διαµαρτύρεται για
την κατασκευή λυοµένων αιθουσών βαρέως τύπου για τη στέ-
γαση νηπιαγωγείου στον προαύλιο χώρο του Δηµοτικού Σχο-
λείου στο Νυδρί Λευκάδας.

35) Οι Βουλευτές, Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ, Β’ Θεσσαλο-
νίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ και Α’ Αθηνών κ. ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδε-
µόνων Λυκείου Λίµνης του Νοµού Εύβοιας καταγγέλλει την κυ-
βερνητική πολιτική που υποβαθµίζει τη δηµόσια παιδεία και
εκφράζει την αντίθεσή του στις καταργήσεις και συγχωνεύσεις
τµηµάτων και οργανικών θέσεων εκπαιδευτικών.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αντίθεση
των ΔΕΠΑ και ΔΕΣΦΑ για την επέκταση του φυσικού αερίου στη
δυτική Ελλάδα. 

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε συνάντηση
φορέων για την αντιµετώπιση του προβλήµατος της ηχορρύπαν-
σης στην πόλη της Πάτρας.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε κυκλο-
φοριακά προβλήµατα που δηµιουργούνται στον Προαστιακό
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Σιδηρόδροµο στην Πάτρα, λόγω παράνοµης στάθµευσης οχη-
µάτων πάνω στις γραµµές.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην άµε-
ση ανάγκη αγοράς εκτός λίστας φαρµάκου για τη θεραπεία παι-
διού.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην ανάγκη
απρόσκοπτης πρόσβασης στις θεραπείες από άτοµα µε αιµορ-
ροφιλία.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών-
Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Ηρακλείου διαµαρτύρεται για τη
φηµολογούµενη πρόθεση της Κυβέρνησης να αυξήσει την προ-
καταβολή φόρου επόµενης χρήσης των επιχειρήσεων από 55%
και 80%, που είναι µέχρι σήµερα, σε 90% για όλες τις επιχειρή-
σεις.

42) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλό-
γων Έβρου «Η Ενότητα» αιτείται την παρέµβαση της Πολιτείας,
προκειµένου να σταµατήσει η διαδικασία είσπραξης για το «χα-
ράτσι» που επιβάλλεται από τις ενώσεις αγροτικών συνεταιρι-
σµών σε αγρότες και κτηνοτρόφους για τις δηλώσεις ΟΣΔΕ.

43) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο Πρόεδρος του ΔΣ των Παραγωγών Αγροτών της ΕΑΣ
Ιωαννίνων αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την επιβολή
της ειδικής εισφοράς αλληλεγγύης, το ύψος της οποίας φθάνει
στο 40%, στα φωτοβολταϊκά πάρκα των αγροτών.

44) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Σωκράτης Μπεκατώρος δια-
µαρτύρεται για ελλείψεις σε βασικά φάρµακα των ασθενών µε
σκλήρυνση κατά πλάκας.

45) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο υπεύθυνος του κοινωνικού ια-
τρείου- φαρµακείου Βύρωνα αιτείται την επίλυση θεµάτων που
αφορούν σε ελλείψεις στα φαρµακεία κρατικών νοσοκοµείων και
σε αρνήσεις των διοικήσεων να χορηγήσουν σε ανασφάλιστους
φάρµακα για τη θεραπεία τους.

46) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Μο-

λάων Νοµού Λακωνίας αιτούνται την επίλυση θέµατος που
αφορά στην αναστολή λειτουργίας του Παραρτήµατος ΙΚΑ-
ΕΤΑΜ Μολάων.

47) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και Ρε-
θύµνης κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Ρεθύµνου εκφράζει τη διαµαρτυ-
ρία του για την κατάργηση ή συγχώνευση υπηρεσιών και τµηµά-
των του Σώµατος Επιθεώρησης Εργασίας.

48) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία επισηµαίνει την ανάγκη µετα-
στέγασης του Πρωτοδικείου, της Εισαγγελίας και του Ειρηνοδι-
κείου-Πταισµατοδικείου Κιλκίς, λόγω ακαταλληλότητας του
κτηρίου.

49) Οι Βουλευτές, Βοιωτίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΑΘΑΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Δήµος Ορχοµενού Νοµού Βοιωτίας και η εταιρεία «Νέα Οδός
Α.Ε.» παραθέτουν τις απόψεις τους για την επίλυση θεµάτων,
που αφορούν στην απρόσκοπτη λειτουργία του οδικού άξονα
της περιοχής.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε υπεξαί-
ρεση σηµαντικών ποσών στο υποκατάστηµα ΙΚΑ Άνω Λιοσίων-
Καµατερού.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 6255/578/24-01-2013 ερώτηση των Βουλευ-
τών κυρίων Κουρουµπλή Παναγιώτη, Δραγασάκη Ιωάννη, Τσα-
καλώτου Ευκλείδη, Παπαδηµούλη Δηµήτριου, Αγαθοπούλου
Ειρήνης-Ελένης, Γάκη Δηµητρίου, Γελαλή Δηµήτρη, Γερµανίδη
Αθανάσιου, Γεωργοπούλου-Σαλτάρη Ευσταθίας (Έφης), Γλέζου
Εµµανουήλ, Δερµιτζάκη Κωνσταντίνου, Διακάκη Μαρίας, Διαµαν-
τόπουλου Ευάγγελου, Δούρου Ειρήνης (Ρένας), Δρίτσα Θεοδώ-
ρου, Ζαχαριά Κωνσταντίνου, Θεοπεφτάτου Αφροδίτης, Ιγγλέζη
Αικατερίνης, Κανελλοπούλου Μαρίας, Καφαντάρη Χαρούλας
(Χαράς), Κριτσωτάκη Μιχαήλ, Κυριακάκη Βασιλείου, Μαντά Χρή-
στου, Μεϊκόπουλου Αλεξάνδρου, Μητρόπουλου Αλεξίου, Μιχα-
λάκη Νικολάου, Μπάρκα Κωνσταντίνου, Μπόλαρη Μαρίας,
Ουζουνίδου Ευγενίας, Παναγούλη Ευσταθίου (Στάθη), Πάντζα
Γεωργίου, Πετράκου Αθανάσιου, Σακοράφα Σοφίας, Σταθά
Ιωάννη, Στρατούλη Δηµητρίου, Συρµαλένιου Νικολάου, Τατσό-
πουλου Πέτρου-Γεωργίου, Τριανταφύλλου Μαρίας, Τσουκαλά
Δηµητρίου, Χαραλαµπίδου Δέσποινας, Χατζηλάµπρου Βασίλειου
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. B.190/16-04-2013 έγγραφο από τον
Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 7902/04-03-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλιας - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ

1065470 ΕΞ/2013/3068/16-04-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 7921/04-03-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλιας - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β13-
158/16-04-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης, Αντα-

γωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη
απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 8191/08-03-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουράκου Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1065476 ΕΞ 2013

/3188/16-04-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 8392/13-03-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κασσή Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1065988 ΕΞ 2013

/3253/16-04-2013 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικο-
νοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 8497/14-03-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κούζηλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1065435 ΕΞ

2013/3283/16-04-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµι-
κών η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 8539/14-03-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κοντογιάννη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1065436 ΕΞ

2013 /3288/16-04-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµι-
κών η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 8589/19-03-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλιας - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ

1065684 ΕΞ 2013 3319/16-04-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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9. Στην µε αριθµό 8775/22-03-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μαρκόπουλου Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/157/

16-04-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αιγαίου η
ακόλουθη απάντηση:
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10. Στην µε αριθµό 3300/15-03-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Καραγιαννίδη Χρήστου, Στρατούλη Δηµητρίου, Μπάρκα
Κωνσταντίνου, Χαραλαµπίδου Δέσποινας, Μπόλαρη Μαρίας,
Σταθά Ιωάννη, Καρά Γιουσούφ Αϊχάν, Ζεϊµπέκ Χουσεΐν δόθηκε

µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1065918 ΕΞ 2013/3294/16-04-2013 έγγραφο
από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάν-
τηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πρώτη θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 7876/01-03-2013
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού
Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό
Εθνικής Άµυνας σχετικά µε τα µέτρα για την αποτελεσµατική φύ-
λαξη της Ελληνοαλβανικής µεθορίου. 

Το λόγο έχει ο κ. Παππάς.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, διαπιστώνουµε µια πα-

γωµάρα, µια απροθυµία, θα έλεγα, από το Υπουργείο Εθνικής
Αµύνης να απαντήσει σε ερωτήσεις που αφορούν την ελληνοαλ-
βανική µεθόριο. 

Κάναµε µια ερώτηση στις 12 Φεβρουαρίου για τη σχεδιαζό-
µενη χωροθέτηση κέντρου φιλοξενίας λαθροµεταναστών στην
Κακκαβιά Ιωαννίνων. Μας απάντησε το Υπουργείο σε τρεις γραµ-
µές, αλλά κατ’ ουσίαν δεν µας απάντησε. 

Καταθέσαµε επίσης την 1η Μαρτίου ερώτηση για τα προβλή-
µατα φύλαξης της ελληνοαλβανικής µεθορίου και ακόµα δεν
έχουµε πάρει απάντηση.

Στις 14 Μαΐου κάναµε µια ερώτηση για την επαναλειτουργία
του στρατιωτικού φυλακίου στα Κτίσµατα Πωγωνίου. Και σ’
αυτήν την ερώτηση δεν µπήκατε στον κόπο να µας απαντήσετε. 

Βλέπουµε ότι η αδιαφορία σας ενδεχοµένως για τα ελληνοαλ-
βανικά σύνορα να οφείλεται σε µια διαχρονική άποψη, που κυ-
ριαρχεί τα τελευταία είκοσι χρόνια στο Υπουργείο Άµυνας, ότι
στην κατεύθυνση των συνόρων και σε ό,τι αφορά τη φύλαξη των
συνόρων µε την Αλβανία, δεν πρόκειται να εκδηλωθεί κανείς κίν-
δυνος. Η πορεία των πραγµάτων όµως διαψεύδει όσους έχουν
αυτήν την εκτίµηση. Βλέπουµε ότι όσο περνούν τα χρόνια οι σχέ-
σεις µε την Αλβανία χειροτερεύουν. Θα έλεγα ότι γίνονται εχθρι-
κές. Οι Αλβανοί, µέσω της επίσηµης ηγεσίας τους, δηµιουργούν
θέµατα και οµιλούν για Μεγάλη Αλβανία. Συντάσσονται και φτιά-
χνουν στρατιωτική συµµαχία µε την Τουρκία και όσο νιώθουν ότι
εµείς δεν τοποθετούµεθα όπως θα πρέπει να τοποθετηθούµε,
εντείνουν και κλιµακώνουν τις ενέργειες εναντίον της χώρας µας. 

Οι ενέργειες αυτές του αλβανικού κράτους για εµάς είναι
ενέργειες µεθοδευµένες και συστηµατικές. Προσπαθούν µε τον
τρόπο αυτό οι Αλβανοί να εκδιώξουν από τις εστίες τους, τόσο
τους Έλληνες της Βορείου Ηπείρου, όσο και τους Έλληνες της
Νοτίου Ηπείρου, δηλαδή του κοµµατιού της Ηπείρου που είναι
ακόµα «ελεύθερο». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να µου δώσετε µισό λεπτό. 
Αυτό το πετυχαίνουν οι σκληρές εγκληµατικές ενέργειες,

όπως ήταν η πρόσφατη εγκληµατική ενέργεια στο χωριό Κτί-
σµατα µε θύµατα δυο ηλικιωµένους. Αυτοί οι άνθρωποι δηλαδή,
οι Αλβανοί εισβολείς, ρηµάζουν κυριολεκτικά τα χωριά µας. Οι
απόδηµοι των χωριών αυτών φοβούνται να ξαναπάνε ή να στεί-
λουν τα παιδιά τους στα πατρικά σπίτια. 

Με τον τρόπο αυτό, λοιπόν, ερηµώνεται η ύπαιθρος και η πε-
ριοχή εκεί περνάει, θα έλεγα κατά κάποιο τρόπο, κατ’ ουσίαν στα
χέρια των Αλβανών. Πρέπει να αντιληφθείτε ότι η µεθόριος αυτή
στα Ελληνοαλβανικά σύνορα αποτελεί τη βάση, θα έλεγα την
εξόρµηση, των Αλβανών εισβολέων. Θα σας πω και στη δευτε-
ρολογία µου κάποια πράγµατα. 

Ξέρετε –και γνωρίζω ότι θα το αρνηθείτε και πολύ καλά κά-
νετε- ότι στα σύνορα και στην περιοχή αυτή, µέσα σε δασικές
περιοχές και σε κρύπτες, βρίσκεται οπλισµός παραστρατιωτικών
οµάδων. Είναι οπλισµός έτοιµος να χρησιµοποιηθεί σε πολεµικές
επιχειρήσεις και σε αυτό καθ’ αυτό το ελληνικό έδαφος. Θα το
αρνηθείτε µεν, αλλά αυτό δεν αλλάζει την ουσία των πραγµάτων.

Εάν συνεχιστεί, λοιπόν, αυτή η κατάσταση, πιστεύουµε ότι σε
λίγα χρόνια δεν θα είναι µόνο η Βόρεια Ήπειρος σκλαβωµένη
από τους Αλβανούς, αλλά εκ των πραγµάτων θα µιλάµε και για
µία σκλαβωµένη Νότιο Ήπειρο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Παππά. 

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Παναγιώτης Καράµπελας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κυρία Πρόεδρε της Βουλής των Ελλήνων, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, παρίσταµαι στη συζήτηση της παρούσας ερώτησης,
προκειµένου να ενηµερώσω αποκλειστικά και µόνο για ζητήµατα
που αφορούν στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. 

Ως γνωστόν, µε το ν. 2292/1995, η Εθνική Άµυνα περιλαµβάνει
το σύνολο των λειτουργιών και των δραστηριοτήτων, που ανα-
πτύσσονται από το κράτος, µε σκοπό την προστασία της εδαφι-
κής ακεραιότητας, της εθνικής ανεξαρτησίας και κυριαρχίας και
της ασφάλειας των πολιτών εναντίον οποιασδήποτε εξωτερικής
επίθεσης ή απειλής. 

Σύµφωνα, λοιπόν, µε την ισχύουσα νοµοθεσία και µε την
εθνική στρατιωτική στρατηγική, στη συγκεκριµένη περιοχή της
Ελληνοαλβανικής µεθορίου, ο Στρατός Ξηράς έχει ως κύρια απο-
στολή την εξασφάλιση της εδαφικής ακεραιότητας και της ανε-
ξαρτησίας της χώρας. 

Στο πλαίσιο αυτό και για τη διασφάλιση των χερσαίων συνό-
ρων, αλλά και των αµυντικών περιοχών σε ολόκληρη την Επικρά-
τεια και εν προκειµένω και στην Ελληνοαλβανική µεθόριο, το ΓΕΣ
έχει αναθέσει σε συγκεκριµένους σχηµατισµούς έργο και απο-
στολές προκαλύψεως, σύµφωνα µε το σχετικό στρατιωτικό κα-
νονισµό περί προκάλυψης.

Περαιτέρω, για τη διαχείριση της παράνοµης µετανάστευσης
που αποτελεί για τη συγκεκριµένη περιοχή αρµοδιότητα της Ελ-
ληνικής Αστυνοµίας, ο Στρατός Ξηράς συνδράµει το έργο της
στο πλαίσιο συγκεκριµένου σχεδίου, του σχεδίου ελέγχου και αν-
τιµετώπισης παρανόµως εισερχοµένων προσώπων από το χερ-
σαίο χώρο, µε την εµπλοκή των µονάδων προκαλύψεως που
προηγουµένως ανέφερα.

Με την ευκαιρία αυτή επισηµαίνω ότι το ΓΕΣ τα τελευταία χρό-
νια, προκειµένου να προβεί σε ορθολογικότερη διαχείριση των
διατιθέµενων πόρων, έχει υποβάλει προτάσεις για την ανασυγ-
κρότηση, αναδιοργάνωση, εν πάση περιπτώσει για τη νέα δοµή
των Δυνάµεων, στο πλαίσιο της εγκεκριµένης από το ΚΥΣΕΑ πο-
λιτικής εθνικής άµυνας και επίσης λαµβάνοντας υπ’ όψιν την εν-
σωµάτωση της Αλβανίας στους Ευρωατλαντικούς θεσµούς. 

Σε κάθε περίπτωση, θέµατα οργάνωσης, λειτουργίας, επάν-
δρωσης φυλακίων των Ενόπλων Δυνάµεων, προσδιορίζονται µε
γνώµονα τις επιχειρησιακές απαιτήσεις και µόνο.

Σε ό,τι αφορά τα Τάγµατα Εθνοφυλακής, ισχύει και γι’ αυτά
από πλευράς αποστολής και οργάνωσης ό,τι ισχύει και για τις
ενεργές µονάδες των Ταγµάτων Πεζικού, δηλαδή συγκροτούνται
µε βάση τα ίδια επιχειρησιακά κριτήρια και έχουν περίπου τον
ίδιο οπλισµό ενός βασικού Τάγµατος. Η αποστολή τους είναι η
συµβολή στην άµυνα της χώρας, η ενίσχυση του έργου των Ενό-
πλων Δυνάµεων –του Στρατού Ξηράς πιο συγκεκριµένα- η συµ-
βολή σε έκτακτες ανάγκες και η υποβοήθηση του έργου του
Στρατού σε περίπτωση επιστράτευσης. 

Δεν µπορούν να αναλάβουν έργο επιχειρησιακό στα µετόπι-
σθεν σχηµατισµών όπως ασφάλεια, ασφάλεια συγκοινωνιών
κ.ο.κ, σύµφωνα µε το ν. 1295/1982 ή µη µόνον σε περίοδο πολέ-
µου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Υφυπουργέ. 
Κύριε Παππά, µπορείτε να δευτερολογήσετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Μιλάτε, κύριε Υπουργέ και στρατηγέ, µε

γνώµονα τη στρατιωτική εµπειρία σας. Εγώ θα µιλήσω µε γνώ-
µονα την εµπειρία της εντοπιότητος, επειδή κατάγοµαι από την
Ήπειρο: Δεν υπάρχει τίποτα. «Μπέστε σκύλοι αλέστε και αλε-
στικά µην δίνετε» στα ελληνοαλβανικά σύνορα. 

Ερώτηµα: Προτίθεται η Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει επιτέ-
λους σοβαρά την κατάσταση και να ενισχύσει την παρουσία της
Αστυνοµίας µε στρατιωτικές περιπόλους, αποτελούµενες από
επαγγελµατίες πολίτες; Τους πολίτες τους θέλουµε στα σύνορα,
δεν τους θέλουµε να είναι µε ρουσφέτια στην Αθήνα και στα µε-
γάλα κέντρα.

Επίσης, έχει ερευνηθεί –δεν απαντήσατε σε αυτό- η παρουσία
και δράση, όπως υποστηρίζεται από πολλούς, που έχουν γνώση
της περιοχής, στην ελληνοαλβανική µεθόριο παραστρατιωτικών
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οµάδων µε ανθελληνικές ιδιότητες, UCKαδες δηλαδή; Θα ενερ-
γοποιήσετε επιτέλους τα Τάγµατα Εθνοφυλακής, τα οποία θα
πρέπει να εκπαιδευτούν και να εξοπλιστούν κατάλληλα;

Κύριε Υπουργέ, στo πλαίσιo των αρµοδιοτήτων σας, γνωρίζω
ότι δεν µπορείτε να κάνετε πολλά πράγµατα. Γνωρίζω ότι η από-
σταση µεταξύ Υπουργού και Υφυπουργού είναι τεράστια. Είναι
όσο είναι η απόσταση µεταξύ Αθήνας και Ιερουσαλήµ.

Εν πάση περιπτώσει, πιστεύω ότι οι συνθήκες της εποχής µας
απαιτούν µέτρα. Θα πρέπει το κράτος ενδεχοµένως να αναθεω-
ρήσει τις συµβατικές µεθόδους, µε τις οποίες µέχρι πρότινος αν-
τιµετώπιζε τα θέµατα της εγκληµατικότητας και της εθνικής
άµυνας. Διότι τώρα πια αυτές οι απειλές από µία τρίτη χώρα -η
Αλβανία δεν είναι µία χώρα της Ευρωπαϊκής Οικονοµικής Κοινό-
τητας, µία χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, είναι µία τρίτη χώρα-
συνδέονται και συµπλέκονται µεταξύ τους. Θα πρέπει, λοιπόν,
να αντιµετωπιστούν συνδυαστικά και από το Υπουργείο Άµυνας
και από το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη.

Σε περίπτωση σύρραξης στην περιοχή µας είναι βέβαιο ότι θα
δεχτούµε κατά µέτωπο πλήγµα από τους Τούρκους. Θα δε-
χτούµε όµως και ένα πισώπλατο µαχαίρωµα –επιχειρησιακά µι-
λώντας- από την Αλβανία. Βλέπετε, συντελούνται τεράστιες
γεωπολιτικές µεταβολές στην περιοχή µας. Τα γεγονότα στη
Συρία το δείχνουν, όπως το δείχνουν και τα τελευταία γεγονότα
της εβδοµάδος στην Τουρκία. 

Θέλουµε το θεσµικό πλαίσιο των Ενόπλων Δυνάµεων να αλλά-
ξει ριζικά. Πρέπει να αλλάξει. Το γνωρίζετε από την εµπειρία σας
ως πετυχηµένου στρατιωτικού ηγήτορα. 

Εµείς, λοιπόν, ως Χρυσή Αυγή, δεν θέλουµε έναν στρατό γρα-
φείων, όπως σας είπα, δεν θέλουµε έναν στρατό των ταρατα-
τζούµ. Θέλουµε ένα στρατό που να φυλάει τα σύνορά µας. 

Ο Στρατός υπάρχει για τη φύλαξη των συνόρων. Ο Στρατός
υπάρχει για να προασπίζει την εθνική ασφάλεια. Αυτό το πράγµα
το έχετε αλλάξει εντελώς. Και λέω ότι αυτό έτσι ήταν, έτσι το ξέ-
ρατε και εσείς και έτσι πρέπει να είναι. Το ξέρετε και εσείς από
τη στρατιωτική σας εµπειρία. 

Πλέον, δηλαδή, η Αστυνοµία -η αδύναµη- είναι αυτή και σε ό,τι
αφορά την πολιτική ηγεσία και σε ό,τι αφορά τα µέσα, που φυ-
λάει τα σύνορά µας. Τον Στρατό γιατί τον έχουµε; Για να τον
στέλνουµε στα πέρατα της οικουµένης; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Επίσης –δεν είναι της σηµερινής ερώτησης- είναι απαράδεκτη
αυτή η ενέργεια του 2009 του νυν Προέδρου της Βουλής και τότε
Υπουργού Εθνικής Αµύνης, χωρίς να ρωτήσει τα επιτελεία –και
ξέρετε ότι δεν ρώτησε τα επιτελεία ως Υπουργός- να µειώσει τη
θητεία από δωδεκάµηνο σε εννεάµηνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εκτός θέµα-
τος, κύριε Παππά. Ολοκληρώστε παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Έτσι δηµιουργούνται τα προβλήµατα. 
Όλα τα λεφτά -και εκεί θα αναγκαστείτε να απαντήσετε, δεν

ξέρω αν θα έρθει ο κύριος Υπουργός- είναι η επίκαιρη ερώτηση
της Δευτέρας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα τα πούµε
τη Δευτέρα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Η πατρίδα µας είναι ανοχύρωτη απέναντι
στην τουρκική επιθετικότητα. Το ξέρουν όλοι. Απαντήστε, πάρτε
µέτρα επιτέλους!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Παππά.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας, κ. Καράµπελας
για να απαντήσει.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στην πρωτο-
λογία µου περιέγραψα το νοµικό και σε κάποιο βαθµό το
επιχειρησιακό πλαίσιο της παρουσίας του Στρατού µας στην ελ-
ληνοαλβανική µεθόριο, καθώς και τη συνδροµή του προς την Ελ-
ληνική Αστυνοµία για την αντιµετώπιση του φαινοµένου των
παρανόµως εισερχοµένων προσώπων.

Πρέπει, όµως, να τονίσω ότι οι Ένοπλες Δυνάµεις, όπως προ-
βλέπεται από τους νόµους, δεν ασκούν αστυνοµικά καθήκοντα.
Οι αποφάσεις για τον προσανατολισµό, τη διάταξη, τον αριθµό

των ενεργών µονάδων και των σχηµατισµών λαµβάνονται κατόπιν
προτάσεων των Γενικών Επιτελείων, που υπεβλήθησαν µετά από
ανάλυση πλήθους παραγόντων στο πλαίσιο της νέας δοµής δυ-
νάµεων, η οποία σας αναλύθηκε πρόσφατα και στην οποία ήσα-
σταν παρών. 

Σε κάθε περίπτωση, σας γνωρίζω ότι µε την υφιστάµενη σχε-
δίαση και την επάνδρωση των φυλακίων, σε συνδυασµό µε τα
µέτρα της επιτήρησης και ασφάλειας της προκάλυψης, κρίνεται
επαρκής η διασφάλιση των ελληνοαλβανικών συνόρων, καθόσον
αυτή ενισχύεται µε την εκποµπή σε καθηµερινή βάση εποχούµε-
νων περιπόλων, ειδικών τµηµάτων ασφαλείας συνόρων, τµηµά-
των επεµβάσεως, εφόσον χρειαστεί η εγκατάσταση ενεδρών, σε
καίρια σηµεία καθ’ όλο το µήκος των συνόρων, ενώ παράλληλα
ο συντονισµός µε την Ελληνική Αστυνοµία είναι καθηµερινός για
τη διασφάλιση του ελέγχου των συνόρων και της επιτήρησής
τους. Ο συντονισµός αυτός γίνεται είτε αφορά έλεγχο της ζώνης
ασφάλειας-προκάλυψης είτε αφορά έλεγχο της ζώνης επιτήρη-
σης.

Σας διαβεβαιώ ότι οι Ένοπλες Δυνάµεις ενεργούν έχοντας ως
κύριο µέληµα τη διασφάλιση των συνόρων της πατρίδος και τη
δηµιουργία αισθήµατος ασφάλειας στους κατοίκους των παρα-
µεθόριων περιοχών.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε και εµείς, κύριε Υφυπουργέ.
Εισερχόµαστε στη συζήτησης της πρώτης µε αριθµό 7122/13-

2-2013 ερώτησης πρώτου κύκλου του Βουλευτή Α’� Αθηνών της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικήτα Κακλαµάνη προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τις καταγγελίες για τη Διεύθυνση Ψυχικής
Υγείας του Υπουργείου.

Το λόγο έχει ο κ. Κακλαµάνης.
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πρέπει να πω ότι αποτελεί ευχάριστη έκπληξη

ότι έρχεστε εσείς σήµερα. Περίµενα την κ. Σκοπούλη για τέ-
ταρτη, εν συνεχεία, Τρίτη, διότι δεν µου έκανε την τιµή να έρθει.

Η ερώτηση έχει υποβληθεί γραπτώς στις 13-2-2013, δηλαδή,
συζητείται τέσσερις µήνες µετά. Αντιλαµβάνεστε ότι αν είχε κά-
ποια σηµασία και έχουν βάση τα ερωτήµατα που βάζω, τέσσερις
µήνες µετά µπορεί και να µην έχουν καµµία πια. Αν αληθεύουν
οι καταγγελίες της κ. Σκοπούλη σε εφηµερίδες, αλλά και εντός
της Βουλής, απαντώντας στον συνάδελφο κ. Οικονόµου σε πα-
ρόµοια ερώτηση, περί φωλεάς τρωκτικών στο κοµµάτι της ψυχι-
κής υγείας µέσα στο Υπουργείο Υγείας ή ότι κάνουν πάρτι τα
τρωκτικά κατασπαταλώντας χρήµατα του ΕΣΠΑ της ψυχικής
υγείας, τέσσερις µήνες µετά, αυτά τα τρωκτικά θα συνέχιζαν,
λοιπόν, το πάρτι.

Θέλω, λοιπόν, να µου πείτε εάν αληθεύουν αυτά τα οποία η κ.
Σκοπούλη κατήγγειλε. Για δεύτερη φορά τα κατήγγειλε στην
εφηµερίδα «ΤΟ ΒΗΜΑ» -και από εκεί τα πήρα- όπου είπε µάλιστα
και υπαινίχθη, στις 10-2-2013, ότι κάποιοι την υποχρέωσαν να
υπογράψει ποσά µεγαλύτερα από αυτά που αναλογούσαν σε
συγκεκριµένες ΜΚΟ. Δεν χρειάζεται να επαναλάβω όλες τις ερω-
τήσεις που έχω µέσα στο χαρτί. Αληθεύουν αυτά τα πράγµατα;

Εάν αληθεύουν, θα έπρεπε η κ. Σκοπούλη ως αρµόδια Υφυ-
πουργός ή αν θέλετε εσείς εφόσον σας είχε ενηµερώσει, να είχε
πάει η ίδια στον εισαγγελέα και να τα είχε καταγγείλει αυτά τα
πράγµατα και όχι µέσω εφηµερίδων. Διότι διάβασα και µία απί-
στευτη συνέντευξή της το Σάββατο, προχθές δηλαδή, πριν τρεις
µέρες που δεν άφησε τίποτα όρθιο. Επετέθη από τον Πρωθυ-
πουργό µέχρι τον «πολιτικό µέντορά της», τον κ. Φώτη Κουβέλη.
Σήµερα βλέπω ότι δεν έρχεται. Δεν φαντάζοµαι να της είπατε να
µην έρθει. Μάλλον δεν θα ερχόταν και έπρεπε κάποιος επιτέλους
από το Υπουργείο Υγείας να µου απαντήσει.

Κλείνοντας την πρωτολογία µου -διότι στη δευτερολογία µου
θα αναφερθώ σε συγκεκριµένα στοιχεία- θέλω να µου πείτε αν
αληθεύει η πληροφορία που συγκέντρωσα εγώ –η οποία ελέγχε-
ται, διότι έχω φύγει εδώ και χρόνια από το Υπουργείο- ότι οι ΜΚΟ
για την ψυχική υγεία τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια έχουν πάρει
συνολικά 1,4 δισεκατοµµύρια ευρώ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λόγο έχει ο
Υπουργός Υγείας, κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος. 
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Κύριε Υπουργέ, ζέον το θέµα.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κυρία Πρόεδρε.
Αξιότιµε κύριε συνάδελφε, την ερώτηση την απευθύνατε στον

Υπουργό Υγείας. Αυτό ορίζει η κοινοβουλευτική τάξη. Ο Υπουρ-
γός Υγείας ανταποκρίθηκε στην επίκαιρη ερώτησή σας και είναι
εδώ για να απαντήσει.

ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τυπικά σε εσάς.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τα θέµατα

ηθικής διαφάνειας, σεβασµού στο δηµόσιο χρήµα είναι πάντοτε
επίκαιρα και συνεπώς, έστω και µετά από τέσσερις µήνες από
την υποβολή της ερωτήσεώς σας, έχει νόηµα η συζήτησή µας.

Γνωρίζετε πολύ καλά -προηγηθήκατε εµού, αρµοδιότερος
εµού για την ευθύνη της ηγεσίας στον τοµέα της υγείας τις δια-
δικασίες ψυχιατρικής µεταρρύθµισης.

Έχουµε, λοιπόν, την υποχρέωση της χώρας να προχωρήσει
στην αποασυλοποίηση, να συνεργαστεί µε µη κυβερνητικές ορ-
γανώσεις, οι οποίες προσφέρουν υπηρεσίες σε συνανθρώπους
µας ψυχικά ασθενείς και να προχωρήσει και στην οριστική δια-
κοπή της λειτουργίας των ψυχιατρικών νοσοκοµείων.

Όλα αυτά εξελίσσονται κατά την τελευταία δεκαετία. Αυτό δεν
σηµαίνει ότι η όλη διαδικασία υπήρξε ελεύθερη των µειονεκτη-
µάτων, τα οποία ταλανίζουν τη δηµόσια ζωή της χώρας και τη
Δηµόσια Διοίκηση δυστυχώς τα τελευταία χρόνια. Όµως, η προ-
σπάθεια η οποία γίνεται -και πιστεύω ότι πρέπει να κοιτάζουµε
µπροστά, στο µέλλον- είναι να υπάρξει ορθολογική διαχείριση
των δηµοσίων πόρων, εθνικών και ευρωπαϊκών, µε διαφάνεια και
αποτελεσµατικότητα, ούτως ώστε κάθε ευρώ να πιάνει τόπο. 

Υπήρξαν περιστατικά, περιπτώσεις, κρούσµατα τα οποία έλα-
βαν χώρα εκτός νοµιµότητος. Μην στέκεστε, όµως, στις διατυ-
πώσεις της αξιότιµης κυρίας Υφυπουργού, διότι –οµιλώ για
λογαριασµό της- δεν έχει την πείρα, αυτήν την οποία διαθέτετε
εσείς, διαθέτουµε εµείς και άλλοι συνάδελφοι στο Κοινοβούλιο
και ενδεχοµένως ορισµένες διατυπώσεις να µην αποδίδουν ακρι-
βώς το νόηµα το οποίο θέλει να αποδώσει. Πάντως, και από εκ-
θέσεις του ΣΕΥΠ και από περιπτώσεις οι οποίες έχουν σταλεί
στον εισαγγελέα, όπως αναφέρατε, διαπιστώθηκε ότι υπήρξε
επιχειρηµατική δραστηριότητα µε δηµόσιο χρήµα, µε εθνικούς
και ευρωπαϊκούς πόρους, κυρίως, προς όφελος εκείνων οι οποίοι
οργάνωσαν αυτή την επιχειρηµατική δραστηριότητα. Στη δευτε-
ρολογία µου θα αναφερθώ σε πολύ συγκεκριµένο παράδειγµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Όµως, αυτό το οποίο γίνεται τώρα είναι ότι εξασφαλίσαµε
προσφάτως 100.000.000 ευρώ για την ολοκλήρωση της ψυχια-
τρικής µεταρρύθµισης. Ο τρόπος διαχείρισης των δηµοσίων
πόρων γίνεται µε κριτήρια. Δηλαδή, θα υπολογίζεται η δαπάνη η
οποία θα κατευθύνεται στους δηµόσιους και στους µη κυβερνη-
τικούς φορείς µε τη µονάδα ανά ασθενή, το κόστος ανά ασθενή,
όπως επίσης και τον τύπο της µη κυβερνητικής οργάνωσης. Αυτό
θα οδηγήσει σε µεγαλύτερες οικονοµίες σε ό,τι αφορά τη δια-
χείριση των πόρων, αλλά, κύριε συνάδελφε, έχει ενοχλήσει και
θα σας εξηγήσω στη δευτερολογία µου τι εννοώ. Έχει ενοχλήσει
εκείνους οι οποίοι θεώρησαν ότι µπορεί να έχουν επιχειρηµατική
δραστηριότητα µε δηµόσιους πόρους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Νικήτας Κακλαµάνης, για να δευτερολογή-

σει.
ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, «στρογγυλέψατε»

τα πράγµατα. Δεν µου απαντήσατε. Εγώ απαντήσεις δεν πήρα.
Μια και µιλήσατε για επιχειρηµατική δραστηριότητα, επανα-

φέρω προς εσάς -ήταν προς τον Υπουργό Εργασίας, διότι έπαιρ-
ναν χρήµατα και από εκεί- τα στοιχεία, παραδείγµατος χάριν, για
τη ΜΚΟ «ΚΛΙΜΑΚΑ». Βλέπω εδώ από τον κωδικό του Υπουργείου
σας ότι για το 2011 έχει πάρει 4.479.000, για το 2012 περίπου
3.000.000 και εκεί είναι πραγµατικά επιχειρηµατική δραστηριό-
τητα. Είναι ο κ. Κατσαδώρος και όλη η οικογένεια που δουλεύει
εκεί και πληρώνεται. Είναι επτά άτοµα της ίδιας οικογένειας.
Πράγµατι, είναι επιχειρηµατική δραστηριότητα. 

Δεύτερον, έχω εδώ έκθεση επί εποχής κ. Αβραµόπουλου του
ΣΕΥΠ που κλείνει δύο δοµές της «ΚΛΙΜΑΚΑΣ» για συγκεκριµέ-
νους λόγους. Ο κ. Αβραµόπουλος ανακαλεί την άδεια λειτουρ-
γίας των δοµών και έρχεται η κ. Γεννηµατά αµέσως µετά, µόλις
ανέλαβε και χωρίς να θεραπεύει τις αιτίες για τις οποίες έκλεισαν
οι δοµές, ανακαλεί την ανάκληση της αδείας και κανείς δεν µας
εξηγεί το πώς έγιναν αυτά.

Τέλος, έχω εδώ µπροστά µου την έκθεση του ΣΕΥΠ µε ηµερο-
µηνία 7-1-2010, πάλι για την περιβόητη «ΚΛΙΜΑΚΑ», απ’ όπου σας
διαβάζω την τελευταία φράση: «Το ΣΕΥΠ να προγραµµατίσει οι-
κονοµικό διαχειριστικό έλεγχο όλων των δοµών που ανήκουν
στην αρµοδιότητα της αστικής µη κερδοσκοπικής εταιρίας µε την
επωνυµία «ΚΛΙΜΑΚΑ»». 

Σας ερωτώ: Έχει γίνει αυτός ο έλεγχος; Εάν έχει γίνει ο έλεγ-
χος, παρακαλώ να µου στείλετε όλα τα στοιχεία του διαχειριστι-
κού και οικονοµικού ελέγχου για να δούµε τι έβγαλε αυτός ο
έλεγχος. Εγώ έχω την πληροφορία ότι δεν έγινε αυτός ο έλεγ-
χος. Αν συµβαίνει αυτό δύο χρόνια µετά, µε συγχωρείτε, αλλά
υπάρχει τεράστιο πρόβληµα. 

Και για να επικαλεστώ δικές σας δηλώσεις εδώ µέσα, θέλω να
µου πείτε τι έχει γίνει τελικά µε την εταιρεία «ΙΡΙΣ», όπου εκεί, για
το ζεύγος το οποίο τη διαχειρίζεται, εσείς ο ίδιος είχατε πει ότι
πήραν προσωπική αµοιβή –προσέξτε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι!- για δύο χρόνια 1.500.000 ευρώ, δηλαδή 750.000 ευρώ ο κα-
θένας ως προσωπική αµοιβή. 

Εδώ καλύτερα να τους πηγαίνουµε στο «Hilton» τους ψυχικά
ασθενείς! Εάν τους πάµε στο «Hilton» σε σουίτα, θα κοστίσουν
φθηνότερα και θα περνάνε και καλύτερα οι άνθρωποι. Γι’ αυτό
το πράγµα τι έχει γίνει; Διότι ακούσαµε την καταγγελία, δεν ακού-
σαµε το µετά, το δια ταύτα. 

Πώς είναι δυνατόν, όταν εκκρεµούν τέτοια πράγµατα, να έχουν
δικαίωµα -δεν αναφέροµαι πια στις δύο, είναι κι άλλες, δεν έχω
τον χρόνο- να συµµετέχουν ακόµη και σήµερα σε προγράµµατα;
Δηλαδή, τον δηµόσιο υπάλληλο, που όχι έκλεψε, έκανε ένα διοι-
κητικό λάθος, τον βάζουµε σε εφεδρεία για να φύγει, ως επίορ-
κο, και εδώ πάνε να πάρουν χρήµα, εκκρεµούν αυτά τα πράγ-
µατα κι εµείς δεχόµαστε τις αιτήσεις τους;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε συνά-
δελφε, µε όσα είπατε, επιβεβαιώνετε κι εσείς αυτή την κατά-
σταση, η οποία δυστυχώς κυριαρχείται σε ένα σηµαντικό τµήµα
της, σε µια σηµαντική περιοχή της, από το νοσηρό φαινόµενο
της διαφθοράς. 

Επειδή όµως είµαστε απέναντι σε αυτά τα φαινόµενα και σε
αυτές τις πρακτικές και έχουν πάρει τον δρόµο της δικαιοσύνης,
όλες αυτές οι περιπτώσεις που αναφέρατε, τους έχουµε απέ-
ναντί µας. Και προχωρούν την Πέµπτη σε κινητοποίηση, αφού
πρώτα φροντίζουν και να σπιλώνουν τη χώρα στο εξωτερικό και
να στέλνουν σε συγκεκριµένο Ευρωβουλευτή -ελπίζω ότι δεν θα
προβεί στο ατόπηµα- να υποβάλει ερώτηση στο Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο µε αβάσιµα επιχειρήµατα εναντίον του Υπουργείου
Υγείας -αφήστε δε που δεν ξέρουν καν πώς λέγεται το Υπουρ-
γείο, γράφουν ακόµα «Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης», γιατί το µόνο που τους νοιάζει είναι να παίρνουν, όχι
να δίνουν- και να εκβιάζουν ότι θα φέρουν έξω απ’ το Υπουργείο
και τους ψυχικά ασθενείς, γιατί θίχτηκαν τα συµφέροντά τους.
Διότι δεν θέλουν διαφάνεια, διότι δεν θέλουν καθαρότητα, διότι
δεν θέλουν να λειτουργούν µε βάση τις πραγµατικές ανάγκες,
να αµείβονται δηλαδή για όσα πραγµατικά προσφέρουν. 

Είναι µεγαλοεπιχειρηµατίες. Φαντάζεστε µη κυβερνητική ορ-
γάνωση µε τετρακόσιους εργαζοµένους; Τι είδους µη κυβερνη-
τική οργάνωση είναι αυτή; Έχει ένας από αυτούς να πει ότι έχει
διατεθεί 1 ευρώ από την ιδιωτική πρωτοβουλία; Όχι. 

Όµως, κύριε συνάδελφε, υπήρξε πολιτικό κατεστηµένο το
οποίο τους στήριξε και νοµίζουν ότι οι εποχές επαναλαµβάνον-
ται. Και έχουν κάνει στόχο τον οµιλούντα Υπουργό, µε απειλές,
µε εκβιασµούς, µε προειδοποιήσεις και µε πρακτικές αποδείξεις,
να καταφεύγουν στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο για να κάνουν τι;
Να διασύρουν τη χώρα λέγοντας ότι ουδέποτε εφαρµόστηκε το
Σύµφωνο, το οποίο εσείς προετοιµάσατε και από ταπεινοφρο-
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σύνη δεν αναφέρατε -το λέω εγώ- για την ψυχιατρική µεταρρύθ-
µιση, ολοκλήρωσε ο κ. Αβραµόπουλος, συνέχισαν οι άλλοι
Υπουργοί. Αλλά οι κύριοι αυτοί µε τις ανακοινώσεις τους λένε ότι
δεν γίνεται τίποτα στη χώρα, διότι το ενδιαφέρον τους είναι ένα
και µόνο, πώς θα εισπράξουν. 

Η Υφυπουργός έχει υπογράψει την προκαταβολή του τρίτου
τριµήνου από τον τακτικό προϋπολογισµό για τις δοµές αυτές,
υπό αυστηρό έλεγχο. Στηρίζω απόλυτα την κ. Σκοπούλη σε αυτό
το οποίο κάνει. Έχει δίκιο σε ό,τι κάνει στον τοµέα της ψυχιατρι-
κής µεταρρύθµισης. Περιµένουµε την υπογραφή του κ. Σταϊ-
κούρα που θα επιστρέψει την Πέµπτη απ’ το εξωτερικό και θα
µπορέσουν να εισπράξουν τα χρήµατα, διότι µεταξύ των άλλων,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν πληρώνουν τους εργαζοµέ-
νους. Εισπράττουν απ’ τον τακτικό προϋπολογισµό, εισπράττουν
απ’ τους κοινοτικούς πόρους, αλλά αφήνουν τους εργαζόµενους
απλήρωτους για να είναι έξω απ’ το Υπουργείο, να διαδηλώνουν,
να επιβάλλουν -έτσι νοµίζουν- τους όρους τους, χωρίς έλεγχο.
Αυτά έχουν τελειώσει. 

Εµείς δεν παριστάνουµε ούτε τους Ροβεσπιέρους ούτε τους
επαναστάτες ούτε εκείνους οι οποίοι έρχονται να εκδικηθούν την
ιδιωτική πρωτοβουλία, γιατί εµείς είµαστε φιλελεύθεροι. Εκείνοι
δεν είναι φιλελεύθεροι και νοµίζουν ότι µπορούν να ποδηγετούν
το κράτος και να αποµυζούν τους πόρους του. 

Με διαφάνεια, µε ευθύτητα, µε ακριβοδίκαιο τρόπο, κύριε συ-
νάδελφε, και ευθύνες θα καταλογιστούν –έχω εµπιστοσύνη στη
δικαιοσύνη, όπως και εσείς και όλοι µας, δεν είµαι εγώ εισαγγε-
λέας- αλλά βεβαίως κι εµείς ως πολιτική ηγεσία, δεσµεύοµαι για
τον απόλυτο σεβασµό σε κάθε διαθέσιµο ευρώ από τον τακτικό
προϋπολογισµό, που φέτος φτάνει στο ύψος των 40 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ και προβλέπονται και άλλα 30 εκατοµµύρια ευρώ από
το πρόσφατο Σύµφωνο που υπογράψαµε µε τον Επίτροπο Άντορ.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Θα συζητηθεί τώρα η έκτη µε αριθµό 9955/19-4-2012 ερώτηση

πρώτου κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα στη λειτουργία της µονάδας
τεχνητού νεφρού του Νοσοκοµείου Βόλου. 

Ο συνάδελφος κ. Γεώργιος Λαµπρούλης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ένα από τα σηµαντικά και τεράστια προβλήµατα και παράλ-

ληλα οξυµένα που αντιµετωπίζει το Γενικό Νοσοκοµείο του
Βόλου, είναι και αυτό της µονάδας τεχνητού νεφρού, καθώς η
λειτουργία του έχει φθάσει σε οριακό επίπεδο. Και αυτό το εκ-
φράζουν, όχι µόνο οι γιατροί, νοσηλευτές, οι εργαζόµενοι εν
γένει του Νοσοκοµείου, αλλά και ο Σύλλογος Νεφροπαθών του
Νοµού Μαγνησίας εκφράζει την αγωνία, την ανησυχία και την
αβεβαιότητα, ενδεχοµένως, για το µέλλον. 

Το ζήτηµα έχει δύο πτυχές. Η µία έχει να κάνει µε την ανα-
γκαιότητα ή τις ελλείψεις, αν θέλετε, σε προσωπικό και η δεύ-
τερη έχει να κάνει µε τον πεπαλαιωµένο ιατροµηχανολογικό
εξοπλισµό, τα µηχανήµατα δηλαδή αιµοκάθαρσης της µονάδας.
Ήδη λειτουργούν αυτήν τη στιγµή τρεις νεφρολόγοι στη µονάδα
τεχνητού νεφρού, οι οποίοι πέρα από την επιµέλεια, να το πω
έτσι, και τη φροντίδα των ασθενών κατά τη διάρκεια της αιµοκά-
θαρσης, επωµίζονται και τα αντίστοιχα περιστατικά που προκύ-
πτουν στο Νοσοκοµείο, στις κλινικές, στα επείγοντα. Παράλληλα,
όµως, λειτουργούν τα εξωτερικά ιατρεία. Εν γένει, αν θέλετε,
βιώνουν µία εντατικοποίηση της εργασίας τους.

Παράλληλα µ’ αυτό, έχουµε δεκαεπτά νοσηλεύτριες για τη λει-
τουργία της συγκεκριµένης µονάδας τεχνητού νεφρού, που ση-
µειωτέον λειτουργεί σε τρεις βάρδιες. 

Πέρα απ’ αυτό, σε ό,τι αφορά τον εξοπλισµό, από τα είκοσι
δύο µηχανήµατα που υπάρχουν, τα δώδεκα είναι άνω της δεκα-
πενταετίας µε πολλά προβλήµατα στη λειτουργία τους, µε συ-
χνές βλάβες και βέβαια πάνω από τα δέκα περίπου λειτουργούν
εδώ και επτά χρόνια. 

Εν κατακλείδι, σε ό,τι αφορά τον ιατροµηχανολογικό εξοπλι-
σµό µπαίνει ένα ζήτηµα οριακής λειτουργίας πλέον και των ίδιων
των µηχανηµάτων. Έτσι, η ερώτηση που απευθύνουµε στον

Υπουργό –κατ’ επέκταση στην Κυβέρνηση- είναι το τι µέτρα θα
παρθούν, ώστε άµεσα να γίνουν προσλήψεις και σε προσωπικό,
αλλά και αντικατάσταση του ιατροµηχανολογικού εξοπλισµού,
έτσι ώστε απρόσκοπτα να συνεχίσει τη λειτουργία της η µονάδα
τεχνητού νεφρού στο Νοσοκοµείο του Βόλου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Στην ερώτηση
θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, οι παρατηρήσεις τις οποίες κάνατε σε

σχέση µε την παλαιότητα των µηχανηµάτων, είναι ακριβείς. Και
γι’ αυτό ακριβώς έχει προβλεφθεί αγορά εξοπλισµού για το Νο-
σοκοµείου Βόλου, ύψους 912.000 ευρώ, µέσω της Δ’ Προγραµ-
µατικής Περιόδου. Έχουν ξεκινήσει οι διαδικασίες. Όπως γνωρί-
ζετε είναι διαγωνιστικές διαδικασίες και δεν είµαι σε θέση ως
Υπουργός να σας απαντήσω πότε θα ολοκληρωθούν, αλλά όπως
µε ενηµερώνουν οι υπηρεσίες, προβλέπεται η αγορά δέκα µηχα-
νηµάτων αιµοκάθαρσης, προϋπολογισµού 150.000 ευρώ, ένα µη-
χάνηµα βιοψίας νεφρών προϋπολογισµού 35.000 ευρώ και ένα
µηχάνηµα πλασµαφαίρεσης, προϋπολογισµού 14.000 ευρώ, που
σηµαίνει ότι στο πραγµατικό πρόβληµα το οποίο θέτετε, έχει
υπάρξει πρόνοια από τον Διοικητική της Υγειονοµικής Περιφέ-
ρειας και τον Περιφερειάρχη, ούτως ώστε να δροµολογηθεί η
αγορά του εξοπλισµού.

Απέναντι στο πρόβληµα της στελέχωσης του Νοσοκοµείου,
ήδη τις τελευταίες ηµέρες υπάρχει προκήρυξη για την πρόσληψη
δέκα επικουρικών ιατρών, ούτως ώστε να καλυφθούν οι ανάγκες.
Προστίθεται στους τρεις ήδη εργαζόµενους νεφρολόγους, ένας
ακόµη µέσω των επικουρικών, όπως επίσης και µία θέση ειδικό-
τητας αιµατολογίας. Αν αυτήν τη στιγµή, δηλαδή, ανατρέξετε
στην ιστοσελίδα του Υπουργείου, θα δείτε ότι υπάρχει προκή-
ρυξη για δέκα θέσεις επικουρικών ιατρών. 

Όπως και άλλη φορά σας έχω πει, δεν ωραιοποιώ την κατά-
σταση. Τα προβλήµατα είναι υπαρκτά. Υπάρχει µεγάλη δηµοσιο-
νοµική δυσχέρεια. Δεν είµαστε σε θέση να προχωρήσουµε σε
προσλήψεις τακτικού προσωπικού στην έκταση που θα επιθυ-
µούσαµε. Προσπαθούµε, συνεργαζόµαστε µε τα συναρµόδια
Υπουργεία Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Οικονοµικών και προ-
οδευτικά πολλές από τις ανάγκες –όχι όλες βεβαίως- θα αντιµε-
τωπιστούν. Αυτή είναι η αντιµετώπιση του Υπουργείου Υγείας
απέναντι στο πρόβληµα του νοσοκοµείου του Βόλου και ευελπι-
στώ ότι θα τελεσφορήσει η προκήρυξη µε τους επικουρικούς ια-
τρούς ώστε να ανταποκριθούµε στις υποχρεώσεις µας απέναντι
στους πολίτες του Βόλου και της Μαγνησίας που το επισκέπτον-
ται όταν έχουν ανάγκη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

τον κύριο Υπουργό.
Ο κ. Λαµπρούλης έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα περιµένουµε

να δούµε πώς θα υλοποιηθούν αυτά που µόλις αναφέρατε σ’ ό,τι
αφορά τον ιατροµηχανολογικό εξοπλισµό της µονάδας τεχνητού
νεφρού. Βέβαια αυτά θα έπρεπε να είχαν γίνει χθες, όχι να προ-
γραµµατίζονται στην τέταρτη προγραµµατική περίοδο, κάτι που
σηµαίνει ότι ώσπου να γίνουν οι διαγωνισµοί, ενδεχοµένως, θα
περάσει ένα πολύ µεγάλο χρονικό διάστηµα, µ’ ό,τι αυτό συνε-
πάγεται για την παροχή υπηρεσιών σ’ αυτόν τον ευαίσθητο
τοµέα των νεφροπαθών.

Φυσικά είµαστε αντίθετοι στις προσλήψεις επικουρικού προ-
σωπικού. Σ’ ένα εντεκάµηνο, σ’ ένα δωδεκάµηνο το πολύ θα φύ-
γει αυτός ο νεφρολόγος. Εµείς ζητάµε και απαιτούµε –αυτό είναι
το αίτηµα των γιατρών εκεί πέρα αλλά και του λοιπού προσωπι-
κού- προσλήψεις µόνιµου προσωπικού µε σταθερή και µόνιµη
εργασιακή σχέση. 

Επειδή αναφερθήκατε και στην πρόσληψη αιµατολόγου, για
παράδειγµα, δεν είναι µόνο αυτά τα προβλήµατα στο Νοσοκο-
µείο του Βόλου και γι’ αυτό επιλέξαµε τη µονάδα τεχνητού νε-
φρού σε µία σειρά από ερωτήσεις που θα έλθουν για να
συζητήσουµε στην Ολοµέλεια που είναι ένα θέµα που απασχολεί
και το Νοσοκοµείο του Βόλου. Είναι τεράστιες οι ελλείψεις και
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τα προβλήµατα σε µια σειρά από ειδικότητες. Τις είχα αναφέρει
µε αφορµή µία παρόµοια συζήτηση στην Ολοµέλεια. Για παρά-
δειγµα, το νοσοκοµείο δεν έχει γαστρεντερολόγους. Για µία γα-
στρορραγία οι ασθενείς µεταφέρονται στη Λάρισα. Είναι πά-
µπολλα τα παραδείγµατα που µπορώ να αναφέρω. Έχουν σηµει-
ωθεί θάνατοι από ελλείψεις προσωπικού και ειδικευµένων για-
τρών.

Εµείς λέµε ότι βεβαίως γνωρίζουµε το πρόβληµα, όπως κι
εσείς το γνωρίζετε. Το ζήτηµα είναι να καταλάβει ο λαός µας, να
καταλάβουν οι εργαζόµενοι. Είναι βαθύτατα πολιτικό το ζήτηµα
και η πολιτική που ακολουθείται στο χώρο της υγείας και
ακουµπά πάνω στο διακηρυγµένο στρατηγικό στόχο της συγκυ-
βέρνησης, των προηγούµενων κυβερνήσεων και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, είναι ο περιορισµός των δηµόσιων υπηρεσιών υγείας,
µε αποτέλεσµα ο λαός µας να έχει ένα ανεπαρκές πακέτο παρο-
χών υγείας που δεν καλύπτει και δεν θα καλύπτει ακόµα περισ-
σότερο στο µέλλον τις ανάγκες του. Μειώνεται η κρατική χρη-
µατοδότηση για την υγεία και την πρόνοια προκειµένου να εξοι-
κονοµηθούν κρατικά κονδύλια για νέες επιδοτήσεις στους επι-
χειρηµατικούς τοµείς, κάτι που µόλις πριν συζητήσατε µε τον
προηγούµενο συνάδελφο.

Παράλληλα, οι λαϊκές οικογένειες εξαναγκάζονται να πληρώ-
νουν πιο ακριβά για υπηρεσίες υγείας και για φάρµακα που
έχουν ανάγκη. Μ’ αυτόν τον τρόπο ενισχύετε την ιδιωτική επιχει-
ρηµατική δράση στον τοµέα της υγείας και της πρόνοιας που ορ-
γιάζει πάνω στη διάλυση της δηµόσιας υγείας. Κάντε µια βόλτα
στη Θεσσαλία να δείτε πώς ξεφυτρώνουν σαν τα µανιτάρια οι
ιδιωτικές µονάδες τεχνητού νεφρού. Βεβαίως πατάνε πάνω στις
οξυµένες ανάγκες για τεχνητό νεφρό, για εξειδικευµένη παροχή
υπηρεσιών τέτοιου τύπου. 

Απέναντι λοιπόν σ’ αυτήν την επικίνδυνη κατάσταση που κυ-
ριολεκτικά οδηγεί ασθενείς στο θάνατο, είναι ανάγκη οι εργαζό-
µενοι, τα λαϊκά στρώµατα να οργανώσουν την πάλη τους και τις
διεκδικήσεις τους για ένα δωρεάν, δηµόσιο, καθολικό σύστηµα
υγείας µε παράλληλη κατάργηση κάθε επιχειρηµατικής δράσης
στο χώρο της υγείας, µε πλήρη χρηµατοδότηση των νοσοκο-
µείων και των δοµών υγείας από το κράτος, µε προσλήψεις του
αναγκαίου προσωπικού όλων των ειδικοτήτων µε µόνιµη και στα-
θερή εργασία και βεβαίως µε κάλυψη µε τον αναγκαίο σύγχρονο
ιατροµηχανολογικό εξοπλισµό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
τον κύριο συνάδελφο.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, όσον αφορά τους επικουρικούς που προσ-

λαµβάνονται για δώδεκα µήνες µε δυνατότητα ανανέωσης για
ένα ακόµα έτος, προτού ολοκληρωθεί η θητεία τους, έχει εκδοθεί
άλλη προκήρυξη µε την οποία προσλαµβάνονται νέοι επικουρι-
κοί. 

Άλλωστε επέλεξα ως Υπουργός να µην έχουµε µία ή δύο στα-
θερές περιόδους µέσα στο έτος για την ανάρτηση προκηρύξεων
για επικουρικούς, αλλά να αποκτήσει αυτή η διαδικασία ένα δυ-
ναµικό χαρακτήρα και κάθε φορά που προκύπτει ανάγκη στο
πλαίσιο των διαθέσιµων πιστώσεων, να αναρτούµε προκήρυξη
και να αντιµετωπίζουµε, κατά το δυνατό συντοµότερα, τις υπο-
χρεώσεις µας στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Τώρα, όσον αφορά το Νοσοκοµείο Βόλου, το νοσοκοµείο για
να λειτουργήσει σήµερα ζητά δέκα θέσεις στις ειδικότητες γα-
στρεντερολογίας, νεφρολογίας, οφθαλµολογίας, πνευµονολο-
γίας, ουρολογίας (δύο θέσεις), αιµατολογίας, παθολογίας και
ΩΡΛ. Ευελπιστώ ότι θα έχουµε ανταπόκριση, γιατί δυστυχώς –
και το λέω για την ενηµέρωση των κυρίων συναδέλφων- δεν
έχουµε ανταπόκριση στις προκηρύξεις και δεν έχουµε στις πε-
ριοχές της νησιωτικής Ελλάδος, της ορεινής Ελλάδος. Συναν-
τούµε δυσκολίες. 

Στην προσπάθεια να ορίσουµε το τακτικό προσωπικό, κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, αυτές τις εκατόν πενήντα εννέα θέσεις
που πήραµε, µε προτεραιότητα τη νησιωτική Ελλάδα και τις µο-
νάδες εντατικής θεραπείας, υπάρχουν ιατροί οι οποίοι αρνούνται
να πάνε εκεί όπου έχουν επιλεγεί, έχουν κριθεί να διοριστούν. Κι
ενώ εµείς τους προγραµµατίσαµε, εισπράττουµε άρνηση διά δη-
λώσεώς τους, οριστική άρνηση τοποθετήσεώς τους και µάλιστα
αναρτήσαµε προκήρυξη επικουρικών και γι’ αυτές τις περιπτώ-
σεις. 

Η διαχείριση δηλαδή της υπόθεσης δεν είναι µονοδιάστατη,
δεν είναι µία ευθεία γραµµή. Η ίδια η ζωή γεννά τις δυσκολίες, η
δηµοσιονοµική δυσκολία βεβαίως, δεν επιτρέπει τις µεγάλες δυ-
νατότητες στην Κυβέρνηση για να κάνει τοποθετήσεις, να κάνει
προσλήψεις, να σπεύσει σε αγορά αναγκαίου ιατροτεχνολογικού
εξοπλισµού. Προσπαθεί να καλύψει αυτές τις ανάγκες από τους
ευρωπαϊκούς πόρους και τις καλύπτει. Υποδεχόµαστε χορηγίες.
Έχετε επιφυλάξεις ορισµένοι από εσάς γι’ αυτές, αλλά όµως
είναι τόσο σηµαντικές στη στήριξη του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας.

Δεν θέλω να ανοίξω µία συζήτηση ιδεολογική και πολιτική για
το πώς βλέπουµε εµείς την ανάπτυξη των δοµών της υγείας και
µε τη φιλελεύθερη προσέγγισή µας. Εσείς έχετε τη δική σας,
απόλυτα σεβαστή –σας το έχω ξαναπεί- αλλά δεν καλούµαστε
εδώ να συζητήσουµε περί όλων αυτών. Ίσως έχουµε την ευκαι-
ρία να το κάνουµε κάπου αλλού.

Αυτό το οποίο εγώ καταθέτω είναι ότι όλοι µαζί κι εσείς µε τις
ερωτήσεις κι εγώ µε την προσπάθεια και τα άλλα στελέχη της
πολιτικής ηγεσίας δίνουµε µία µάχη. Να ευχόµαστε να έχουµε
περισσότερες επιτυχίες στη µάχη αυτή, παρά αποτυχίες. Αυτή
είναι η αλήθεια.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Η δεύτερη µε αριθµό 5285/19-12-2012 ερώτηση πρώτου κύ-

κλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε τη θεσµοθέτηση της δυνατότητας να χορη-
γούν οι τράπεζες µπλοκ εγγυηµένων επιταγών, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Επίσης, η τρίτη µε αριθµό 10359/30-4-2013 ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Μαγνησίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Μαρίνας Χρυσοβελώνη προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την κυ-
βερνητική πολιτική στο θέµα των απολύσεων, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 9623/893/12-4-2013 ερώτηση και αίτηση
κατάθεσης εγγράφων πρώτου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Ατ-
τικής της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Οικονόµου προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την απαλλαγή ιδιοκτητών
ακινήτων, τα οποία µισθώνει το ελληνικό δηµόσιο από την κατα-
βολή ΕΕΤΗΔΕ, δεν θα συζητηθεί και διαγράφεται. Ο κύριος Βου-
λευτής δηλώνει ικανοποιηµένος από την έγγραφη απάντηση του
καθ’ ύλην αρµοδίου Υπουργού.

Επίσης, η πρώτη µε αριθµό 10264/26-4-2013 ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τα υψηλά επίπεδα των τιµών, λόγω των χρόνιων στρεβλώσεων
και της υπερτιµολόγησης, δεν θα συζητηθεί και διαγράφεται,
καθώς ο κύριος Βουλευτής δηλώνει ικανοποιηµένος από τη γρα-
πτή απάντηση του καθ’ ύλην αρµόδιου Υπουργού.

Τέλος, η δεύτερη µε αριθµό 3672/1-11-2012 ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Εύβοιας κ. Κωνσταντί-
νου Μαρκόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
την ιδιωτικοποίηση της εταιρείας «ΛΑΡΚΟ», δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
αναφορών και ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου: «Κύρωση των Συµφωνιών α) µεταξύ της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Δηµοκρατίας του Ιράκ για την ανα-
διάρθρωση των οφειλών του προς το Ελληνικό Δηµόσιο και β)
µεταξύ του Υπουργικού Συµβουλίου της Δηµοκρατίας της Αλβα-
νίας και του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και του Οργανισµού Ασφάλισης Εξαγωγικών
Πιστώσεων (ΟΑΕΠ) και άλλες διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειοψη-
φία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του
άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής. Δηλαδή µπορούν να
λάβουν το λόγο µόνο όσοι έχουν αντίρρηση επί του σχεδίου
νόµου. 

Μετά την ολοκλήρωση της συζήτησης του σχεδίου νόµου, θα
συζητηθεί η τροπολογία µε γενικό αριθµό 535 και ειδικό 101. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα µπορούσα
να έχω το λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ναι, κύριε συ-
νάδελφε, θα πάρετε το λόγο. 

Έχουν κρατήσει επιφυλάξεις ο εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ, οι
Ανεξάρτητοι Έλληνες, η Χρυσή Αυγή και το Κοµµουνιστικό Κόµ-
µα Ελλάδος.

Έχετε το λόγο, κύριε Λαφαζάνη, ως αντιλέγων. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν θα µιλήσω ως αντιλέγων,

αλλά για ένα θέµα το οποίο αφορά τη διαδικασία. 
Εδώ, δεν έχουµε προς συζήτηση µόνο τις δύο αυτές συµβά-

σεις στη συσκευασία της µιας, πράγµα απαράδεκτο, διότι είναι
διαφορετικές και κάθε µία θα έπρεπε να εισαχθεί για συζήτηση
ξεχωριστά στην επιτροπή και στην Ολοµέλεια να τη συζητήσουµε
εφόσον υπήρχαν, βεβαίως, σχετικές αντιρρήσεις. Εδώ κατετέθη
τροπολογία -άλλη µια σύµβαση- µεταξύ του δηµοσίου και των
ναυπηγείων Ελευσίνας. Αυτή η τροπολογία, η οποία αφορά µια
νέα σύµβαση, κατετέθη την Παρασκευή το βράδυ. 

Εισάγεται, λοιπόν, ως τροπολογία µια νέα σύµβαση στις δύο
συµβάσεις που είναι στη συσκευασία της µιας. 

Αυτά είναι πρωτοφανή και απαράδεκτα πράγµατα. Αντιβαίνουν
στον Κανονισµό και στις διαδικασίες µιας οµαλής συζήτησης,
έτσι ώστε να είναι αποτελεσµατική και λειτουργική σε αυτήν την
Αίθουσα. 

Δεν είναι δυνατόν µια σύµβαση µεταξύ δηµοσίου και ναυπη-
γείων –η οποία είναι σοβαρή και έχει ιδιαίτερη σηµασία- να το-
ποθετείται ως τροπολογία τώρα και να τη συζητούµε χωρίς να
έχουµε έγκριση από το Ελεγκτικό Συνέδριο, χωρίς να έχουµε έκ-
θεση του Γενικού Λογιστηρίου, χωρίς να υπάρχει η δυνατότητα
µιας ευρύτερης συζήτησης, χωρίς να έχουµε τη δυνατότητα να
ακούσουµε φορείς και εποµένως εµπεριστατωµένα να εξετά-
σουµε το περιεχόµενο της σύµβασης και µε βάση αυτήν την εξέ-
ταση να µπορέσουν να τοποθετηθούν όλες οι πτέρυγες και να
τοποθετηθούµε υπεύθυνα και πειστικά κι εµείς. 

Αυτή η διαδικασία για εµάς είναι απαράδεκτη. Και επειδή
έχουµε κακά προηγούµενα µε τέτοιου είδους συµβάσεις –οι
οποίες έχουν οδηγήσει και σε καταστάσεις γνωστές µε τις οποίες
ασχολούνται πλέον τα δικαστήρια- θα παρακαλούσα, κύριε
Υπουργέ, να αποσύρετε αυτήν την τροπολογία, να την καταθέ-
σετε χωριστά και να τη συζητήσουµε µε τη διαδικασία που προ-
βλέπει ο Κανονισµός της Βουλής, δηλαδή ως ξεχωριστή σύµ-
βαση. Θα εισαχθεί στην επιτροπή µας, θα συζητηθεί, θα έχουµε
τη δυνατότητα να ακούσουµε και να διαβουλευτούµε και µε φο-
ρείς και θα έρθει κανονικά στην Ολοµέλεια. Αυτό δεν σηµαίνει
ότι θα καθυστερήσει ιδιαίτερα. Ίσα – ίσα µπορούµε να ακολου-
θήσουµε ταχύτατες διαδικασίες -τις ξέρετε πολύ καλά- και µπο-
ρεί αυτή η σύµβαση να συζητηθεί και µάλιστα ουσιαστικά. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι η πρότασή µας είναι λογική. Ωστόσο, δεν
βλέπω εδώ τον κύριο Υπουργό Άµυνας… 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Πα-
ρίσταται ο...

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ναι παρίσταται. Το βλέπω. 
Ξέρετε, σε αυτά τα πράγµατα πρέπει να υπάρχει και η δυνα-

τότητα πρωτοβουλίας. Δεν ξέρω αν έχει τη δυνατότητα να ανα-
λάβει τέτοια πρωτοβουλία. Ωστόσο, θα ήταν καλοδεχούµενο η
Κυβέρνηση να αποδεχθεί τη δική µας πρόταση, η οποία, όπως
σας είπα, είναι λογική. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Λαφαζάνη. 

Το λόγο έχει ο κ. Χρυσοχοΐδης. 
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς, να διευκρινίσουµε ότι δεν έχουµε µια «άλλη» σύµ-

βαση. Η προηγούµενη διαδικασία, την οποία εσείς ανακοινώ-
σατε, αφορά διακρατικές συµβάσεις. 

Αυτό αφορά µία κύρωση και µάλιστα µιας διάταξης την οποία
ψηφίσαµε προ δύο µηνών σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, προκειµέ-
νου να προχωρήσει η διαδικασία της εξόφλησης των εργαζοµέ-
νων και η συνέχιση των εργασιών στα ναυπηγεία Ελευσίνας. 

Είναι βέβαιο -θα συµφωνήσω µε τον κ. Λαφαζάνη- ότι θα
έπρεπε όλη αυτή η διαδικασία να ακολουθήσει έναν άλλο τρόπο
κατάθεσης, συζήτησης και τελικά ψήφισης. Αντιλαµβάνοµαι πολύ
καλά -όπως αντιλαµβάνεται ο καθένας µέσα σ’ αυτήν την Αί-
θουσα- ότι υπάρχουν κατεπείγοντα ζητήµατα που αφορούν στην
επιβίωση µίας µεγάλης επιχειρηµατικής µονάδας, µίας µεγάλης
βιοµηχανίας. Αντιλαµβανόµαστε όλοι ότι αναφερόµαστε σε πε-
ρίπου οκτακόσιους µε χίλιους εργαζοµένους και σε µία σειρά
από επιχειρήσεις οι οποίες εξαρτώνται από το ναυπηγείο της
Ελευσίνας, όπως, επίσης, και στην κατασκευή και παράδοση του
υλικού το οποίο έχει παραγγείλει το Πολεµικό Ναυτικό. 

Υπάρχει η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, η
οποία εκθέτει νοµίµως και αρµοδίως όλα όσα πρέπει να εκθέσει
και να περιγράψει.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πού είναι; Εδώ είναι… 
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Θα τη δείτε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έκθεση του Γενικού Λογιστη-

ρίου του Κράτους δεν υπάρχει, κύριε Χρυσοχοϊδη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-

ζάνη, σας παρακαλώ.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Υπάρχει, κύριε Λαφαζάνη. Θα τη

δείτε. Εδώ είναι. Είναι κατατεθειµένη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ

µη διακόπτετε.
Κύριε Χρυσοχοϊδη, παρακαλώ ολοκληρώστε τη σκέψη σας.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Συνεπώς, κυρία Πρόεδρε, εµείς πι-

στεύουµε ότι είναι επείγον να ικανοποιηθούν όλες αυτές οι ανάγ-
κες και οι προτεραιότητες. 

Έτσι λοιπόν, πρέπει να συζητηθεί και να ψηφιστεί σήµερα η
τροπολογία από τη Βουλή των Ελλήνων, διότι πραγµατικά η ικα-
νοποίηση των αναγκών αυτών θα δηµιουργήσει πολύ σηµαντικά
κι ευεργετικά αποτελέσµατα για την εθνική οικονοµία. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Χρυσοχοϊδη.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρτητων Ελλήνων

κ. Μαριάς, έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μπορεί να µας διανεµηθεί η έκ-

θεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους; 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, είχαµε

θέσει επανειληµµένα στην Αίθουσα αυτήν το εξής θέµα: Οι κυ-
ρώσεις σύµφωνα µε το άρθρο 28, παράγραφος 1 του Συντάγµα-
τος, δεν θα πρέπει να συνοδεύονται από οποιεσδήποτε
τροπολογίες. Αυτό γινόταν επανειληµµένα εδώ και αρκετό διά-
στηµα. Υπήρχε εµµονή από αρκετές πτέρυγες της Βουλής. Και
στο τέλος συµφωνήσαµε -και συµφώνησε και το Προεδρείο- ότι
όταν µιλούµε για κύρωση διεθνούς συµβάσεως µε το άρθρο 28,
παράγραφος 1 του Συντάγµατος, δεν θα έρχεται καµµία τροπο-
λογία και πως η όποια νοµοθετική πρωτοβουλία χρειάζεται, θα
πηγαίνει αυτοτελώς. Στη βάση αυτή –το θυµόσαστε- αποσύρθη-
καν µερικές τροπολογίες από διεθνείς συµβάσεις.

Άρα, λοιπόν, εδώ ξαναγυρνάµε σε επίπεδο παρελθόντος, όπου
σε διεθνείς συµβάσεις έχουµε ξανά µία τροπολογία. Και ανεξαρ-
τήτως αν αφορά άλλη σύµβαση –αυτή τη φορά δεν είναι διεθνής
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η σύµβαση- πάντως επιφέρει τροπολογία κατά τη διαδικασία κύ-
ρωσης διεθνούς συµβάσεως. 

Εποµένως µόνο και µόνο για το λόγο αυτό, πρέπει να αποσυρ-
θεί. Αυτό είναι το πρώτο θέµα.

Δεύτερον, η διαδικασία µε την οποία καλούµαστε να συζητή-
σουµε, ακριβώς επειδή πρόκειται περί κύρωσης διεθνούς συµ-
βάσεως, είναι µε το άρθρο 108, που εδώ το Προεδρείο έχει
ερµηνεύσει –παρά τη δική µας συνεχώς αντίθετη άποψη- ότι
µόνο οι αντιλέγοντες Βουλευτές θα µιλήσουν.

Εποµένως, εν προκειµένω, καθώς θα εισάγεται για συζήτηση
αυτή η τροπολογία, θα µιλήσουν µόνο οι αντιλέγοντες; Προφα-
νώς έχουν το δικαίωµα να µιλήσουν όλοι. Άρα, µε ποια διαδικασία
θα γίνει πλέον η συζήτηση, αφού ανακοινώσατε ότι θα γίνει µε
το άρθρο 108;

Κατά συνέπεια δηµιουργούνται προβλήµατα και επί της διαδι-
κασίας πέραν του ζητήµατος ουσίας. Διότι το ζήτηµα ουσίας
είναι ότι αυτή η σοβαρή σύµβαση -που αφορά πράγµατι, όπως
είπατε, πάρα πολλούς εργαζοµένους- πρέπει να έρθει µε την κα-
νονική διαδικασία. Να έρθουν, δηλαδή, να τοποθετηθούν στην
επιτροπή και οι εργαζόµενοι, να εκθέσουν τις απόψεις τους και
να το προχωρήσουµε.

Μάλιστα, αν θέλατε και το θεωρούσατε τόσο επείγον, θα µπο-
ρούσατε να το φέρετε κατ’ εξαίρεση µε τη διαδικασία του επεί-
γοντος, όπως κακώς φέρατε µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος
τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά και σας το αρνήθηκαν και συνά-
δελφοι από το ΠΑΣΟΚ και από τη ΔΗΜΑΡ. Φέρτε το, λοιπόν,
αυτό. Δεν είναι δυνατόν να πηγαίνουµε µε αυτήν τη διαδικασία.

Επιπλέον, υπάρχει και άλλο πρόβληµα: Με τη συσκευασία του
ενός –όπως θέσαµε στην επιτροπή- κυρώνονται δύο συµβάσεις,
που ούτε αυτό επιτρέπεται. Σας είπαµε, χωρίστε τις συµβάσεις
αυτές. Διότι στο τέλος τι θα γίνει; Αν το φέρετε κι αυτό, θα
έχουµε το άρθρο 1 που είναι το Ιράκ, το άρθρο 2 που είναι η Αλ-
βανία και το άρθρο 3 προφανώς που θα είναι η τροπολογία. Και
σας ρωτώ: Αν κάποιος θέλει να ψηφίσει το θέµα της Αλβανίας
και όχι τα άλλα δύο, επί του συνόλου τι θα ψηφίσει, επί της αρχής
τι θα ψηφίσει; 

Βλέπετε, λοιπόν, ότι δηµιουργούνται σοβαρά ζητήµατα. 
Παραβιάζεται, λοιπόν, κυρία Πρόεδρε, εκ µέρους της Κυβέρ-

νησης που επισπεύδει, ο Κανονισµός και ζητούµε να αποσυρθεί
η τροπολογία και να έρθει µε άλλη διαδικασία. 

Επίσης, ζητούµε να αποσύρετε ή τη σύµβαση της Αλβανίας ή
τη σύµβαση του Ιράκ και να τις φέρετε χωριστά, γιατί είναι λάθος
έτσι όπως το κάνετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Μαριά.

Το λόγο έχει ο κ. Βορίδης Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας Δηµοκρατίας.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Διερωτώµαι αν γίνεται αντιληπτό, κυρία Πρόεδρε, από το

Σώµα ποια είναι η αναγκαιότητα της συγκεκριµένης ρυθµίσεως
και γιατί εισάγεται -πράγµατι κατεπειγόντως- προς συζήτηση σή-
µερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτήν την Αίθουσα…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν εισάγεται ως κατεπείγον.

Κάνετε λάθος. Εισάγεται ως τροπολογία.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Λέω εγώ, κύριε Λαφαζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Άλλο το κατεπείγον, άλλο η τρο-

πολογία.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Βλέπετε τώρα ότι εγώ δεν χρησιµο-

ποίησα την έννοια του κατεπειγόντως υπό την έννοια της υπα-
γωγής στον Κανονισµό, αλλά υπό την έννοια του εσπευσµένως,
υπό την έννοια του επείγοντος, υπό την έννοια της ταχύτητος,
της πραγµατικής ταχύτητος, του ουσιαστικού χρόνου, όχι του
χρόνου του Κανονισµού.

Το ερώτηµα, όµως, για να πάµε στην ουσία, είναι γιατί συµβαί-
νει αυτό.

Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει απασχο-
λήσει την Αίθουσα αυτήν το ζήτηµα των απλήρωτων εργαζοµέ-
νων των ναυπηγείων Ελευσίνας. Έχω ακούσει συναδέλφους -και
σωστά- να επισηµαίνουν την ανάγκη να πληρωθούν οι εργαζόµε-
νοι. Ψηφίσαµε νοµοθετική ρύθµιση για το λόγο αυτό, για να

δοθεί αυτή η δυνατότητα. Κι έρχεται σήµερα η Κυβέρνηση ου-
σιαστικά να επιφέρει τις απαραίτητες τροποποιήσεις στη σύµ-
βαση, αυτές οι οποίες είναι απαραίτητες για την εξέλιξη του
προγράµ- µατος κατασκευής των συγκεκριµένων τορπιλακάτων,
το οποίο πρόγραµµα κατασκευής είναι απόλυτα συνδεδεµένο µε
την πληρωµή των εργαζοµένων. 

Είναι νοµίζω η πρώτη φορά -δεν ξέρω αν έχει υπάρξει άλλη
φορά- που Σωµατείο Εργαζοµένων, των ναυπηγείων στην Ελευ-
σίνα, βγάζει ανακοίνωση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επικρί-
νοντας ένα αριστερό κόµµα, τον ΣΥΡΙΖΑ…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Από εκεί να καταλάβετε.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: …γιατί δηµιουργεί προσκόµµατα

στην εξέλιξη της δυνατότητας αποπληρωµής των εργαζοµένων
στα συγκεκριµένα ναυπηγεία.

Έρχοµαι και λέω, για να πάµε τώρα και στα τυπικά αφού σας
αρέσουν: Πρώτα απ’ όλα τίθεται ζήτηµα συνταγµατικότητας εδώ;
Γιατί δεν έχει τεθεί. Ελπίζω να µην τίθεται. Αν κανείς το σκέφτεται
έτσι, θα το ξαναπώ πάρα πολλές φορές: Αφήνει το Σύνταγµα στη
Βουλή την κυριαρχική δυνατότητα να αποφαίνεται σε αυτά τα
εσωτερικά ζητήµατα, γιατί τα θεωρεί εσωτερικά της ζητήµατα,
εξαιρώντας από τον συνταγµατικό έλεγχο -δηλαδή µη υποκεί-
µενο σε δικαστικό έλεγχο συνταγµατικότητας- την όποια από-
φαση εδώ του Κοινοβουλίου. 

Γιατί το κάνει, κυρία Πρόεδρε, ο συνταγµατικός νοµοθέτης
αυτό; Το κάνει γιατί θεωρεί εσωτερικό ζήτηµα του Κοινοβουλίου
τον τρόπο της οργάνωσης της συζήτησης και για να αφήσει στο
Κοινοβούλιο τη δυνατότητα να κρίνει τις ανάγκες κάθε φορά.

Ευθεία ερώτηση: Να αφήσουµε τους εργαζόµενους άλλον ένα
µήνα απλήρωτους;

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Θέλετε απάντηση;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευθεία ερώτηση: Να τους αφήσουµε

άλλον ένα µήνα απλήρωτους για να εκπληρωθεί µια παράλογη
κανονισµολαγνεία, την οποία έχουµε ζήσει εδώ από την αρχή
αυτής της περιόδου από τον ΣΥΡΙΖΑ, που δεν εξυπηρετεί κανένα
πραγµατικό συµφέρον; Κανένα πραγµατικό συµφέρον!

Έρχεται, λοιπόν, εδώ και σωστά φέρνει η Κυβέρνηση την ανα-
γκαιότητα του να τροποποιήσουµε τη σύµβαση, προκειµένου να
εξελιχθούν οµαλά όλες οι σχέσεις οι συνδεόµενες µε αυτήν, µε
κυρίαρχη τη δυνατότητα της πληρωµής των εργαζοµένων. Και
ακούµε από τη Ριζοσπαστική Αριστερά, από τον ΣΥΡΙΖΑ, αντιρ-
ρήσεις λόγω Κανονισµού; Δικαίωµα σας! 

Εµείς, κυρία Πρόεδρε, θέλουµε να προχωρήσουµε στη συζή-
τηση της συγκεκριµένης τροπολογίας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Με συγχω-
ρείτε. Δεν έχουµε ανοίξει κατάλογο οµιλητών επί του θέµατος.
Αν θέλει να πάρει το λόγο ο κ. Λαφαζάνης ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος, να τον πάρει. Άλλος συνάδελφος, επί του συγκε-
κριµένου θέµατος…

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Κυρία Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Τζαµτζή,

υπάρχει Προεδρείο το οποίο τοποθετείται, όπως βλέπετε.
ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Εξηγήστε, κυρία Πρόεδρε, ότι τελεί-

ωσε. Τι να κάνουµε τώρα;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Αυτό προ-

σπαθώ να κάνω, κύριε Τζαµτζή. Πρέπει, όµως, να µε αφήσετε. 
Κύριε Λαφαζάνη, θέλετε να απαντήσετε στο θέµα;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Έχω ζητήσει το λόγο, κυρία Πρό-

εδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν σηκώσατε

το χέρι σας, κύριε Τσούκαλη. Τώρα ήρθατε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Το σήκωσα, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν σας είδα.

Με συγχωρείτε. 
Ο κ. Νικόλαος Τσούκαλης έχει το λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Πριν λίγο καιρό, πριν ένα µήνα πε-

ρίπου, ψηφίσαµε κι εµείς ως Δηµοκρατική Αριστερά το άρθρο 30
του ν. 4151/2013. Η συγκεκριµένη τροπολογία έρχεται προκει-
µένου να συµπληρώσει αυτήν την τροπολογία, να την καταστήσει
πλήρη όσον αφορά την εφαρµογή. 
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Κατόπιν τούτου, επί της ουσίας, εκ µέρους µας δεν υπάρχει
καµµία µα καµµία αντίρρηση. Και θέτουµε απλά το ερώτηµα: Οι
αντιρρήσεις που διατυπώνονται, διατυπώνονται επί της ουσίας
ή επί της διαδικασίας; Διότι, εγώ τουλάχιστον, δεν κατάλαβα να
τίθενται επί της ουσίας. Είναι επί της διαδικασίας. 

Να συµφωνήσουµε ότι τέτοιες τροπολογίες, τέτοιου θεσµικού
χαρακτήρα ρυθµίσεις πρέπει να έρχονται µε µία διαδικασία που
θα µας επιτρέπει να τις αξιολογούµε σωστά και να αποφεύγουµε
πιθανούς σκοπέλους. Θα µου επιτρέψετε, όµως, να σας πω ότι
αν µη τι άλλο αυτή η τροπολογία -το περιεχόµενό της- δεν αφήνει
περιθώριο -έτσι όπως έχουν εξελιχθεί τα πράγµατα- εκ πρώτης
όψεως, µακροσκοπικά βλέποντάς τη, να υποκρύπτει οποιαδή-
ποτε λαθροχειρία ή οποιοδήποτε ύποπτο στοιχείο. 

Κατόπιν αυτού, θα ήθελα τουλάχιστον επί της συγκεκριµένης
τροπολογίας, να υπάρχει η µεγαλύτερη δυνατή θετική τοποθέ-
τηση απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής, γιατί αν µη τι άλλο είναι
µία από τις λίγες θετικές ρυθµίσεις που έχουν απασχολήσει
αυτήν την Αίθουσα τους τελευταίους δέκα µήνες. Μην µιζεριά-
ζουµε τουλάχιστον και σε αυτήν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Τσούκαλη. 

Ο κ. Σπυρίδων Χαλβατζής έχει το λόγο ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Θα ξεκινήσω από το τελευταίο, από
το να «µη µιζεριάζουµε». Δηλαδή, δηµιουργούµε µία κατάσταση
κινδύνου, αφήνουµε τους εργαζόµενους απλήρωτους µήνες και
µήνες…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πάνω από ένα χρόνο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Όταν λέµε «µήνες και µήνες» είναι

ζυγός ο αριθµός, είναι πάνω από δέκα, δώδεκα µήνες. 
…κι ερχόµαστε και λέµε «Αµάν, οι εργαζόµενοι». Ε, ας πάψει

η υποκρισία. 
Ποια είναι η κατάσταση; Τι να κάνουµε τώρα; Να κουβεντιά-

σουµε επί της διαδικασίας και να πούµε πώς ξεκίνησαν τα ναυ-
πηγεία, πώς αναπτυχθήκαν, πώς ιδιωτικοποιήθηκαν, πώς «κοινω-
νικοποιήθηκαν», πώς τα ιδιωτικοποίησαν ξανά από τη µία µεριά
το ΠΑΣΟΚ, από την άλλη η Νέα Δηµοκρατία και πώς κέρδισαν
αµύθητα πλούτη κάποιοι µεγαλοκαπιταλιστές; 

Εµείς και στην προηγούµενη περίπτωση δεν καταψηφίσαµε.
Μείναµε στο «ΠΑΡΩΝ», γιατί σκεφτήκαµε ότι έπρεπε και πρέπει
να πληρωθούν οι εργαζόµενοι. Μην το κάνουµε, όµως, λες και
χαρίζουµε στους εργαζόµενους, ότι αυτούς σκεφτόµαστε. Αν εµ-
βαθύνει κάποιος σε πτυχές αυτής της τροπολογίας, τον Ταβου-
λάρη ενισχύουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Χαλβατζή.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού
Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Παππάς. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ανεξαρτήτως της τοποθέτησής µας, πι-
στεύουµε, σε ό,τι αφορά την τροπολογία, ότι η συζήτηση θα γίνει
σήµερα. 

Εµείς γενικώς ζητάµε µέτρα. Όχι, όµως, καθ’ υπαγόρευσιν της
τρόικας. Ζητάµε µέτρα µιας ανεξάρτητης εθνικής πολιτικής, µίας
κυβέρνησης η οποία θα διευκολύνει κατ’ ουσίαν το δοκιµαζό-
µενο, καταχρεωµένο στις ληστρικές τράπεζες ελληνικό λαό. 

Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι δεν εφαρµόζεται αυτή η πολιτική,
αλλά πως η Κυβέρνηση στο πλαίσιο ενός επικοινωνιακού παιχνι-
διού, φέρνει και αυτή την τροπολογία, η οποία δεν αφορά το σύ-
νολο του λαού. 

Εµείς, λοιπόν, είµαστε εναντίον αυτών των σπασµωδικών κινή-
σεων της Κυβέρνησης, των αντικανονικών, θα έλεγα, και αντιθε-
σµικών. Εν πάση περιπτώσει, θα εισαχθεί, απ’ ό,τι βλέπουµε,
προς συζήτηση και θα τοποθετηθούµε. 

Θέλουµε, λοιπόν, εδώ να γίνεται πραγµατική κοινοβουλευτική
δουλειά και όχι να κοροϊδεύουµε το λαό. Διότι κατ’ ουσίαν κο-
ροϊδεύουµε το λαό, όπως τον κοροϊδεύει η Κυβέρνηση, µε το νέο
κατεπείγον σχέδιο νόµου για τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά. Σε
αυτό το σχέδιο νόµου -άκουσον-άκουσον- αναφέρεται ότι υπά-
γονται στη ρύθµιση όσοι τα δάνειά τους είναι ενήµερα, δηλαδή,
όσοι πληρώνουν. Άρα, κοροϊδία! Αυτός που πληρώνει, έχει πλη-
ρωµένα τα δάνειά του, τι ρύθµιση χρειάζεται από τις τράπεζες; 

Όλα αυτά πιστεύω ότι γίνονται, έχοντας κατά νου η Κυβέρ-
νηση τις επερχόµενες εκλογές. Είναι σπασµωδικές κινήσεις µιας
κυβέρνησης η οποία δεν στέκεται στα πόδια της και βλέπει ότι
χάνει το παιχνίδι. Γίνονται διάφορες νέες ανακατατάξεις. Η Κυ-
βέρνηση ζητάει διάφορες συµµαχίες µε υπόγειες διαδροµές. 

Στη Χρυσή Αυγή, το µόνο αντιµνηµονιακό κόµµα -τουλάχιστον
στα κόµµατα που έχουν δηλώσει στον Άρειο Πάγο ότι δεν απο-
σκοπούν στη βίαιη ανατροπή του πολιτεύµατος- στην ελληνική
Βουλή, δεν θα βρουν συµµάχους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε Παππά. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως γνωρίζετε πολύ καλά το
Προεδρείο είναι ενιαίο. Αυτό είναι το πρώτο.

Δεύτερον, υπάρχει ο Κανονισµός της Βουλής, ο οποίος, δυ-
στυχώς, τον τελευταίο καιρό, µε επιλογή κυρίως και µόνο της Κυ-
βέρνησης πολλές φορές, όχι καταστρατηγείται, αλλά τουλάχι-
στον υπάρχει µία επιµήκυνση, µία εν πάση περιπτώσει, ας µην το
χαρακτηρίσω πώς, εφαρµογή του. 

Σήµερα, όµως, θα µου επιτρέψετε να πω -εκφράζοντας φαν-
τάζοµαι και όλους τους συναδέλφους του Προεδρείου- λόγω της
αναγκαιότητας -έστω µε τους όρους που έρχεται- και του εσπευ-
σµένου του πράγµατος, προκειµένου να πληρωθούν οι εργαζό-
µενοι στα ναυπηγεία, πως θεωρώ ότι πρέπει να συζητηθεί η
συγκεκριµένη τροπολογία. Κατ’ αυτόν τον τρόπο τοποθετήθηκαν
και οι περισσότεροι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι των κοµµά-
των. Και αυτό πρέπει να γίνει πέρα από τη στηλίτευση αυτής καθ’
αυτής της παραβίασης του Κανονισµού, που δυστυχώς –το ξα-
ναλέω- γίνεται σχεδόν καθηµερινή πράξη, φέρνοντας σε πάρα
πολύ δύσκολη θέση την Προεδρεύουσα και όλους τους συνα-
δέλφους του Προεδρείου, φοβάµαι και τον ίδιο τον Πρόεδρο.
Ωστόσο, σήµερα τουλάχιστον, οφείλουµε να συζητήσουµε αυτήν
την τροπολογία, από τη στιγµή που υπάρχει τέτοια αναγκαιότητα
µε έντονο κοινωνικό σκοπό. 

Έτσι, λοιπόν, θα µπούµε στη συζήτηση...
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µε συγχωρείτε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ναι, κύριε Λα-

φαζάνη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν θέλω να επεκταθώ, διότι

ακούστηκαν διάφορα εδώ. Εµείς δεν θέτουµε θέµατα διαδικα-
σιών γιατί µας ήρθαν έτσι ουρανοκατέβατα. Θέτουµε θέµατα Κα-
νονισµού. Αν ο Κανονισµός είναι µία απλή διαδικασία, να τον
καταργήσουµε. Να καταργήσουµε και τις προβλέψεις του και να
πηγαίνουµε ad hoc κάθε φορά, σύµφωνα µε το πώς προτείνει η
Κυβέρνηση, να σηκώνουµε το χέρι µας, να ψηφίζουµε και να απο-
φασίζουµε τι διαδικασίες θα ακολουθούµε και τι κανόνες. Λυπά-
µαι πάρα πολύ που τέτοια -στην ουσία- κατεύθυνση εισηγούνται
κόµµατα τα οποία –υποτίθεται- υπερθεµατίζουν υπέρ του ρόλου
του αστικού Κοινοβουλίου.

Δεύτερον, φοβούµαι ότι ακολουθούνται πάλι οι παλιές δοκιµα-
σµένες συνταγές. Δεν αναφέροµαι στη συγκεκριµένη σύµβαση.
Δεν πρέπει, όµως, να ξεχνάµε ότι αυτές οι συµβάσεις µε τα ναυ-
πηγεία έχουν παρελθόν. Έχουν παρελθόν µε καθυστερήσεις αδι-
καιολόγητες. 

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Στην ουσία µπήκες! 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε. Εξηγώ γιατί πρέ-

πει να συζητούνται. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,

κύριε συνάδελφε. 
Ολοκληρώστε, κύριε Λαφαζάνη. Έτσι κι αλλιώς θα µπούµε στη

συζήτηση της τροπολογίας και θα τα πείτε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω. Θα κάνω µία πρόταση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συντοµεύστε

παρακαλώ. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το λέω, γιατί πρέπει να συζη-

τούνται διεξοδικά και ουσιαστικά και να µην µας λέτε ότι στρε-
φόµαστε εναντίον των εργαζοµένων. Είµαστε οι πρώτοι που
ενδιαφερόµαστε –επιτρέψτε µου να πω- για την απασχόληση και
την προοπτική της εργασίας. Πρέπει, όµως, να ακολουθούνται
οι διαδικασίες. Διότι στο παρελθόν έτσι έγιναν τα πράγµατα µε
τα ναυπηγεία και είχαµε καθυστερήσεις, µίζες, σκάνδαλα, εκβια-
σµούς και δικαστήρια, τα οποία βρίσκονται σε εξέλιξη.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-
ζάνη, θα τα πείτε στη συζήτηση της τροπολογίας. Σας παρα-
καλώ. Επί της διαδικασίας ολοκληρώθηκε η συζήτηση από όλους
τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους. Ολοκληρώστε σας πα-
ρακαλώ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εδώ, λοιπόν, οι συµβάσεις θα
συζητούνται...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα τα πείτε
στη συζήτηση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Εδώ οι συµβάσεις θα συζητούνται µε κανονικές διαδικασίες

και επί της ουσίας, για να µπορούµε να έχουµε όλοι λόγο και
γνώση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Νοµίζω ότι όλοι
οι συνάδελφοι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι αυτό είπαν. 

Κύριε Λαφαζάνη, κλείστε την οµιλία σας. Θα µπούµε στη συ-
ζήτηση και θα τα πείτε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα κάνω µιά πρόταση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Επί της διαδι-

κασίας τοποθετηθήκαµε όλοι, νοµίζω. Επί της ουσίας θα τα πείτε,
όταν θα έρθει η ώρα της συζήτησης, αφού φαίνεται ότι θα γίνει
συζήτηση. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Επειδή έχουµε σύµβαση και απο-
φασίζετε -η Πλειοψηφία της Βουλής- αυτή η Σύµβαση να συζη-
τηθεί µε τη µορφή τροπολογίας, πρέπει να ανοιχτεί κατάλογος,
να υπάρχουν…

ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ: Να κάνουµε συζήτηση ή να µην κά-
νουµε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Να δώσουµε το
λόγο… 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν το είπατε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Αφού πήρε το

λόγο πριν. Από ευγένεια σάς τον έδωσα και προτρέχετε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Προτείνω λοιπόν…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν χρειάζεται

να το προτείνετε. Δεν ξέρετε τι θα κάνει το Προεδρείο για να
προτείνετε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σας παρακαλώ, όταν ακούτε τον
ΣΥΡΙΖΑ να µην εκνευρίζεστε. Δεν το λέω µόνο για εσάς, αλλά για
όλην την Αίθουσα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εν προκειµένω,
το Προεδρείο δεν εκνευρίζεται πάντως. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αυτό που σας προτείνω λοιπόν,
είναι να γίνει ειδική συζήτηση επί της τροπολογίας, να πάρουν
το λόγο εισηγητές, να µπορούν να πάρουν το λόγο όλοι οι Βου-
λευτές ή όσοι τον θέλουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαριστώ
για τις υποδείξεις προς το Προεδρείο, αλλά αυτό θα κάνει το
Προεδρείο, κύριε Λαφαζάνη. Ακούσατε πριν τι προτίθεται να
κάνει, για να τοποθετηθείτε έτσι, όπως τοποθετείστε; Σας είπα
ότι θα γίνει συζήτηση της τροπολογίας. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εσείς πήγατε να δώσετε το λόγο
κατευθείαν στον εισηγητή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Πότε πήγα να
δώσω το λόγο; Είδατε εσείς να δώσω το λόγο; Πότε έδωσα το
λόγο στον εισηγητή; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εγώ παρενέβην.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας είπα κι εγώ

λοιπόν ότι επί της διαδικασίας τοποθετηθήκαµε. Επί της ουσίας
της τροπολογίας θα γίνει συζήτηση και προφανώς θα εγγραφούν
συνάδελφοι και θα τοποθετηθούν. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και οι εισηγητές;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Προφανέ-

στατα, κύριε Λαφαζάνη. 
Θα πρέπει να σας ανακοινώσω ότι η Κοινοβουλευτική Οµάδα

του ΚΚΕ, σχετικά µε τη συζητούµενη σήµερα Κύρωση των Συµ-
φωνιών, ορίζει Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή κ.
Σπύρο Χαλβατζή, όπως ήδη φάνηκε. Από τους Ανεξάρτητους Έλ-
ληνες ειδικός αγορητής ορίζεται ο κ. Νότης Μαριάς και Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπουλος,
αντίστοιχα. 

Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Συν-
δέσµου Χρυσή Αυγή κ. Νικόλαος Μιχαλολιάκος και οι Βουλευτές
του κόµµατός του κατέθεσαν πρόταση νόµου: «Αντιµετώπιση της
αυξηµένης εγκληµατικότητας λόγω λαθροµετανάστευσης και τη
διαφύλαξη της εθνικής µνήµης». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Επί της συζήτησης της Κύρωσης των Συµφωνιών, υπέρ έχει

ψηφίσει προφανώς η Νέα Δηµοκρατία, επιφυλάξεις έχει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, υπέρ είναι το ΠΑΣΟΚ και η ΔΗΜΑΡ, κατά οι Ανεξάρτητοι
Έλληνες, η Χρυσή Αυγή και το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. 

Το λόγο θα πάρει ο εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Ευάγγελος
Διαµαντόπουλος. 

Κύριε Διαµαντόπουλε, έχετε πέντε λεπτά, για να αντιλέξετε για
το θέµα της Κύρωσης των Συµφωνιών. Μετά προφανώς, θα εγ-
γραφούν οι συνάδελφοι, όταν θα εισέλθουµε στην ψήφιση της
τροπολογίας. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε. 

Καλούµαστε σήµερα στην Αίθουσα της Ολοµελείας να κυρώ-
σουµε δύο συµφωνίες, έπειτα από τη συζήτηση στην αρµόδια
επιτροπή, για τα χρέη της Ιρακινής Δηµοκρατίας και της Αλβανι-
κής Δηµοκρατίας προς την Ελληνική Δηµοκρατία. Το έχουµε δη-
λώσει πως πρόκειται για δύο διακριτές συµφωνίες, οι οποίες θα
έπρεπε να συζητηθούν και σίγουρα να ψηφιστούν ξεχωριστά. 

Αναφορικά µε το χρέος της Ιρακινής Δηµοκρατίας προς την
Ελλάδα, πηγαίνουµε πίσω στη δεκαετία του ’80, όπου οι κυβερ-
νήσεις του ΠΑΣΟΚ θέλησαν να επενδύσουν στον πόλεµο Ιράκ-
Ιράν και η πώληση όπλων προς το Ιράκ γέννησε ένα τεράστιο
χρέος στην Ελλάδα, που εγείρει ερωτηµατικά ως προς τη δια-
χείριση αυτής της πώλησης, για να φτάσουµε στην περασµένη
δεκαετία, όταν οι Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής και η Βρε-
τανία αποφάσισαν να επέµβουν µε µια ωµή στρατιωτική επέµ-
βαση στο πλαίσιο ενός σχεδίου εκµετάλλευσης των φυσικών
πόρων του Ιράκ, αλλά και γενικότερα σε µια προσπάθεια γεω-
στρατηγικού-οικονοµικού ελέγχου της Ευρασίας. 

Πρόκειται για ένα σχέδιο, στο οποίο κανείς δεν ξεχνά ότι συ-
νέβαλε και η ελληνική κυβέρνηση ως νατοϊκός εταίρος, εκχωρών-
τας όλες τις απαραίτητες διευκολύνσεις για την πραγµατοποίη-
ση των δολοφονικών επιθέσεων κατά του ιρακινού λαού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ησυχία στα κυ-
βερνητικά έδρανα παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι. 

Κύριε Διαµαντόπουλε, µπορείτε να συνεχίσετε. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Την ίδια στιγµή σε όλη την

Επικράτεια υπήρχαν τεράστιες αντιπολεµικές διαδηλώσεις κατά
αυτής της ιµπεριαλιστικής επέµβασης. 

Οι ΗΠΑ προχώρησαν στην επέµβαση, µε πρόσχηµα την εγκα-
θίδρυση της δηµοκρατίας, αλλά και την εξουδετέρωση όπλων
µαζικής καταστροφής, κάτι που αποδείχθηκε ένα τεράστιο ψέµα.
Το αποτέλεσµα ήταν µία κατεστραµµένη χώρα, την οποία ανέλα-
βαν να ανοικοδοµήσουν πολυεθνικές εταιρείες συµφερόντων
Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής και Βρετανίας, αλλά ακόµη
και ελληνικές κατασκευαστικές. 

Μετά την επέµβαση στο Ιράκ έπρεπε να διευθετηθεί το θέµα
του χρέους. Εκεί φάνηκε ξεκάθαρα η απέχθεια του διεθνούς πι-
στωτικού συστήµατος στην έννοια «επαχθές χρέος» και δεδοµέ-
νου ότι δηµιουργεί νοµικά προηγούµενα και διεκδικήσεις άλλων
κρατών. Έτσι για το Ιράκ µε πρωτοβουλία των Ηνωµένων Πολι-
τειών της Αµερικής και χωρίς να διατυµπανίζεται, άρχισαν να
ωριµάζουν σκέψεις για διαγραφή ενός µεγάλου µέρους του χρέ-
ους. 

Όλη η επιχειρηµατολογία όµως αναπόφευκτα, παρέπεµπε στα
επαχθή χρέη. Η όλη συζήτηση σταµάτησε απότοµα και προωθή-
θηκε µία λύση µέσω της σύσκεψης του κλαµπ των Παρισίων, που
περιελάµβανε διαγραφή του 80% του χρέους και µία περίοδο χά-
ριτος της αποπληρωµής, που ξεκινά από το 2019 και θα ολοκλη-
ρωθεί το 2040.

Ένα ακόµη ενδιαφέρον στοιχείο που διαφοροποιεί τις δύο κυ-
ρώσεις µεταξύ της Ελλάδας και του Ιράκ και της Αλβανίας, είναι
ότι στην πρώτη, την οποία έχουν επιβάλει οι Ηνωµένες Πολιτείες
της Αµερικής, αν προκύψει πρόβληµα µεταξύ των δύο, δηλαδή
του δανειστή και του δανειζοµένου, πηγαίνει η υπόθεση στο Διε-
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θνές Δικαστήριο, ενώ στην κύρωση µε την Αλβανία έχουµε βάλει
όρους εµείς ουσιαστικά, αυτό να εκδικαστεί στο Λονδίνο µε το
Αγγλικό Δίκαιο. 

Καλούµαστε λοιπόν να κυρώσουµε τη συµφωνία µεταξύ των
Υπουργείων Οικονοµικών της Ελλάδας και της Αλβανίας αλλά
και του Οργανισµού Εξαγωγικών Πιστώσεων για την αναδιάρ-
θρωση του χρέους, που έχει προκύψει από συµφωνία µεταξύ κοι-
νοπραξίας ελληνικών τραπεζών και της Κρατικής Τράπεζας της
Αλβανίας, µε ηµεροµηνία υπογραφής την 24η Ιουνίου 1991, τότε
που η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας έκανε ουσιαστικά κά-
ποιες χάρες στην αντίστοιχη του κ. Σαλί Μπερίσα στην Αλβανία. 

Η διµερής συµφωνία που υπέγραψε µε το Ιράκ το 2008 ο τότε
Υπουργός Οικονοµικών κ. Αλογοσκούφης, αποτυπώνει ανάγλυ-
φα τον εγκληµατικό τρόπο διαχείρισης της εγχώριας αµυντικής
βιοµηχανίας από τις κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας.
Την ίδια στιγµή σε διεθνή συµφωνία η οφειλή από 462 εκατοµ-
µύρια δολάρια διαµορφώθηκε σε µόλις 259 εκατοµµύρια από τα
οποία το ελληνικό δηµόσιο θα εισπράξει µόλις 127 εκατοµµύρια.
Η χρεοκοπηµένη Ελλάδα που έχει υποστεί µία κανονική αναδιάρ-
θρωση και δύο µίνι, για να συνεχίσει να έχει ένα χρέος µη βιώ-
σιµο, παραιτείται από οφειλές του Ιράκ ύψους 132 εκατοµµυρίων
δολαρίων. 

Εµείς από την πλευρά µας ως ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ, στη βάση της διε-
θνιστικής µας αλληλεγγύης προς τον επί χρόνια δοκιµαζόµενο
λαό του Ιράκ, που βρέθηκε στο στόχαστρο µιας ωµής ιµπεριαλι-
στικής επέµβασης, δεν θα διστάζαµε και για γενναιότερο διακα-
νονισµό, εάν συνέτρεχαν διαφορετικές από τις υφιστάµενες
προϋποθέσεις. Αρχικά αν ίσχυε η ίδια διαδικασία για όλα τα
κράτη που βρίσκονται σε καθεστώς επαχθούς και µη βιώσιµου
χρέους, µε βάση την αρχή του αµοιβαίου οφέλους και για τις δύο
χώρες και από την άλλη, αν το χρέος που θα διαγραφόταν, θα
έδινε την απαραίτητη ανάσα σε µία ανεξάρτητη από τα διεθνή
συµφέροντα κυβέρνηση, για να δώσει προοπτική και ελπίδα στον
πολύπαθο ελληνικό λαό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας.
Επιπρόσθετα, τα χρήµατα δεν προβλέπεται να καταβληθούν

στην εταιρεία µε τους επί µήνες απλήρωτους εργαζοµένους,
αλλά στο ελληνικό δηµόσιο, χωρίς καµµία δέσµευση µεταβίβα-
σης των πιστώσεων στα «ΕΑΣ ΑΒΕΕ». Το οφειλόµενο ποσό από
το Ιράκ πηγαίνει σε ένα χρέος, το οποίο είναι µη βιώσιµο.

Παράλληλα, τα περιουσιακά στοιχεία των ΕΑΣ και η ίδια η επι-
χείρηση έχουν ενταχθεί στο ΤΑΙΠΕΔ, σε µία διαδικασία ξεπουλή-
µατος στα πρότυπα της Αγροτικής Τράπεζας.

Αν µας δινόταν η δυνατότητα να ψηφίσουµε ξεχωριστά τις δύο
συµφωνίες, θα ήµασταν κατά της συµφωνίας µε το Ιράκ για τους
παραπάνω λόγους και θα δηλώναµε «ΠΑΡΩΝ» για τη συµφωνία
µε την Αλβανική Δηµοκρατία. Δεν µας δίνετε αυτήν τη δυνατό-
τητα -δυστυχώς έπρεπε να γίνει, έχουµε τοποθετηθεί ξεκάθαρα-
οπότε δηλώνουµε κατά. 

Όσον αφορά αυτά που ακούστηκαν εδώ, για την τροπολογία
που κατατέθηκε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Όχι για την
τροπολογία τώρα. Σας παρακαλώ, κύριε Διαµαντόπουλε.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Τριάντα δευτερόλεπτα,
κυρία Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα µπούµε σε
άλλη συζήτηση και θα έχετε το λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ήταν σηµαντικό. Τριάντα
δευτερόλεπτα θέλω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Όχι, παρα-
καλώ. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ήταν σηµαντικό, διότι ει-
πώθηκε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μα, κύριε Δια-
µαντόπουλε...

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Με συγχωρείτε, γιατί
υπάρχει µία σπέκουλα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μα θα έρθει η
ώρα να τα πείτε, κύριε Διαµαντόπουλε. Θα µπούµε επί της ου-

σίας.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ειπώθηκε ότι σωµατείο ερ-

γαζοµένων καταφέρθηκε κατά της Αριστεράς και του ΣΥΡΙΖΑ.
Μάλλον τους διέφυγε ότι έχουµε συναντηθεί µε τους εργαζοµέ-
νους και σε ένα δελτίο Τύπου αντιλαµβάνονται πως ο ΣΥΡΙΖΑ
είναι υπέρ και µπαίνει στη διαδικασία να το κάνει όλο αυτό, προς
όφελος και του ελληνικού κράτους και των εργαζοµένων κυρίως.

Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Διαµαντόπουλε.

Το λόγο έχει ο κ. Επαµεινώνδας Μαριάς εκ µέρους των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, έχουµε
εδώ την κύρωση δύο συµβάσεων στη συσκευασία µίας. Εξηγή-
σαµε τους λόγους για τους οποίους αυτό είναι αντίθετο και προς
τον Κανονισµό και προς το Σύνταγµα. Είναι λάθος έτσι όπως γί-
νεται.

Εν πάση περιπτώσει, ας έρθουµε στην πρώτη σύµβαση. Το
Ιράκ µετά τον πόλεµο, επιχείρησε να αξιοποιήσει µία ρήτρα του
Διεθνούς Δικαίου, την οποία εµείς έχουµε αναλύσει πολλαπλώς
σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα και είναι η ρήτρα του επονείδιστου
χρέους odious debt. 

Αυτό λέει πολύ απλά ότι, όταν η ηγεσία µιας χώρας σε συµ-
παιγνία µε τους δανειστές, υπερφορτώνει και υπερχρεώνει µια
χώρα, όχι όµως προκειµένου τα δάνεια να πάνε υπέρ του λαού
και του τόπου, τότε δικαιούται µε βάση το δόγµα του Διεθνούς
Δικαίου, που είναι το επονείδιστο χρέος, να διαγράψει το συγκε-
κριµένο χρέος. Αφού αξιοποιήθηκε σε µια πρώτη φάση από το
Ιράκ, έγινε αντιληπτό από τους υπόλοιπους δανειστές ότι, αν κάτι
τέτοιο για πολιτικούς λόγους την εποχή εκείνη και για στήριξη
του Ιράκ είχε γίνει δεκτό, προφανώς θα επιβεβαίωνε για άλλη µια
φορά αυτό το δόγµα. 

Ως εκ τούτου, οι δανειστές και κυρίως οι Ηνωµένες Πολιτείες,
προτίµησαν µια άλλη διαδικασία. Να µην έχουν τη διαγραφή του
επονείδιστου χρέους, εν προκειµένω από το Ιράκ, αλλά να πάνε
στη Λέσχη των Παρισίων, όπου εκεί γίνεται µία συζήτηση για ανα-
διάρθρωση χρέους. Εν προκειµένω λοιπόν και µε τη σύµφωνη
γνώµη τότε της Νέας Δηµοκρατίας, του κ. Αλογοσκούφη, προ-
κρίθηκε σε σχέση µε την Ελλάδα, να υπάρξει µία δραστική µεί-
ωση των χρεών του Ιράκ προς την Ελλάδα. 

Έτσι προκρίθηκε και αυτό είναι, που έρχεται τώρα, µετά από
αρκετά χρόνια να κυρωθεί, ότι από τα 259 εκατοµµύρια δολάρια
οφειλή, θα διαγραφούν 132.888.592 δολάρια και θα πληρωθούν
από το Ιράκ µόνο 126 εκατοµµύρια δολάρια και αυτά σταδιακά,
από το 2019 και κάθε εξάµηνο µέχρι το 2040, δηλαδή περίπου
2,8 εκατοµµύρια δολάρια το εξάµηνο. 

Έτσι λοιπόν, η πλούσια Ελλάς, όπου ο ελληνικός λαός ευηµε-
ρεί, όπου έχουµε τεράστια ανάπτυξη, πρέπει κατά την άποψη της
συγκυβέρνησης, να διαγράψει το συγκεκριµένο χρέος. Γιατί;
Λέτε στην εισηγητική έκθεση: 

Πρώτον, λόγω της δεινής οικονοµικής κατάστασης του Ιράκ.
Έχουµε εδώ ανθηρή οικονοµική κατάσταση. Μας βλέπουν ενά-
µισι εκατοµµύριο άνεργοι αυτήν τη στιγµή και διαγράφετε µονο-
κονδυλιά 133 εκατοµµύρια δολάρια.

Δεύτερον, η δυσαρέσκεια –λέει- των πιστωτών του κλαµπ των
Παρισίων, δηλαδή Αµερικανοί, Γάλλοι, Γερµανοί δυσαρεστούν-
ται, γιατί ακόµη δεν διαγράψαµε τα χρέη.

Τρίτον, η ανάγκη να επιτευχθεί συµφωνία. Σοβαρά; 
Τέταρτον, το ανεπίδεκτο εισπράξεως. Δηλαδή δεν θα τα πά-

ρουµε αυτά τα λεφτά. 
Σας λέω λοιπόν, ότι πρέπει να τα πάρετε αυτά τα χρήµατα.

Εφόσον θεωρείτε ότι χρωστούµε στο ΔΝΤ, εκχωρείστε τα 133
εκατοµµύρια δολάρια στο ΔΝΤ και να πάει να τα εισπράξει αυτό
από το Ιράκ, έναντι του ελληνικού χρέους. Γιατί δεν το κάνετε; 

Τι περιέχει αυτή η σύµβαση; Περιέχει απίθανα πράγµατα. Καµ-
µία ρήτρα επί της ουσίας, που θα δεσµεύσει –ακόµα κι αν δεχ-
θούµε αυτά που λέτε- ότι το Ιράκ θα πληρώσει, γιατί δεν έχει ού-
τε εφαρµογή του Αγγλικού Δικαίου ούτε παραίτηση του Ιράκ από
την ασυλία λόγω εθνικής κυριαρχίας, για να µπορεί να γίνει κα-
τάσχεση, ούτε δικαίωµα εκχώρησης. 
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Απαγορεύεται εδώ το δικαίωµα εκχώρησης. Αυτό είναι και µία
απάντηση, γιατί λέτε στους εργαζοµένους των Ελληνικών Αµυν-
τικών Συστηµάτων ότι, άµα κυρωθεί αυτή η σύµβαση, θα πάρουν
τα λεφτά τους. Εδώ λοιπόν, το άρθρο 3 αναφέρει: Καµµία εκχώ-
ρηση ή µεταβίβαση δεν επιτρέπεται, αν δεν συµφωνήσει το Ιράκ.
Και δεν θα συµφωνήσει. 

Φυσικά δεν προσδιορίζονται τα δικαστήρια. Έχω φέρει εδώ το
δεύτερο µνηµόνιο. Το θυµόσαστε; Να σας θυµίσω τι δεχτήκατε
ως χώρα, δήθεν οφειλέτρια, έναντι των δανειστών; Πρώτον, αρ-
µόδιο δικαστήριο και αρµόδιο Δίκαιο είναι εν προκειµένω, το Αγ-
γλικό Δίκαιο. Δεύτερον, παραίτηση αµετάκλητα και ανεπιφύ-
λακτα από κάθε δικαίωµα ασυλίας. Αυτά τα δεχτήκαµε –εσείς δη-
λαδή τα δεχτήκατε- ως χώρα οφειλέτρια.

Τώρα λοιπόν, που η χώρα είναι δανείστρια, γιατί δεν παίρνετε
αυτήν τη µορφή συµβάσεως, να διασφαλίσουµε ότι θα πληρω-
θούµε τα χρήµατα; Ή αφού είχατε υπ’ όψιν αυτήν τη σύµβαση
για το Ιράκ, γιατί δεν ζητάγατε να υπογράψει τέτοιου είδους σύµ-
βαση η Ελλάδα µε το EFSF, που είναι αέρας κοπανιστός και που,
αν δεν πληρώσει το Ιράκ, δεν µπορείτε να του κάνετε τίποτα;

Για την περίφηµη διαιτησία και για την παραποµπή στο Διεθνές
Δικαστήριο που λέτε, πρέπει να ξέρετε ότι, για να πάει µια υπό-
θεση στο Διεθνές Δικαστήριο, χρειάζεται συνυποσχετικό και το
Ιράκ δεν έχει υπογράψει συνυποσχετικό µαζί σας. Εποµένως,
πώς θα εισπράξετε τα χρήµατα; Αέρας λοιπόν κοπανιστός και
καµµία δέσµευση. 

Θέλω να πω και κάτι άλλο. Αυτή η ιστορία για τους εργαζοµέ-
νους, είναι η τρίτη φορά που επαναλαµβάνεται. Θα επικαλεστώ
τον κ. Λυκουρέντζο. Τι είπε πριν; Ότι παρ’ ότι πηγαίνουν οι εργα-
ζόµενοι έξω από το Υπουργείο, πιέζοντας για να δεχτεί αυτός κά-
ποιες συµβάσεις, δεν το κάνει για λόγους αρχής και στήριξης
του δηµοσίου συµφέροντος. 

Εδώ τι κάνετε; Βάζετε µπροστά τους εργαζοµένους από τα
αµυντικά συστήµατα, που τα έχετε συµπεριλάβει στο ΤΑΙΠΕΔ για
ξεπούληµα, τους λέτε να πιέζουν όλους, προκειµένου δήθεν να
πληρωθούν. Το ίδιο κάνετε και µε τα ναυπηγεία. Αλλά γι’ αυτά
θα µιλήσουµε παρακάτω. Σε σχέση λοιπόν µε αυτήν τη σύµβαση,
την καταψηφίζουµε. 

Η σύµβαση για την Αλβανία είναι λίγο διαφορετική. Θα υπάρξει
η δυνατότητα µε δόσεις να εξοφληθούν τα 40 εκατοµµύρια, που
είναι η οφειλή της Αλβανίας. Θα γίνουν είκοσι εξαµηνιαίες δό-
σεις. Εµπεριέχεται βέβαια το Αγγλικό Δίκαιο, αλλά όχι η άρση
ασυλίας λόγω εθνικής κυριαρχίας. Και αυτά σε µια συνεχή διευ-
κόλυνση αρκετών ετών προς την αλβανική κυβέρνηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Και δεν καταλαβαίνω, αναφορικά µε τη συµπεριφορά της Αλ-
βανίας απέναντι στην Ελλάδα στα θέµατα της ΑΟΖ, όπως και σε
άλλα ζητήµατα Διεθνούς Δικαίου, καθώς και σε σχέση µε το ότι
έχει δώσει άδεια στον τουρκικό στόλο να ελλιµενίζεται, για ποιο
λόγο πρέπει να γίνει αυτή η διευκόλυνση; Υπάρχει κάποιο αντι-
στάθµισµα; Όλες αυτές οι διευκολύνσεις µαζί µε όλες τις δήθεν
επενδύσεις που έγιναν, επί της ουσίας σε επίπεδο εξωτερικής
πολιτικής, δεν απέδωσαν τίποτα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Μαριά,
παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.
Ή λοιπόν θα κρατήσετε µία στάση σοβαρή στα θέµατα αυτά,

αν θέλετε να σας σέβονται ως Κυβέρνηση οι γείτονες και εν προ-
κειµένω, η Αλβανία. Ή αλλιώς θα έχουµε συνεχή προκλητικά φαι-
νόµενα. 

Γι’ αυτόν το λόγο πέραν των λόγων της οικονοµίας, είµαστε
αντίθετοι και µε την κύρωση της δεύτερης σύµβασης. Εποµένως
καταψηφίζουµε το άρθρο πρώτο, το άρθρο δεύτερο και θα
δούµε τι θα κάνουµε επί του συνόλου, µια και µπήκε και η τρο-
πολογία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει εκ µέρους της Χρυσής Αυγής, ο κ. Ηλίας Πανα-

γιώταρος.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Καλούµαστε να συµµετάσχουµε για µία ακόµη φορά, σε έναν

απόλυτο παραλογισµό. Σε έναν παραλογισµό που η Ελλάδα, το
ελληνικό Κοινοβούλιο καλείται να διαγράψει χρέη όχι της Ελλά-
δος προς κάποια άλλη χώρα, αλλά από κάποια άλλη χώρα προς
την Ελλάδα, ενώ τόσο καιρό, κοντά ένα χρόνο τώρα που είναι η
εν λόγω Κυβέρνηση, αλλά και οι δύο προηγούµενες, κάνουν το
ακριβώς αντίθετο. 

Βλέπουµε ότι, εκτός από την πολύ µεγάλη διαγραφή της τά-
ξεως των 133 εκατοµµυρίων δολαρίων, το υπόλοιπο ποσό εξο-
φλείται σε σαράντα τέσσερις εξαµηνιαίες ισόποσες δόσεις, µε
πρώτη δόση το 2019 και τελευταία το 2040. Πολύ εύκολα θα µπο-
ρούσατε να είχατε πάρει αυτό το σχέδιο νόµου και να είχατε
βάλει εκεί που είναι η δανείστρια χώρα, τις χώρες του µνηµονίου,
της τρόικας, των δανειστών µας και τη χώρα που δανείζεται, την
Ελλάδα. Βλέπουµε ότι έχετε και εφαρµόζετε εντελώς δύο µέτρα
και δύο σταθµά. 

Ας πάµε και λίγο στην προϊστορία της υποθέσεως του Ιράκ.
Έγινε ένας πόλεµος για τον οποίο η Ελλάδα δεν είχε καµµία απο-
λύτως ευθύνη. Έγινε µε πρόσχηµα τα χηµικά, τα όπλα µαζικής
καταστροφής, τα οποία είχε το Ιράκ, µε τα οποία ετοίµαζε να
φέρει τον απόλυτο όλεθρο.Τελικά ο απόλυτος όλεθρος ήρθε από
τις συµµαχικές προς την Ελλάδα δυνάµεις, που στην κυριολεξία,
διέλυσαν µια χώρα. Οι παράπλευρες απώλειες ήταν πάρα πολ-
λές. Μία εκ των οποίων είναι, για να µην το ξεχνάµε, ότι το Ιράκ
από δύο εκατοµµύρια χριστιανούς που είχε, αυτήν τη στιγµή έχει
λιγότερο από διακόσιες χιλιάδες. Αυτό είναι από τα επιτεύγµατα
των συµµάχων µας, τους οποίους και εµείς συνδράµαµε. 

Βλέπουµε και το παράλογο, ότι αυτές οι χώρες που προκαλέ-
σανε τον πόλεµο, έχουν πάρει τεράστια συµβόλαια στην ανοικο-
δόµηση του Ιράκ και την ίδια ώρα, καλούν τη µικρή Ελλαδίτσα, η
οποία είχε συνάψει νόµιµες συµφωνίες µε την κυβέρνηση του
Ιράκ, προ του 2008, να καλείται να διαγράψει.

Μιλάµε για απίστευτα πράγµατα, που όµοιά τους δεν γίνονται
πουθενά.

Στην περίπτωση της Αλβανίας, βλέπουµε άλλον έναν τραγέ-
λαφο, µε ένα δάνειο που είχαµε συνάψει µαζί της, δηλαδή η κυ-
βέρνηση Μητσοτάκη µε την κυβέρνηση Μπερίσα, που ήθελε να
τη βοηθήσει τότε ως δεξιό, αδελφό κόµµα προς την κυβέρνησή
σας. Φαίνεται αυτή η οικογένεια το είχε από τότε, διότι της άρεσε
να υπογράφει συµφωνίες, οι οποίες βασίζονταν στο Αγγλικό Δί-
καιο, οι οποίες θα επιδικάζονταν στα δικαστήρια του Λουξεµ-
βούργου, όπως έκανε και λίγο αργότερα µε την «HOCHTIEF» και
όπως βλέπουµε να γίνεται και στις ηµέρες µας. 

Βλέπουµε και εκεί µια χώρα, την οποία θεωρείτε σύµµαχη, ενώ
αυτή δεν είναι καθόλου σύµµαχη, ούτε κατ’ ελάχιστο, να σας εµ-
παίζει και να σας κοροϊδεύει, στην κυριολεξία. Βλέπουµε την ευ-
γνωµοσύνη γι’ αυτό το δάνειο, που µε εκείνα τα δεδοµένα, ήταν
πολύ µεγάλο για την Αλβανία. Βλέπουµε την ευγνωµοσύνη που
εκφράζουν προς την Ελλάδα µε το ζήτηµα της ΑΟΖ, που ενώ είχε
καθοριστεί, είχε θεσπιστεί, είχαν συµφωνηθεί µεταξύ Ελλάδος
και Αλβανίας τα όρια της ΑΟΖ, η Αλβανία έχει κάνει πίσω. Βλέ-
πουµε την ευγνωµοσύνη της Αλβανίας µε το κυνήγι των Ελλήνων
στη Χειµάρα και αλλού και την υφαρπαγή των περιουσιών τους.
Βλέπουµε τα τεράστια εµπόδια, που οι Αλβανοί παρουσιάζουν
συνεχώς που είναι ένα έγκληµα τεράστιο -είναι ζήτηµα ηθικής
τάξεως- σχετικά µε την περισυλλογή, ταφή και δηµιουργία νε-
κροταφείου των Ελλήνων στρατιωτών, που υπάρχουν διά-
σπαρτα, σε ολόκληρη τη Βόρεια Ήπειρο.

Βλέπουµε την άρνηση από µεριάς της Αλβανίας, απογραφής
του ελληνικού πληθυσµού. Βλέπουµε τα δώρα που µας έκαναν
οι Αλβανοί κατά καιρούς, µε τους χιλιάδες εγκληµατίες που µας
στέλνουν πεσκέσι στην Ελλάδα. Βλέπουµε την ευγνωµοσύνη
τους απέναντι σ’ εµάς, µε την τουρκική βάση στο Δυρράχιο. Τους
βλέπουµε µε τους Τσάµηδες και τα ζητήµατα που εγείρουν συ-
νεχώς και µε την επιθετική τους συµπεριφορά, όπως είχε γίνει
και µε τον Πρόεδρο της Ελληνικής Δηµοκρατίας, τον κ. Παπού-
λια, προ µερικών ετών, όταν είχε πάει να επισκεφθεί κάποια χω-
ριά της Βορείου Ηπείρου και την επίθεση που δέχτηκε από τους
Τσάµηδες και αναγκάστηκε να φύγει. 

Βλέπουµε µια καινούργια κύρωση συµφωνίας µε όρους απα-
ράδεκτα ευνοϊκούς για την Αλβανία και όχι για την Ελλάδα. Βλέ-
πουµε να γίνονται συνεχώς πράγµατα, τα οποία δεν είναι προς

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Α’ - 4 IOYNIΟΥ 2013 12693



όφελος του ελληνικού Κοινοβουλίου και του ελληνικού δηµοσίου.
Η εν λόγω συµφωνία, ειδικότερα η πρώτη, η σχετική µε το

Ιράκ, είναι ζηµιογόνα για το ελληνικό δηµόσιο.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω σε ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Την ίδια στιγµή, µας φέρνετε στη Βουλή, όπως έγινε σήµερα,

µε τη µορφή του υπερκατεπείγοντος –τέλος πάντων καταλήξατε
στο επείγον- µέτρα ανακούφισης των ελληνικών νοικοκυριών, τα
οποία είναι στην πραγµατικότητα και στην κυριολεξία, αστεία.

Η Χρυσή Αυγή καταψηφίζει τις δύο κυρώσεις συµφωνιών. Για
την τροπολογία θα τοποθετηθούµε αργότερα, όταν αρχίσει η συ-
ζήτηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Παναγιώταρε.
Το λόγο έχει ο κ. Χαλβατζής, εκ µέρους του Κουµµουνιστικού

Κόµµατος Ελλάδας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Με τις συµφωνίες τις οποίες συζητάµε σήµερα, δεν γίνεται

άλλο τι, από το να χαρίζονται χρήµατα του ελληνικού λαού µετά
από ένα κούρεµα. Και χαρίζονται µε ευκολία. Αυτό συµβαίνει,
διότι προφανώς έτσι, υπαγορεύουν ουσιαστικά οι σύµµαχοί σας
και τα µεγάλα επιχειρηµατικά συµφέροντα. 

Η Κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ, κλιµακώνει καθηµερινά την επί-
θεση ενάντια στα λαϊκά στρώµατα. Χτυπιούνται µεροκάµατα, µι-
σθοί, συντάξεις, επιδόµατα και την ίδια στιγµή συρρικνώνονται
δραµατικά, οι δαπάνες για την υγεία, την παιδεία, την πρόνοια.

Την ίδια ώρα που συµβαίνουν όλα αυτά, σε βάρος των εργα-
ζοµένων και των λαϊκών στρωµάτων, η Κυβέρνηση προχωρά σε
ένα κούρεµα προς το ελληνικό δηµόσιο, ύψους πάνω από 133
εκατοµµύρια ευρώ για το Ιράκ, δηλαδή προωθεί µια σηµαντική
δαπάνη. Αυτό και µόνο το γεγονός αποδεικνύει ότι είναι ψευδε-
πίγραφη όλη εκείνη η προπαγάνδα, ότι τα µέτρα που λαµβάνον-
ται σε βάρος των εργαζοµένων, είναι, γιατί είναι κακή η δηµοσιο-
νοµική κατάσταση. Υποστηρίζουµε ότι η αιτία της επίθεσης είναι
η προώθηση της πολιτικής, που διασφαλίζει την ανταγωνιστικό-
τητα των επιχειρηµατικών οµίλων µε µέτρα που καθηµερινά µει-
ώνουν την τιµή της εργατικής δύναµης. 

Υπάρχει µέσα στο νοµοσχέδιο όλη αυτή η λογική και η διαδι-
κασία της Λέσχης του Παρισιού. Αυτή έχει πολλαπλά µέτρα και
σταθµά. Πώς δηλαδή σήµερα, µπορούµε να µιλάµε για µία κα-
τοχική κυβέρνηση του Ιράκ, που είναι διατεθειµένη να προχωρή-
σει σε σηµαντικό κούρεµα χρεών; Δηλαδή τι είναι η Λέσχη των
Παρισίων; Είναι κανένα φιλανθρωπικό ίδρυµα; Δεν είναι ένα
ακόµη εργαλείο, ένα µέσο, για να προωθούνται οι γενικότερες
ιµπεριαλιστικές επεµβάσεις; 

Βεβαίως είναι ένας ακόµη από τους µηχανισµούς, για να προ-
ωθείται η ιδιωτικοποίηση δηµοσίων επιχειρήσεων, όπως γίνεται
σήµερα µε τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα. Αυτά τα έσοδα,
που υποτίθεται ότι θα πάρουµε από την κυβέρνηση του Ιράκ
ύστερα από είκοσι επτά χρόνια περίπου -µέχρι το 2040 είναι η
συµφωνία- πού θα πάνε αυτά; 

Τα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα µπήκαν σε µία διαδικασία
εκποίησης. Ποίος θα ενθυλακώσει όλα αυτά τα χρήµατα που
οφείλει η κυβέρνηση του Ιράκ στην Ελλάδα; Δεν θα τα ενθυλα-
κώσει ο επόµενος ιδιοκτήτης των Ελληνικών Αµυντικών Συστη-
µάτων; Δεν είναι πρόκληση να λέµε σήµερα εδώ, ότι µε βάση
αυτήν τη συµφωνία, θα σωθούν τα Ελληνικά Αµυντικά Συστή-
µατα; 

Δεν ξέρω πόσοι έχουν επισκεφθεί τα Ελληνικά Αµυντικά Συ-
στήµατα ή την αµυντική βιοµηχανία της χώρας. Κάποτε εκεί
υπήρχαν χίλιοι εξακόσιοι εργαζόµενοι, τώρα δεν είναι ούτε εν-
νιακόσιοι τριάντα και όλοι αυτοί είναι απλήρωτοι. Ενώ κάποτε
έσφυζαν από ζωή αυτές οι επιχειρήσεις, σήµερα απαξιώνονται
και σκουριάζουν καθηµερινά. Γι’ αυτό λέµε ότι δεν µπορούν να
αναπτυχθούν, όσο δεν υπάρχουν παραγγελίες από το ελληνικό
κράτος. 

Δεν ξεχνούµε ότι η απαξίωση των Ελληνικών Αµυντικών Συστη-
µάτων συνιστά µείωση της αµυντικής ικανότητας της χώρας. Βε-
βαίως αυτό συνεπάγεται το µεγάλωµα της εξάρτησης της άµυ-

νας και του λαού µας. 
Σήµερα περισσότερο από ποτέ, κατά την άποψή µας, απαιτεί-

ται ένας ενιαίος φορέας αµυντικής βιοµηχανίας, γιατί αυτό έχει
ανάγκη η χώρα, για να µην είναι εξαρτηµένη από παντού. 

Σε ό,τι αφορά όλη αυτήν την ιστορία, έχει αξία ξανά να καταγ-
γείλουµε την ιµπεριαλιστική επέµβαση των Αµερικανών, του
ΝΑΤΟ, της Ευρωπαϊκής Ένωσης ενάντια στο Ιράκ. Κατέστρεψαν
µία χώρα, τις υποδοµές της, δολοφόνησαν χιλιάδες ανθρώπους
και λεηλάτησαν την πολιτιστική κληρονοµιά χιλιάδων χρόνων. Και
βεβαίως να θυµηθούµε ότι ένας Αντιπρόεδρος των Ηνωµένων
Πολιτειών ήταν ιδιοκτήτης κατασκευαστικών εταιρειών, οι οποίες
πήγαν για να ανοικοδοµήσουν το Ιράκ. Τέλος σε ό,τι αφορά τη
συµφωνία µε την Αλβανία, τι σηµαίνει και αυτός ο διακανονισµός;
Να είµαστε ειλικρινείς και συγκεκριµένοι. Σηµαίνει διευκόλυνση
προς την αλβανική κυβέρνηση, δηλαδή ένα άτοκο δάνειο και πε-
ρίοδο χάριτος για την αποπληρωµή του. Τι αποδεικνύει και αυτή
η ρύθµιση; Αποδεικνύει και επιβεβαιώνει το ρόλο του κράτους,
ως µοχλού στήριξης της κερδοφορίας των καπιταλιστικών οµί-
λων. Πρακτικά τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει µία συµφωνία που απο-
τελεί κρατική χρηµατοδότηση προς τους τραπεζικούς οµίλους. 

Γιατί είναι κανένας που αµφισβητεί ότι οι τράπεζες είχαν τε-
ράστια κέρδη, όταν άρχισε αυτή η επέκταση του πιστωτικού συ-
στήµατος προς την Αλβανία; Δεν στηρίχθηκε από τον Κρατικό
Οργανισµό Εξαγωγών; Και όλα αυτά δεν αποδεικνύουν σε βάθος
χρόνου ότι η δηµιουργία του κρατικού χρέους οφείλεται στον
πακτωλό των επιδοτήσεων από όλες τις κυβερνήσεις, και του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και σήµερα την τρικοµ-
µατική Κυβέρνηση, προς το µεγάλο κεφάλαιο; Και αυτό βεβαίως
γίνεται διαχρονικά, από τη Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ, κύριε Χαλβατζή.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Γι’ αυτό λοιπόν καταψηφίζουµε και τις δύο συµφωνίες.
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Χαλβατζή.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ανακοινώνω ότι ο Πρό-

εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Ενωτικό Κοι-
νωνικό Μέτωπο κ. Αλέξης Τσίπρας και οι Βουλευτές του
κόµµατός του κατέθεσαν πρόταση νόµου: «Για την καταπολέ-
µηση του ρατσισµού και των εγκληµάτων µε ρατσιστικά χαρα-
κτηριστικά». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Επίσης εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ,

σας ανακοινώνω ότι για την τροπολογία που θα συζητηθεί αµέ-
σως µετά, ορίζεται εισηγητής ο Βουλευτής κ. Θεόδωρος Δρί-
τσας.

Κυρία Βαλαβάνη, σας δίνω το λόγο για δύο-τρία λεπτά, κατά
παρέκκλιση της διαδικασίας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν υπάρχει παρέκκλιση. Διαβά-
στε τον Κανονισµό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει, κύριε
Λαφαζάνη, κατά παρέκκλιση της συνήθους, εν πάση περιπτώσει,
διαδικασίας, αφού θέλετε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Άλλο συνήθης και άλλο παρέκ-
κλιση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρία Βαλα-
βάνη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά, επί της ουσίας να µας πείτε
αυτά που θέλετε.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Η προς κύρωση συµφωνία δια-
γραφής χρέους ύψους 133 εκατοµµυρίων δολαρίων –περισσό-
τερο από το µισό του χρέους του Ιράκ προς την Ελλάδα- και
αποπληρωµής του υπολοίπου σε σαράντα τέσσερις δόσεις, που
ξεκινούν το 2019 και τελειώνουν το 2040, είναι αυτή που υπέ-
γραψε ο Υπουργός Οικονοµικών της τότε κυβέρνησης της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Αλογοσκούφης, τον Οκτώβριο του 2008 στη Νέα
Υόρκη, µε τον Ιρακινό οµόλογό του.

Μήπως θα έπρεπε να συµφωνήσουµε µε τη διαγραφή του ιρα-
κινού χρέους προς τη χώρα µας, εφόσον κι εµείς ζητούµε δρα-
στική διαγραφή του δικού µας χρέους; Να αποδεχτούµε τη
συµφωνία, εφόσον την απαίτησαν οι Αµερικανοί µε υπαινιγµούς
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περί odious debt, «απεχθούς χρέους», ενός δικτάτορα, του Σαν-
τάµ Χουσεΐν, αλλά χωρίς να κάνουν σαφή χρήση αυτής της νο-
µικής αρχής, προκειµένου να µην ανοίξει ο ασκός του Αιόλου και
ζητήσουν αµοιβαιότητα στην αντιµετώπιση του δικού τους χρέ-
ους και άλλες χώρες µε «επαχθές χρέος», όπως είναι και η δική
µας;

Σύµφωνα µε τον Γιόζεφ Στίγκλιτς, οι ΗΠΑ για τέτοιους λόγους
στήριξαν τελικά την επιχειρηµατολογία προς τις χώρες της Λέ-
σχης του Παρισιού, αλλά και τις άλλες, τις εκτός λέσχης, σε λό-
γους πολιτικούς. Επίκληση της ανάγκης αποκατάστασης της
στρατηγικής ισορροπίας στην περιοχή και διευκόλυνση της ανοι-
κοδόµησης µιας χώρας, που είχαν καταστρέψει οι ίδιες.

Εµείς δεν µπορούµε να ξεχάσουµε ότι το καθεστώς, για το
οποίο σήµερα καλούµαστε, σε συνθήκες οικονοµικής λεηλασίας
της ζωής του ελληνικού λαού, να χαρίσουµε εκατοµµύρια δολά-
ρια του χρέους τους, είναι το καθεστώς που προήλθε µέσα από
τον πιο βρώµικο ιµπεριαλιστικό πόλεµο του πρώιµου 21ου αιώνα,
που διέλυσε κυριολεκτικά µια χώρα και κατέστρεψε γενιές αν-
θρώπων σε µεγάλο βάθος χρόνου.

Μόνο τα παιδιά-θύµατα υποσιτισµού, που προηγήθηκαν του
πολέµου, από τα αντίποινα που επιβλήθηκαν δήθεν εναντίον του
καθεστώτος του Σαντάµ Χουσεΐν και στην πραγµατικότητα ενάν-
τια στα παιδιά και στις γυναίκες του Ιράκ -τα πιο ευάλωτα τµή-
µατα- υπολογίζονται σε ένα εκατοµµύριο. Πλάι στους τεσσερι-
σήµισι χιλιάδες νεκρούς Αµερικανούς, τα θύµατα από την
πλευρά των Ιρακινών, στη συντριπτική πλειοψηφία τους, άµαχος
πληθυσµός, από το 2003 µέχρι σήµερα, υπολογίζονται, ανάλογα
µε το ποιο είναι το think tank που κάνει την έρευνα, από εκατόν
δέκα χιλιάδες –κατά τις χαµηλότερες εκτιµήσεις- µέχρι ένα εκα-
τοµµύριο νεκρούς. 

Όταν µιλάς για µια χώρα που έχει τόσους νεκρούς –αφήστε
τους αναπήρους και τις ρηµαγµένες ζωές- οφείλεις να έχεις ιστο-
ρική µνήµη. Να µην ξεχνάς τα δήθεν όπλα µαζικής καταστροφής,
χηµικά και βιολογικά, που στο όνοµά τους εξαπολύθηκε ο πόλε-
µος και δεν βρέθηκαν ποτέ. Να µην ξεχνάς τους «ενσωµατωµέ-
νους» δηµοσιογράφους ή τα βασανιστήρια στις φυλακές Αµπού
Γκράιµπ. Να µην ξεχνάς τη λεηλασία ενός από τους αρχαιότε-
ρους πολιτισµούς της Μεσοποταµίας, ως αποτέλεσµα της λεη-
λασίας των ιρακινών µουσείων. Να µην ξεχνάς τι έγινε µε τις
γυναίκες, σε τι πιεστικές πραγµατικά συνθήκες ζουν σήµερα.

Ήταν βέβαια η περίοδος που η Αµερική διακήρυσσε ότι µπορεί
να διεξάγει κάθε χρόνο τρεις διαφορετικούς πολέµους. Φυσικά,
«έσπασε τα µούτρα» της ως προς αυτό, όµως κατάφερε να ελέγ-
ξει γεωπολιτικά τα µεγαλύτερα κοιτάσµατα πετρελαίου της πε-
ριοχής και υπήρξε ένα «πάρτι» ανοικοδόµησης, όπου οι φίλοι της
κυβέρνησης Μπους, µέσω της ιδιωτικοποίησης του πολέµου και
της πλήρως ιδιωτικοποιηµένης ανοικοδόµησης -τόσο αποτελε-
σµατικής, ώστε ακόµη και σήµερα το µεγαλύτερο µέρος του δι-
κτύου ύδρευσης στη χώρα να µη λειτουργεί, να παραµένει
κατεστραµµένο- έφαγαν δισεκατοµµύρια δολάρια. 

Και δεν µπορούµε βέβαια να ξεχάσουµε το µεγαλύτερο κίνηµα
των λαών, που έχει υπάρξει στον πρώιµο 21ο αιώνα, που ήταν το
αντιπολεµικό κίνηµα ενάντια στον πόλεµο του Ιράκ. Από το κα-
θεστώς που προήλθε µέσα από αυτόν τον πόλεµο προσερχόταν,
τον Σεπτέµβριο του 2003, στην ετήσια συνάντηση της Παγκό-
σµιας Τράπεζας και του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου ο τότε
Ιρακινός Πρωθυπουργός, για να ανακοινώσει τις οικονοµικές µε-
ταρρυθµίσεις της νέας ιρακινής κυβέρνησης. Οι «FINANCIAL
TIMES» έγραψαν τότε, µε ενθουσιασµό γι’ αυτές ότι «ήταν τόσο
συγκλονιστικά τα οικονοµικά της ελεύθερης αγοράς, που κανο-
νικά στο άδειο βάθρο, όπου έστεκε το άγαλµα του Σαντάµ Χου-
σεΐν στη Βαγδάτη, θα πρέπει πλέον να στηθεί η προτοµή του
Μίλτον Φρίντµαν».

Θα ήθελα να πω ακόµη, κυρία Πρόεδρε –και επιτρέψτε µου να
το πω αυτό, πριν κλείσω- …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κλείστε όµως,
σας παρακαλώ.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: ...ότι στις 7 Απριλίου του 2011, η
«ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» δηµοσίευσε µια σειρά από απόρρητα τηλεγρα-
φήµατα της Αµερικανικής Πρεσβείας στην Αθήνα, µε προέλευση
το Wikileaks. Στο υπό τον κωδικό «08 Athens 55626» τηλεγρά-

φηµα του 2008, που υπογράφει ο τότε Πρεσβευτής Ντάνιελ
Σπέκχαρντ, αναφέρεται: «Το Μάιο του 2008, σε συνάντηση ρου-
τίνας, Αµερικανός διπλωµάτης της Πρεσβείας στην Αθήνα, συ-
ναντήθηκε µε υπηρεσιακό παράγοντα του ΥΠΕΞ και έθεσε το
θέµα τακτοποίησης του ιρακινού χρέους στην Ελλάδα.

Ο Έλληνας διπλωµάτης εξήγησε ότι το ΥΠΕΞ και η Ελληνική
Πρεσβεία στη Βαγδάτη ήταν υπέρ της διαγραφής του χρέους,
ως ψήφου εµπιστοσύνης προς τη νέα κυβέρνηση του Ιράκ, αλλά
αυτό ήταν δύσκολο να περάσει, εξαιτίας εσωτερικών πολιτικών
αντιπαραθέσεων στην Αθήνα».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κλείστε, παρα-
καλώ, κυρία Βαλαβάνη.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Ο Σπέκχαρντ καταλήγει στο τη-
λεγράφηµα ότι η πολιτική βούληση για διαγραφή του χρέους
υπάρχει στην ελληνική κυβέρνηση, αλλά το ζήτηµα «είναι περί-
πλοκο». Πέντε µήνες µετά, ο κ. Αλογοσκούφης υπέγραφε τη συµ-
φωνία που καλούµαστε σήµερα να κυρώσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κλείστε, παρα-
καλώ, θυµηθήκαµε το γεγονός.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Θα ήθελα να πω…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Όχι, κυρία Βα-

λαβάνη, φέρνετε σε δύσκολη θέση το Προεδρείο.
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Νοµίζω ότι πρέπει να το πω αυτό,

για να καταλάβουµε τι σηµαίνει αυτή η κύρωση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ήταν πολύ ου-

σιαστικά αυτά που είπατε, οµολογουµένως. 
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Επιτρέψτε µου µισό λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Όχι, όχι. Κλεί-

στε, παρακαλώ.
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε, και

θα κλείσω µε αυτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μισό λεπτό

ακόµη, κυρία Βαλαβάνη, γιατί θα κλείσω το µικρόφωνο.
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Στην πρόσφατη έκθεση της

Deutsche Bank στις 18 Ιανουαρίου 2013 για το εξωτερικό χρέος
του Ιράκ, διαπιστώνεται ότι επέστρεψε πλέον σε «βιώσιµο» χρέος
–εµείς δεν έχουµε «βιώσιµο» χρέος- και ότι µετά από την από-
φαση του κλαµπ του Παρισιού του 2004 έπεσε από 500% του
ΑΕΠ του Ιράκ το 2007 σε κάτω από το 80% του ΑΕΠ το 2012 και
το 2013 αναµένεται να πέσει κάτω από το 30%.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
πάρα πολύ.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Εµείς αυτήν τη στιγµή έχουµε
175% χρέος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Γνωστά, γνω-
στά. Ευχαριστούµε πάρα πολύ, κυρία Βαλαβάνη.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Και η βασική αρχή…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ,

κυρία Βαλαβάνη.
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: …για αµοιβαιότητα στις διεθνείς

σχέσεις δεν τηρείται.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Να µη γράφε-

ται τίποτα απ’ όσα λέει η κυρία συνάδελφος.
ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία Βαλαβάνη. Σας είπα ότι ήταν πολύ ουσιαστικά αυτά που
ακούσαµε, αλλά σεβαστείτε και το Προεδρείο και την ανοχή του.

Το λόγο έχει τώρα ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος
Μαυραγάνης για πέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχει αναλυθεί εκτε-
νώς το θέµα των συµβάσεων στην αρµόδια επιτροπή της Βου-
λής. Αυτό το οποίο θα ήθελα να πω κατ’ αρχάς σε σχέση µε το
ότι έρχονται σε έναν νόµο δύο διεθνείς συµβάσεις, είναι ότι κατά
την άποψή µας από τη γραµµατική και την τελολογική ερµηνεία
του Κανονισµού της Βουλής, δεν επιβεβαιώνεται η άποψη ότι θα
έπρεπε να έλθουν µε ξεχωριστούς νόµους οι δύο συµβάσεις.

Η διάταξη του άρθρου 112 προβλέπει απλώς ότι η Βουλή εγ-
κρίνει ή απορρίπτει τα νοµοσχέδια που κυρώνουν διεθνείς συν-
θήκες χωρίς µεταβολή του περιεχοµένου τους και κατ’ εφαρ-
µογή της διαδικασίας του άρθρου 108. 
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Εποµένως ο Κανονισµός της Βουλής δεν παραβιάζεται, καθώς
δεν υπάρχει ρητή διάταξη που να απαγορεύει την κύρωση µε ένα
νόµο, πρακτική άλλωστε που είχε ακολουθηθεί και στο παρελ-
θόν. Απαγορεύεται απλώς η επέλευση µεταβολών στο περιεχό-
µενο των διεθνών συνθηκών και την κύρωσή τους από τη Βουλή.

Οι συγκεκριµένες διεθνείς συµβάσεις άλλωστε είναι συναφούς
περιεχοµένου. Υπό το πρίσµα αυτό, η κύρωση µε ένα νόµο διε-
θνών συµβάσεων συναφούς περιεχοµένου είναι απολύτως δι-
καιολογηµένη και σύµφωνη µε τις διατάξεις του Συντάγµατος και
του Κανονισµού της Βουλής, κατά την άποψή µας. 

Ως προς την ουσία, δύο παρατηρήσεις θα ήθελα να κάνω.
Πρώτον, σε σχέση µε τη συµφωνία µε το Ιράκ, η συµφωνία δεν

προβλέπει διαγραφή ποσοστού του κεφαλαίου και συνεπώς δια-
τηρείται το 100% των απαιτήσεων της ελληνικής πλευράς, δη-
λαδή το κεφάλαιο της οφειλής ύψους περίπου 126 εκατοµµυρίων
δολαρίων. Η διαγραφή αυτή που υπάρχει αφορά το ποσοστό των
τόκων, το οποίο αποτελεί το 51% της συνολικής οφειλής και απέ-
χει σηµαντικά από το ποσοστό που εφαρµόστηκε σε περιπτώσεις
πιστωτών µελών και µη µελών της Λέσχης των Παρισίων. Άρα
υπάρχει σηµαντική θετική απόκλιση υπέρ της χώρας.

Ως προς τη δεύτερη σύµβαση που κυρώνει η Βουλή σήµερα
θα ήθελα να πω τα εξής: Όταν είχε γίνει η συνάντηση των δύο
πλευρών, µεταξύ δηλαδή Ελλάδος και Αλβανίας στην Αθήνα το
2007, ξεκαθάρισε ότι το κεφάλαιο οφειλής ήταν 16,3 εκατοµµύ-
ρια δολάρια και µαζί µε τους τόκους 40,7 εκατοµµύρια δολάρια.
Παρά το γεγονός ότι ακόµα και το 2008 υπάρχει σχετική αλλη-
λογραφία, το Υπουργείο Οικονοµικών της Αλβανίας ζητούσε τη
διαγραφή του 50% των τόκων. 

Έτσι, µε την εν λόγω συµφωνία η ελληνική πλευρά πέτυχε,
πρώτον, να κατοχυρώσει το οφειλόµενο κεφάλαιο και τους κα-
θυστερούµενους τόκους στο ποσό των 40,7 εκατοµµυρίων δο-
λαρίων, όπως διαµορφώθηκε στις 30 Απριλίου του 2008. Δεύτε-
ρον, πέτυχε να καθορίσει την περίοδο αποπληρωµής σε δέκα
έτη. Τρίτον, πέτυχε να καθορίσει σε είκοσι εξαµηνιαίες, ισόποσες
και διαδοχικές δόσεις περίπου των 2 εκατοµµυρίων δολαρίων το
οφειλόµενο ποσό. Και, τέταρτον, πέτυχε να επιβάλει τόκους υπε-
ρηµερίας. 

Συµπερασµατικά, το κόστος της χρονικής υστέρησης αντι-
σταθµίζεται πλήρως από τη διασφάλιση της είσπραξης του ανω-
τέρου ποσού για την είσπραξη των προβλεπόµενων στη
συµφωνία τόκων, συµβατικών και υπερηµερίας.

Μέχρι σήµερα η αλβανική πλευρά ανταποκρίνεται στις συµβα-
τικές της υποχρεώσεις. Έχει ήδη καταβάλει δέκα δόσεις του
οφειλόµενου δανείου µε τους αναλογούντες ανά περίπτωση τό-
κους, αρχής γεννωµένης της 31ης Μαρτίου του 2009. Το άθροι-
σµα είναι 22,5 εκατοµµύρια δολάρια, δηλαδή το 55% ήδη του
συνολικού οφειλόµενου ποσού των 40,7 εκατοµµυρίων δολα-
ρίων. Οι πληρωµές αυτές µετατρέπονται αυτοδικαίως και αυτο-
µάτως σε ευρώ µε την εκάστοτε ισχύουσα συναλλαγµατική
ισοτιµία από τη Διεύθυνση Συναλλάγµατος της Τράπεζας της Ελ-
λάδος. Και η ισοδυναµία αυτή τη στιγµή που µιλάµε είναι 16,2
εκατοµµύρια ευρώ.

Με το σκεπτικό αυτό, καλούµε τη Βουλή να κυρώσει τις δύο
αυτές συµβάσεις.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε κι εµείς, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση

της τροπολογίας µε γενικό αριθµό 535 και ειδικό 101. 
Οι συνάδελφοι που θέλετε να λάβετε το λόγο, µπορείτε να εγ-

γραφείτε. Ανοίγει ο κατάλογος δηλαδή. 
Ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σάββας Αναστασιάδης

έχει το λόγο.
Ορίστε, κύριε Αναστασιάδη, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά.

Μπορείτε να µιλήσετε από τη θέση σας.
ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Γιατί πέντε λεπτά, κυρία Πρό-

εδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κανονικά είναι

τέσσερα λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε, είπαµε θα κά-

νουµε µία γενική συζήτηση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,

έχω δώσει το λόγο στο συνάδελφο για να τοποθετηθεί. 
Παρακαλώ, κύριε Αναστασιάδη, συνεχίστε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα φωνάζετε µετά ότι µιλήσαµε

παραπάνω ένα λεπτό.
ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ: Εισάγεται σήµερα, κυρία Πρόεδρε,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προς συζήτηση µία τροποποίηση
σύµβασης, η οποία έχει συζητηθεί κι έχει επικυρωθεί, έχει συµ-
φωνηθεί κι έχει ψηφιστεί το 2000.

Το τονίζω αυτό διότι αναφέρθηκε ότι η σύµβαση πρέπει να
έλθει και να συζητηθεί στη Βουλή. Συζητάµε για µία τροποποίηση
µιας επικυρωµένης και ψηφισµένης σύµβασης µεταξύ του ελλη-
νικού δηµοσίου, των Ενόπλων Δυνάµεων και των ναυπηγικών και
βιοµηχανικών επιχειρήσεων της Ελευσίνας η οποία αφορούσε
την προµήθεια τριών πυραυλακάτων για τις ανάγκες του Πολε-
µικού Ναυτικού µε τη δυνατότητα για προµήθεια επιπλέον τεσ-
σάρων πυραυλακάτων. Στη συνέχεια µε τη νούµερο 3 τροπο-
ποίηση ενεργοποιήθηκε πάλι η σύµβαση και ζητήθηκε το 2003 η
προµήθεια άλλων δύο πυραυλακάτων και το 2008 µε τη νούµερο
10 τροποποίηση ενεργοποιήθηκε και πάλι η σύµβαση για την
προµήθεια επιπλέον δύο νέων πυραυλακάτων της ιδίας κατηγο-
ρίας µ’ αυτές τις αρχικώς συµφωνηθείσες. Το 2011 οι ναυπηγικές
και βιοµηχανικές επιχειρήσεις της Ελευσίνας λόγω οικονοµικής
στενότητας και προβληµάτων κατέθεσαν αίτηση για υπαγωγή
στο άρθρο 99 του προπτωχευτικού κώδικα. Κατόπιν, µε επιστο-
λές προς το ελληνικό δηµόσιο, προς το Υπουργείο Εθνικής Άµυ-
νας και επικαλούµενοι πρόσθετα κόστη, ζητούσαν από κοινού
την προσφυγή στη διαιτησία για επίλυση διαφορών και µ’ άλλες
επιστολές ζητούσαν και τη λύση της σύµβασης µε την ίδια πάλι
δικαιολογία, την επίκληση πρόσθετου κόστους. Το ελληνικό δη-
µόσιο βεβαίως δεν δέχτηκε και αρνήθηκε τη βασιµότητα των
ισχυρισµών των ναυπηγικών και βιοµηχανικών επιχειρήσεων
Ελευσίνας. Ήλθαν σε συµφωνία τα δύο µέρη και στις 15 Απριλίου
του 2003 µε το άρθρο 30 του ν. 4153/2013 ψηφίστηκε µία συµ-
φωνία-πλαίσιο ώστε οι δύο πλευρές να συµφωνήσουν ώστε να
καταλήξουν στη σηµερινή τροποποίηση για να λυθούν οι διαφο-
ρές και να συνεχιστεί η εκτέλεση του έργου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ)

Με την παρούσα τροποποίηση, µε τη συµφωνία που θα ψηφί-
σουµε σήµερα και µε τη συµφωνία που επήλθε χωρίς πρόσθετο
κόστος για το ελληνικό δηµόσιο, συµφωνείται να παραδοθούν
και τα τρία εναποµείναντα σκάφη στις Ένοπλες Δυνάµεις σε χρο-
νικό ορίζοντα που ρητά ορίζεται. Παράλληλα, όµως, µε την εκτέ-
λεση αυτής της συµφωνίας και µε την πληρωµή σε τακτά
διαστήµατα, όπως ορίζεται στην τροποποίηση που έρχεται σή-
µερα για ψήφιση, στηρίζονται και εξοφλούνται και οι ναυπηγικές
και βιοµηχανικές επιχειρήσεις της Ελευσίνας και δίνεται η δυνα-
τότητα στην επιχείρηση να εξοφληθούν και οι οφειλές προς τους
εργαζόµενους, διότι είναι γνωστό σ’ όλους µας και έχουµε οχλη-
θεί όλοι από το σωµατείο της εταιρείας για τα προβλήµατα που
αντιµετωπίζουν οι εργαζόµενοι.

Αναλαµβάνεται, λοιπόν, µία πρωτοβουλία σήµερα και έχουµε
διπλό όφελος. Από τη µία πλευρά στηρίζεται το εργοστάσιο και
πληρώνονται οι εργαζόµενοι και από την άλλη πλευρά εκτελείται
το έργο και µε τα τρία επιπλέον σκάφη ενισχύεται και το Πολε-
µικό Ναυτικό. Η παράδοση των σκαφών ορίζεται σε τακτά δια-
στήµατα, όπως είπαµε, και θα γίνει πολύ σύντοµα, µέσα σε εννέα
µήνες για το πρώτο, σε είκοσι τέσσερις µήνες και σε τριάντα τέσ-
σερις µήνες, πράγµα που σηµαίνει ότι στο διάστηµα αυτό θα κα-
ταβάλλονται και οι οφειλές και θα δίνεται η δυνατότητα να
λειτουργεί το εργοστάσιο και να πληρώνονται και οι εργαζόµε-
νοι.

Θεωρώ την πρωτοβουλία της Κυβέρνησης και τη σύµβαση
αυτή ωφέλιµη για το δηµόσιο και για τους εργαζοµένους και
ζητώ να ψηφιστεί από το ελληνικό Κοινοβούλιο. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε,

κύριε Αναστασιάδη. 
Ο κ. Δρίτσας έχει το λόγο. 
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ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ.

Βορίδης µάς προκάλεσε, θέτοντας –όπως είπε- ευθεία ερώτηση.
Θα επιχειρήσω, λοιπόν, να του δώσω µία ευθεία απάντηση, κύριε
Πρόεδρε, αν και λείπει, ενώ θα όφειλε να βρίσκεται εδώ. 

Εισάγεται αυτή η τροπολογία για την αναθεώρηση της σύµβα-
σης του ελληνικού δηµοσίου µε τα ναυπηγεία της Ελευσίνας µε
αυτήν την αιφνιδιαστική και απρόσµενη διαδικασία –και θα πω
γιατί είναι απρόσµενη- η οποία δεν δίνει καµµία δυνατότητα να
εξεταστεί σε βάθος η πραγµατική ουσία της. Αυτό, όµως, δεν
µπορεί να το κρίνει ούτε η Ολοµέλεια ούτε κανείς άλλος. 

Κύριε Πρόεδρε, καλώ εσάς και τον Πρόεδρο της Βουλής να
πάρετε θέση. Το άρθρο 31β του Κανονισµού της Βουλής που
προβλέπει όλα τα σχετικά µε την Επιτροπή Εξοπλιστικών Προ-
γραµµάτων και Συµβάσεων, αναφέρει ρητά ότι αντικείµενο της
Επιτροπής Εξοπλιστικών Προγραµµάτων και Συµβάσεων είναι η
προηγούµενη εξέταση και παρακολούθηση της εφαρµογής των
εξοπλιστικών προγραµµάτων και συµβάσεων αµυντικού υλικού,
δηλαδή και η παρακολούθηση της εφαρµογής. 

Άρα δεν υπάρχει κανένα περιθώριο αµφισβήτησης ότι κάθε
τροποποίηση των συµβάσεων πρέπει να περνάει από αυτήν την
επιτροπή, η οποία, µάλιστα, εξασφαλίζει -εξαιτίας του γεγονότος
ότι δεν λειτουργεί µε δηµόσιο τρόπο, προβλέπεται, δηλαδή, η
δυνατότητα να µη δηµοσιοποιηθούν τα πρακτικά της σε ευαί-
σθητα ζητήµατα- τη διερεύνηση σε ακόµα µεγαλύτερο βάθος,
κάτι που δεν το επιτρέπει αυτή η διαδικασία. 

Αυτό δεν το λέει µόνο ο Κανονισµός. Το είπε ο ίδιος ο Υπουρ-
γός Άµυνας κ. Παναγιωτόπουλος στη συνεδρίαση αυτής της επι-
τροπής στις 26 Απριλίου, λέγοντας σε σχετική δική µου επισή-
µανση: «Αυτές τις µέρες που µιλάµε πέρασε η δεύτερη νοµοθε-
τική ρύθµιση και πάµε στην τροποποίηση της σύµβασης…» –µι-
λάει για τη σύµβαση αυτή- «…που θα έρθει, κύριε Δρίτσα, εδώ,
αλλά ούτως η άλλως θα περάσει και από τη Βουλή. Όλα στο
φώς…». Αυτή ήταν δέσµευση του Υπουργού. Και, φυσικά, δέ-
σµευση σύµφωνα µε τον Κανονισµό. 

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Ευθεία δέσµευση.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Σύµφωνα µε τον Κανονισµό!
Αυτό δεν είναι κάτι που µπορεί να το διαλέξει η Κυβέρνηση ή

οποιοσδήποτε άλλος. 
Προς αυτήν την κατεύθυνση, λοιπόν, ας αφήσουµε τις διάφο-

ρες δικαιολογίες περί επείγοντος. Αυτή η δήλωση του κυρίου
Υπουργού έγινε στις 26 Απριλίου. Οι προηγούµενες δύο τροπο-
λογίες είχαν ήδη µία εβδοµάδα και δύο εβδοµάδες πριν ψηφι-
στεί. Πάνω από ένας, ενάµισης µήνας έχει παρέλθει από τότε και
δεν έχουµε τη σύµβαση. Κι έρχεται τώρα µε αυτήν τη διαδικασία
και εκβιάζεται το Σώµα, γιατί λέει πως είναι επείγον. Αλλού αυτά! 

Επί της ουσίας τώρα: Δεν παραβιάζεται µόνο ο Κανονισµός,
αλλά όλες οι νοµοθετικές προβλέψεις που απαιτούν έλεγχο από
το Ελεγκτικό Συνέδριο. Και, δυστυχώς, αυτή η πίεση του χρόνου
δεν δίνει αυτήν τη δυνατότητα. Και η αιτιολόγηση που έχει η ει-
σηγητική έκθεση µόνο σε αστεϊσµούς του Μολιέρου ή της Κο-
µέντια ντελ Άρτε µπορεί να παραπέµψουν, ότι δεν χρειάζεται για
συµβάσεις και τροποποιήσεις έλεγχος του Ελεγκτικού Συνε-
δρίου, όταν το ποσό της συµβάσεως υπερβαίνει το 1.000.000
ευρώ. 

Παραβιάζονται, δε, και οι νόµοι που προβλέπουν τον έλεγχο
από όλες τις αρµόδιες Υπηρεσίες του Γενικού Επιτελείου Ναυτι-
κού και όχι µόνο από την Οικονοµική Διεύθυνση. Και στη σύµ-
βαση, όµως, δεν αναφέρεται ότι έγινε τέτοιος έλεγχος. Το πλη-
ροφορηθήκαµε, αλλά δεν αναφέρεται.

Απαιτείται, όµως, γνωµοδότηση από το Ανώτατο Ναυτικό Συµ-
βούλιο, από την Επιτροπή Παραλαβής του Πολεµικού Ναυτικού.
Και όλα αυτά παραβιάζονται. Γιατί; Διότι έχουµε µία σύµβαση η
οποία υποτίθεται ότι εξασφαλίζει αυτά τα οποία πράγµατι όλοι
θέλουµε. Λέει ότι εξασφαλίζει δηλαδή, τη βιωσιµότητα των ναυ-
πηγείων Ελευσίνας, τη συνέχιση της λειτουργίας τους, την πα-
ραλαβή από το Πολεµικό Ναυτικό των τορπιλακάτων στο συντο-
µότερο χρονικό διάστηµα µε ένα ρεαλισµό, αφού µέχρι τώρα δεν
έγινε, µε µία παράταση -την οποία, όµως, πρέπει να εγκρίνει το
Ανώτατο Ναυτικό Συµβούλιο, και να συµφωνήσει αν είναι εντός
των σχεδιασµών του- κι εν συνεχεία λέει ότι εξασφαλίζει τα συµ-

φέροντα, την ασφαλή εργασία, τις θέσεις εργασίας και τα εργα-
σιακά δικαιώµατα. Πού γίνονται αυτά µε αυτήν τη σύµβαση; Πού
υπάρχει πρόβλεψη για την εξασφάλιση των εργασιακών δικαιω-
µάτων; 

Ήδη από τα εικοσιπέντε εκατοµµύρια που πήρε η εταιρεία µε
τις προηγούµενες τροπολογίες, πληρώθηκαν οι εργαζόµενοι,
αλλά απολύθηκαν και εκατό άτοµα. Λένε ότι ήταν «κοινή συναι-
νέσει» και διάφορα τέτοια. Είχαµε, όµως, εκατό απολύσεις. 

Και προχωράµε: Είναι δυνατόν να µην υπάρχει ρητή δέσµευση
της εταιρείας ότι αποσύρει την αίτηση προσφυγής στο άρθρο 99
και στην πτωχευτική διαδικασία; Τι εγγυήσεις έχει η ελληνική Κυ-
βέρνηση και το ελληνικό κράτος; Προβλέπει η σύµβαση εγγυή-
σεις; Δεν έχω το χρόνο να το αναπτύξω. Θα είχαµε το χρόνο, αν
ήµασταν στην επιτροπή και τα συζητούσαµε. Αυτές δεν είναι εγ-
γυήσεις. Και κυρίως δεν είναι εγγυήσεις για τους εργαζόµενους.
Διότι στις µεταβατικές διατάξεις προβλέπεται ότι αν οι εργαζό-
µενοι, σε περίπτωση πτώχευσης της εταιρείας, µείνουν απλήρω-
τοι, το ελληνικό δηµόσιο δεν έχει καµµία ευθύνη απέναντί τους.
Λογικό φαντάζει αυτό από µία µεριά. Ποιος έχει, όµως, ευθύνη
και από πού θα ικανοποιηθούν;

Επίσης, έχουµε εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου για δανει-
οδότηση της εταιρείας, µιας πτωχευµένης εταιρείας. Ποιος τη
δίνει αυτή την εγγύηση; Αν καταπέσει αυτή η εγγύηση, ποιος θα
την πληρώσει; Με τι βεβαιότητα δίνει το ελληνικό δηµόσιο αυτήν
την εγγύηση; Βεβαίως, να διευκολύνει…

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Να µην τη δώσει;
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τριάντα πέντε εκατοµµύρια, κύριε Βο-

ρίδη. Τριάντα πέντε εκατοµµύρια! Από πού θα πληρωθεί; Από τις
εγκαταστάσεις; Από την ακίνητη περιουσία;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Να κλείσει τότε.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Από αυτήν την άποψη –και θα µπο-

ρούσα να περάσω και σε πολύ λεπτοµερέστερα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Όχι, να ολοκληρώ-

σετε, κύριε Δρίτσα.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου, ολο-

κληρώνω.
Θα µπορούσα να περάσω σε λεπτοµερέστερες επισηµάνσεις,

οι οποίες, όµως, ανήκουν στην κατηγορία των λεπτών ζητηµάτων
που θα µπορούσαµε να τα πούµε στην επιτροπή και δεν µπο-
ρούµε να τα πούµε εδώ. 

Έχουµε, όµως, και ανεκτέλεστα αντισταθµιστικά ωφελήµατα.
Έχουµε την ίδια παθογένεια αυτών των συµβάσεων -έχουν πολ-
λές παθογένειες, αλλά µία κεντρική, που ήταν πατέντα Σµπώκου
- Τσοχατζόπουλου- την «εµπροσθοβαρή εξόφληση», η οποία δεν
αλλάζει, δεν αναθεωρείται και η οποία έχει καταδυναστεύσει και
τη σύµβαση αυτή και τη σύµβαση για το Σκαραµαγκά και τα υπο-
βρύχια. 

Αυτός είναι ο πυρήνας. Κι εκεί βρέθηκε στον τοίχο το ελληνικό
δηµόσιο και είναι αυτή τη στιγµή σε οµηρία: Η «εµπροσθοβαρής
εξόφληση». Έχει εισπράξει η επιχείρηση το 81% του συνολικού
κόστους του έργου κι έχει εκτελέσει το 40%. Στην περίπτωση των
ναυπηγείων έχει εκτελεστεί ακόµα µεγαλύτερο ποσοστό. Εδώ
είναι ακόµα πιο πίσω.

Όλα αυτά -και πολλά άλλα- δεν πρέπει να τα συζητήσουµε
στην επιτροπή τουλάχιστον; Είναι κατά τη γνώµη σας έγκυρη
αυτή η διαδικασία; Και απορώ µε τη ΔΗΜΑΡ, το κόµµα που δήθεν
υπερασπίζεται τους θεσµούς και την ουσία τους. Απορώ µε τέ-
τοιες προσεγγίσεις. 

Πράγµατι, θέλουµε να εξασφαλιστούν οι εργαζόµενοι. Πι-
στεύουµε ότι το µόνο που δεν γίνεται µε αυτή τη σύµβαση είναι
να εξασφαλίζονται οι εργαζόµενοι, κύριε Πρόεδρε.

Και, φυσικά, δεν εξασφαλίζονται ούτε τα συµφέροντα του Πο-
λεµικού Ναυτικού ούτε του ελληνικού κράτους.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.
Γκόκας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Προχωράµε στη συζήτηση για την τροπολογία που κατατέ-

θηκε στις 31 Μαΐου 2013. Υπήρξε ένας προβληµατισµός σχετικά
µε το χρόνο κατάθεσης –και λογικά- από όλους µας. Προχωρών-
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τας, όµως, πρέπει να δούµε την ουσία, η οποία πράγµατι ικανο-
ποιεί τις ανάγκες των Ενόπλων Δυνάµεων, είναι προς όφελος των
εργαζοµένων στις επιχειρήσεις των ναυπηγείων Ελευσίνας και
ανταποκρίνεται και στις προβλέψεις της συµφωνίας - πλαίσιο
που ψηφίστηκε µε προηγούµενο νόµο, το ν.4151/2013. 

Είναι γνωστή σε όλους η καθυστέρηση της υλοποίησης της
σύµβασης µε την ολοκλήρωση της ναυπήγησης των τριών πυ-
ραυλακάτων τύπου Vosper υπ’ αριθµ. 5, 6 και 7 λόγω των προ-
βληµάτων στη λειτουργία τους που αντιµετώπιζαν τα ναυπηγεία
Ελευσίνας. 

Επίσης, είναι γνωστό ότι µιλάµε για έναν κλάδο της ναυπηγι-
κής βιοµηχανίας µε ιδιαίτερο τεχνικό και επιστηµονικό ενδιαφέ-
ρον, που επηρεάστηκε και από τα δικά του προβλήµατα στη
δοµή, την οργάνωση, τη λειτουργία του αλλά και από τις συνέ-
πειες της οικονοµικής κρίσης. 

Με την ψήφιση τόσο της συµφωνίας - πλαίσιο όσο και της κύ-
ρωσης της προτεινόµενης τροποποίησης, δίνεται η δυνατότητα
να διατηρηθεί η προοπτική ανάπτυξης του συγκεκριµένου τοµέα
και η προοπτική αύξησης παραγωγής εγχώριου αµυντικού υλι-
κού. Σκοπός σε κάθε περίπτωση είναι να ολοκληρωθεί το ναυπη-
γικό έργο της σύµβασης, µε εξασφάλιση του δηµόσιου συµφέ-
ροντος και των θέσεων εργασίας στην επιχείρηση αυτή.

Η κύρωση της ενδέκατης τροποποίησης διευθετεί τις διαφο-
ρές που έχουν προκύψει για την προµήθεια των πυραυλακάτων
5, 6 και 7. Περιλαµβάνει, επίσης, και διάταξη µε την οποία ρυθ-
µίζονται κάποιες οφειλές που αφορούν στην πυραυλάκατο 4,
στην παράγραφο 5 του δεύτερου κεφαλαίου.

Η συµφωνία - πλαίσιο του ν.4151/2013, στο άρθρο 30, όριζε
το γενικό πλαίσιο, αλλά όχι τις λεπτοµέρειες αυτής της τροπο-
ποίησης. Στην ουσία η προς κύρωση τροποποίηση αποτελεί εξει-
δίκευση της συµφωνίας που έχουµε ψηφίσει, µε την ταυτόχρονη,
όµως, ικανοποίηση και των προϋποθέσεων που προέβλεπε ως
προς τα χρονοδιαγράµµατα, τον φορέα ελέγχου, τις αναπροσαρ-
µογές µέχρι σήµερα και όχι εφεξής, τον τρόπο πληρωµής, τη δια-
σφάλιση παραλαβής υλικού από το δηµόσιο, διαδικασία έκπτω-
σης, τρόπους πληρωµής µετά από έκθεση του Σώµατος Ορκω-
τών Λογιστών, κ.λπ..

Επίσης, διασφαλίζονται οι συµβάσεις του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας από οποιαδήποτε συνδιαλλαγή σχετική µε το άρθρο 99
του Πτωχευτικού Κώδικα, όπου εκκρεµεί αίτηση υπαγωγής της
ναυπηγικής αυτής βιοµηχανικής επιχείρησης Ελευσίνας.

Ένα θέµα που ίσως θέλει µια περισσότερη διευκρίνιση είναι
το ύψος των αναπροσαρµογών που γίνονται στην αρχική σύµ-
βαση προµήθειας των πυραυλακάτων 6 και 7 µε συνολικό τίµηµα
25,39 εκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή κατά πόσο έχουν σχέση µε τις
προηγούµενες αναπροσαρµογές της δεκάτης τροποποίησης του
2008. Εφόσον, ήδη έχουν προβλεφθεί αυτά τα ποσά -γιατί ανα-
φέρονται και στη συµφωνία – πλαίσιο στο άρθρο 30- το συµβα-
τικό τίµηµα δεν αυξάνεται, αφού δεν υπάρχουν άλλες αναπρο-
σαρµογές, συµφωνούνται τα χρονοδιαγράµµατα παράδοσης,
εξασφαλίζεται η µεταβίβαση κυριότητας του υλικού στο ελληνικό
δηµόσιο και δεν επιτρέπεται η εκχώρηση δικαιωµάτων του ανα-
δόχου σε οργανισµούς και νοµικά πρόσωπα, κάτι που προστα-
τεύει υποκατασκευαστές και εργαζοµένους.

Συγκεκριµένα, ορίζεται η διαδικασία για τη διασφάλιση της κα-
ταβολής των προβλεποµένων πληρωµών προς τους υποκατα-
σκευαστές. Σύµφωνα µε τη διαδικασία ο ανάδοχος υποχρεούται
να καταρτίζει λίστα µε το συνολικό και υπολειπόµενο τίµηµα
προς τους υποκατασκευαστές, την οποία οφείλει να καταθέτει
στον αγοραστή –δηλαδή στο ελληνικό δηµόσιο- µέσα σε σα-
ράντα πέντε ηµέρες, ο οποίος αναλαµβάνει στη συνέχεια την
υποχρέωση πληρωµής τους µέσω ανέκκλητης τραπεζικής ενεγ-
γείου πιστώσεως. 

Επίσης, υποχρεώνεται ο ανάδοχος να επιλέγει πιστοποιηµέ-
νους για προϊόντα και υπηρεσίες υποκατασκευαστές και για
όσους δεν έχουν πιστοποίηση να καλύψει ο ίδιος τις απαιτήσεις
αυτές. 

Επίσης, είναι σηµαντική και η πρόβλεψη να έχει τη δυνατότητα
το Υπουργείο Άµυνας να ορίσει, κατά την κρίση του, σύµβουλο ή
ελεγκτική εταιρεία, που θα παρακολουθεί ουσιαστικά τόσο τη
σωστή εκτέλεση των εργασιών όσο και τη χρηµατοοικονοµική

ροή. 
Το συνολικό υπολειπόµενο ποσό προς καταβολή από το ελλη-

νικό δηµόσιο είναι περίπου 60.000.000 ευρώ για τις τρεις πυραυ-
λακάτους, µε πρόσθετη επιβάρυνση 940.000 ευρώ περίπου για
το σύστηµα ολοκληρωµένης υποστήριξης των πυραυλακάτων 4
και 5. 

Επίσης, συµψηφίζονται οι απαιτήσεις του δηµοσίου από τον
ανάδοχο –περίπου 3.900.000 ευρώ- από άλλες συµβάσεις. Και
αυτό είναι υπέρ του δηµοσίου. 

Πρέπει, δε, να αναφερθεί ότι σύµφωνα και µε την έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, µε την κύρωση της παρούσας
τροποποίησης, δεν προκύπτει επιβάρυνση του κρατικού προϋπο-
λογισµού σε σχέση µε το ήδη συµφωνηθέν τίµηµα.

Πριν κλείσω, θα ήθελα µία διευκρίνιση, µιας και παρευρίσκεται
εδώ ο αρµόδιος Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την
πρόβλεψη στην παράγραφο 7 για την περίπτωση διαπίστωσης
βλάβης ή δυσλειτουργίας συγκεκριµένα για την πυραυλάκατο 5,
που αναφέρεται σε αυτήν. Γιατί δεν αφορά και τις άλλες πυραυ-
λακάτους κάποια παρόµοια πρόβλεψη;

Κλείνοντας -και µε τις παραπάνω αναφορές, σκέψεις και πα-
ρατηρήσεις- θα ήθελα να αναφέρω ότι ψηφίζουµε θετικά την
τροπολογία της κύρωσης της ενδέκατης τροποποίησης για τη
σύµβαση µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου και των ναυπηγείων
Ελευσίνας για την προµήθεια αυτή των πυραυλακάτων στο Πο-
λεµικό Ναυτικό. 

Σε µία τέτοια δύσκολη και κρίσιµη οικονοµική συγκυρία είναι
ένα θετικό βήµα για τον συγκεκριµένο τοµέα και τους εργαζόµε-
νους σε αυτόν, µε την ελπίδα να υπάρχει συνέχεια και για τη συγ-
κεκριµένη ναυπηγική επιχείρηση αλλά και για άλλους κλάδους
της οικονοµία µας.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε,

κύριε Γκόκα. 
Ο κ. Επαµεινώνδας Μαριάς έχει το λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, συζη-

τούµε σήµερα την ενδεκάτη τροποποίηση της σύµβασης. Δη-
λαδή, εδώ αποδεικνύεται µία τακτική της συγκεκριµένης επι-
χείρησης, η οποία δεν τηρεί καθόλου τις συµβατικές υποχρεώ-
σεις. Είναι η ενδεκάτη τροποποίηση. 

Δεύτερον -το λέει και η εισήγηση- ψηφίσαµε τη συµφωνία -
πλαίσιο µε το ν. 4151/2013 πριν ενάµιση µήνα. Ερώτηµα, αφού
πριν ενάµιση µήνα ήρθε στη Βουλή και κυρώθηκε η συµφωνία –
πλαίσιο, τι άλλαξε; Για ποιο λόγο δεν προχώρησε η διαδικασία;
Ποιος ευθύνεται; Ποιος µας διασφαλίζει ότι από δω και πέρα θα
γίνει η εκτέλεση της συµβάσεως; 

Δεν µπορεί πριν ενάµιση µήνα να γίνεται αυτή η τροποποίηση,
να διαµορφώνεται η συµφωνία - πλαίσιο και ενάµιση µήνα µετά
να έρχεται η τροποποίηση. 

Προσέξτε τι λέτε: Η προτεινόµενη τροπολογία κ.λπ. κυρώνε-
ται. Ταυτόχρονα, µε την τροπολογία τροποποιείται σχετικό άρ-
θρο της συµφωνίας - πλαίσιο, όπως κυρώθηκε µε νόµο, επ’ ωφε-
λεία των συµφερόντων του ελληνικού δηµοσίου. 

Δηλαδή, µέχρι χθες δεν ήταν επ’ ωφελεία των συµφερόντων
του ελληνικού δηµοσίου η προηγούµενη σύµβαση; 

Για να ξεκαθαρίσουµε τα πράγµατα: Τι άλλαξε; Για ποιο λόγο
αφαιρείτε τη συγκεκριµένη πρόβλεψη που υπάρχει, για να υπάρ-
χει έλεγχος νοµιµότητας από το Ελεγκτικό Συνέδριο; Υποτίθεται
ότι είστε υπέρ της διαφάνειας, του ελέγχου. Υποτίθεται ότι ψά-
χνετε να βρείτε τι έχει γίνει µε τις δαπάνες κι εδώ αφαιρείτε τον
έλεγχο νοµιµότητας από το Ελεγκτικό Συνέδριο. 

Διαµορφώνετε εδώ και κάποιες ωραίες εκφράσεις. «Αυτό απα-
λείφεται ως παρέλκουσα και αλυσιτελής» κ.λπ., όσον αφορά τον
έλεγχο του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Αποφασίστε και απαντήστε
επί της ουσίας γιατί το απαλείφετε. 

Επόµενο στάδιο: Πώς διασφαλίζονται οι εργαζόµενοι; Διότι και
στην προηγούµενη σύµβαση για το Ιράκ, το βασικό σας στοιχείο
ήταν οι εργαζόµενοι των αµυντικών συστηµάτων. 

Είπε ο κύριος Υπουργός ότι διαγράφετε στην υπόθεση του
Ιράκ µόνο τόκους, ενώ το κεφάλαιο παραµένει. Εγώ ρωτάω:
Ένας Έλληνας που οφείλει 20.000 ευρώ µε τις προσαυξήσεις -
τώρα που µας βλέπουν- εάν δεν πληρώσει αυτά τα λεφτά θα συλ-
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ληφθεί, θα παραπεµφθεί, θα του κατάσχουν το σπίτι; 
Θα διαγράψετε γι’ αυτούς τους Έλληνες τις προσαυξήσεις

της εφορίας, τους τόκους και θα αφήσετε µόνο το κεφάλαιο; Θα
δώσετε στον Έλληνα πολίτη δυνατότητα εξόφλησης των οφει-
λών του, όπως δίνετε στο Ιράκ µέχρι το 2040 ή όπως δίνετε στην
Αλβανία δεκαετή δυνατότητα; Να τα ξεκαθαρίσουµε αυτά τα
πράγµατα.

Εποµένως εδώ ερχόµαστε και δήθεν πάλι υπέρ των εργαζοµέ-
νων γίνεται αυτή η ενέργεια. Πού διασφαλίζεται ότι µόλις πάρει
το χρήµα -που θα ξαναϋπάρξει εµπροσθοβαρής καταβολή των
χρηµάτων- η συγκεκριµένη εταιρεία, ο συγκεκριµένος ιδιοκτή-
της, θα προχωρήσει στη διαδικασία και δεν θα πάει σε πτώχευση,
δεν θα εξαφανιστεί, δεν θα πληρώσει τους εργαζόµενους; 

Θέλετε να διασφαλίσετε τους εργαζόµενους; Από τώρα περά-
στε στη σύµβαση εκχώρησης των ποσών απευθείας στους ερ-
γαζόµενους για να τα εισπράξουν, γιατί θα πάρει το χρήµα και
µπορεί να εξαφανιστεί. Είναι η ενδεκάτη τροπολογία. Μπορεί να
φέρετε αύριο δωδεκάτη κ.λπ.. 

Λέει µέσα η σύµβαση ότι δεν έχετε διασφαλίσει τουλάχιστον
η ιδιοκτησία να αποσύρει την αίτηση µε βάση το άρθρο 99. Δεν
το κάνατε. Δεν τον πιέσατε να την αποσύρει, αλλά λέτε: «Σε πε-
ρίπτωση αποδοχής της αίτησης υπαγωγής στο άρθρο 99, τότε
δεν θα θιγούν τυχόν απαιτήσεις του ΥΕΘΑ». Γιατί δεν θα θιγούν;
Επειδή το λέτε στη σύµβαση; Γιατί; Και τι θα κάνουν άλλοι πιστω-
τές; Επειδή το έχετε πει στη σύµβαση, θα δεσµεύονται; Αφού
υπάρχουν κανόνες δηµοσίας τάξεως που έχουν σχέση µε την κα-
τανοµή, τη ρύθµιση των θέσεων πληρωµής των διαφόρων πιστω-
τών. Αυτές είναι ρυθµίσεις του Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας
συγκεκριµένες και λένε ποιος κατατάσσεται πρώτος, ποιος δεύ-
τερος, ποιος τρίτος. Πώς θα µπείτε εσείς µέσα εκεί; Και τι θα γί-
νουν µετά οι εργαζόµενοι; Δεν τα έχετε διασφαλίσει αυτά. 

Άρα, λοιπόν, υπάρχουν σοβαρότατα προβλήµατα στην υπό-
θεση αυτή.

Σας λέµε και κάτι άλλο, µε το οποίο τελειώνω, κύριε Πρόεδρε:
Τι θα γίνει µε το Νεώριο; Έχουµε δει το εξής: Είχαµε µια διαδι-
κασία µε τον Σκαραµαγκά, διότι εκεί ήταν η κυρίαρχη δύναµη και
οι διαδικασίες που γίνονταν εις βάρος των Ναυπηγείων Ελευσί-
νας και του Νεώριου. Τώρα µπήκε στο παιχνίδι η Ελευσίνα. Το
Νεώριο µένει απ’ έξω. Θα πάρετε µέτρα για να στηρίξετε µε αν-
τίστοιχες ρυθµίσεις -υπέρ του δηµοσίου συµφέροντος, βεβαίως,
και των εργαζοµένων- και το Νεώριο; 

Άρα, λοιπόν, έτσι όπως είναι διαµορφωµένη η σύµβαση και
έτσι όπως τα έχετε διαµορφώσει, δεν είναι ούτε υπέρ των εργα-
ζοµένων ούτε υπέρ του δηµοσίου συµφέροντος. 

Σας τα επισηµαίνουµε, λοιπόν, αυτά για να κάνετε και τις ανά-
λογες τροποποιήσεις. Αυτό είναι το βασικό στοιχείο. 

Εµείς σε σχέση µε τη συγκεκριµένη τροπολογία θα ψηφίσουµε
«ΠΑΡΩΝ», για να στείλουµε ένα µήνυµα ότι δεν υπάρχει καµµία
κακοπιστία δικιά µας απέναντι στους εργαζόµενους, εξηγώντας
ότι έχουν µπει σε µια διαδικασία δήθεν να πάρουν τα χρήµατά
τους, ενώ επί της ουσίας δεν διασφαλίζονται. Θα ψηφίσουµε
«ΠΑΡΩΝ» και ευχόµαστε να προχωρήσει η διαδικασία, να εξο-
φλούνται και να διασφαλίζονται πράγµατι τα δικαιώµατά τους.
Επισηµαίνουµε, όµως, όλα αυτά. 

Εποµένως, κύριε Πρόεδρε, επειδή θα τεθεί σε ψηφοφορία και
επί του συνόλου, εξήγησα στην αρχή ότι έτσι όπως πάει η διαδι-
κασία δεν είναι ορθή. Στο τέλος επί του συνόλου θα ψηφίσουµε
κατά, διότι δεν θα κάνουµε δεκτό ούτε το άρθρο 1 ούτε το άρθρο
2 σε σχέση µε τις δύο συµβάσεις. Η τροπολογία αυτή προφανώς
θα αποτελέσει αυτοτελές άρθρο. Δεν φαντάζοµαι να την ενσω-
µατώσετε στο 1 ή στο 2 άρθρο. Σε αυτήν, λοιπόν, θα ψηφίσουµε
«ΠΑΡΩΝ».

Και θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, κλείνοντας, πραγµατικά να τη-
ρηθεί το άρθρο 31Β του Κανονισµού, διότι και προηγουµένως
που θέσαµε ζητήµατα, δεν θέσαµε κανένα θέµα αντισυνταγµατι-
κότητας, αλλά ένα θέµα εφαρµογής του Κανονισµού έτσι όπως
προκύπτει. Φαίνονται οι αντιφάσεις. Διότι, αν ήθελε κανείς να ψη-
φίσει υπέρ στη σύµβαση για την Αλβανία, στο τέλος τι θα ψήφιζε;
Αν ήταν κατά στο Ιράκ υπέρ στην Αλβανία και «ΠΑΡΩΝ» στο συγ-
κεκριµένο, τι θα ψήφιζε επί του συνόλου; 

Βλέπετε, λοιπόν, ότι από τη λογική προκύπτει ότι συµβάσεις

«δύο σε ένα», συµβάσεις «πακέτο», δεν µπορούν να υπάρξουν
και ότι τροπολογία επί κυρώσεως διεθνών συµβάσεων επίσης
δεν γίνεται να υπάρξει. Κατά παρέκκλιση επετράπησαν. 

Εξηγούµε τη θέση µας. Εµείς στη συγκεκριµένη τροπολογία
θα ψηφίσουµε «ΠΑΡΩΝ». Επί του συνόλου του νοµοσχεδίου για
την κύρωση συµβάσεως µε το Ιράκ, δηλαδή σε σχέση µε το χά-
ρισµα -τη χαριστική πολιτική για τα χρέη- και την Αλβανία, επειδή
έχουµε πει «κατά», επί του συνόλου θα ψηφίσουµε στο τέλος
«κατά». 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Ηλίας Παναγιώ-

ταρος έχει το λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Θα µιλήσω εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Αυτήν τη στιγµή µι-

λούν οι ειδικοί αγορητές. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Θα µιλήσω εγώ στη θέση του. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Παππά, έχετε

το λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µέσα στην τακτική της

Κυβέρνησης είναι να εξαγγέλλει µέτρα τα οποία αποτελούν για
εµάς µια ξεκάθαρη κοροϊδία για τον ελληνικό λαό, όπως αυτό µε
τα υπερχρεωµένα νοικοκυριά που ήρθε τώρα µε το κατεπείγον
και το οποίο κάνατε επείγον µετά.

Εµείς είµαστε ικανοποιηµένοι από την παρουσία µας στο Κοι-
νοβούλιο και το κοινοβουλευτικό µας έργο - έχουµε κάνει από
την αρχή αυτής της περιόδου χίλιες εξακόσιες σαράντα τρεις
ερωτήσεις και µάλιστα καίριες ερωτήσεις, πέντε προτάσεις
νόµου µε τελευταίο νόµο τον σηµερινό που αφορά τον µόνο ρα-
τσισµό που υφίσταται στην ελληνική πραγµατικότητα, στην ελ-
ληνική κοινωνία, δηλαδή τον ρατσισµό κατά των Ελλήνων και
προτάσεις για την εισαγόµενη εγκληµατικότητα των λαθροµετα-
ναστών- το οποίο µας δίνει τη δυνατότητα να προωθούµε ζητή-
µατα και να δίνουµε µια ανάσα στον ελληνικό λαό ή τουλάχιστον
σε κάποιους εργαζόµενους. 

Αυτό το λέω διότι εµείς ήµασταν αυτοί οι οποίοι µε ερώτηση
στις 8-2-2013 -µια επίκαιρη ερώτηση από το συναγωνιστή µας,
τον Αρτέµη Ματθαιόπουλο- πήραµε την πρωτοβουλία να θέ-
σουµε στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας το ζήτηµα των εργαζοµέ-
νων στα ναυπηγία Ελευσίνας.

Είναι πάγια θέση της Χρυσής Αυγής ότι τα εθνικά ζητήµατα
και η στήριξη του λαού -του δοκιµαζόµενου από τις πολιτικές των
κυβερνήσεων του µνηµονίου, λαού- προέχουν οποιασδήποτε
άλλης οικονοµικής απαίτησης. 

Βέβαια, οι µεθοδεύσεις της Κυβέρνησης δεν µας βρίσκουν
σύµφωνους. Οι αναπροσαρµογές των τιµηµάτων κι η παράκαµψη
του Ελεγκτικού Συνεδρίου δεν µας βρίσκουν σύµφωνους. Η Κυ-
βέρνηση δεν δρα σύννοµα και σ’ αυτό το ζήτηµα.

Για την Κυβέρνηση, το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής
έχουν γίνει ένα λάστιχο. Το διαπιστώνουµε καθηµερινά. Όταν,
όµως, έχουν δοθεί εκατοµµύρια για εξοπλιστικά προγράµµατα
και υπάρχουν απαιτήσεις των Ενόπλων Δυνάµεων, οι οποίες δεν
µπορούν να ικανοποιηθούν, επειδή δεν γίνονται εργασίες στα
ναυπηγία, όταν υπάρχουν άνθρωποι που είναι επί δύο χρόνια
απλήρωτοι, η προτεραιότητα για τη Χρυσή Αυγή είναι η Ελλάδα
και οι Έλληνες. 

Αντί να ξεπουλιούνται και να κλείνουν οι ελληνικές βιοµηχανίες
χάριν του µνηµονίου, εµείς πιστεύουµε ότι θα πρέπει συνολικά
να δοθεί βάρος προς αυτήν την κατεύθυνση. Τα ναυπηγία της
Ελευσίνας, µε τις εγκαταστάσεις τους και κυρίως µε το ανθρώ-
πινο δυναµικό, είναι σε θέση να αποτελέσουν µοχλό ανάπτυξης
για την ελληνική οικονοµία. 

Προς αυτήν την κατεύθυνση πρέπει να εργαστεί µια εθνική ελ-
ληνική Κυβέρνηση και όχι να επιζητά να γίνουν αναθέσεις σε κι-
νέζικα ναυπηγία, όπως κατάφερε ο Πρωθυπουργός µε το
τελευταίο του ταξίδι στην Κίνα. Πρέπει να δίδονται δουλειές σε
Έλληνες ανέργους, να προτιµούνται οι Έλληνες. Η Χρυσή Αυγή
λέει «δουλειά στον Έλληνα εργάτη» κι όχι δουλεµπόριο µε τους
ανασφάλιστους λαθρο-εργαζόµενους και τα µεροκάµατα πείνας. 

Επειδή εδώ υπάρχει εκπρόσωπος του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας να πω το εξής. Είναι απαράδεκτο η τροϊκανή Κυβέρνηση
και το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας να πανηγυρίζουν, διότι δεν θα
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δώσουν ούτε 1 ευρώ για την άµυνα µέχρι το 2028 και την ίδια
ώρα να χαρίζουµε εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ στο Ιράκ - χα-
ρίζετε 133 εκατοµµύρια ευρώ- και να διευκολύνουµε την Αλβανία
σε επίπεδο χώρας «Μπανανίας». 

Δουλεύετε µε αυτήν την τροπολογία –και το έχουµε απορία-
για τους εργαζόµενους ή για κάποια άλλα συµφέροντα; Εν πάση
περιπτώσει, ποιες είναι οι χρυσές υπογραφές; Ποιες είναι ενδε-
χοµένως οι επιτροπές του µέλλοντος πάνω και στο ζήτηµα αυτό; 

Σε ό,τι αφορά την εθνική άµυνα, λέω ότι αυτό το πράγµα το
επιζητούσαν επί δεκαετίες οι αριστεροί, που είναι και σύµµαχοί
σας τώρα στην Κυβέρνηση. Επιζητούσαν τη µείωση των στρα-
τιωτικών δαπανών και τώρα αυτές οι απαιτήσεις της Αριστεράς
για τη µείωση των στρατιωτικών δαπανών γίνονται πράξη από
την Κυβέρνηση Σαµαρά.

Εν πάση περιπτώσει, η Χρυσή Αυγή στέκεται αρωγός σε κάθε
δίκαιο αίτηµα των Ελλήνων εργατών και θα βάζει υπεράνω όλων
το εθνικό συµφέρον. 

Γι’ αυτούς τους λόγους και διευκολύνοντας κατ’ ουσίαν το θε-
τικό αποτέλεσµα για τους εργαζόµενους και µόνο, για την εν
λόγω τροπολογία τοποθετούµεθα µε το «ΠΑΡΩΝ» και είµαστε
και εµείς ενάντιοι στις µεθοδεύσεις της τροϊκανής Κυβέρνησης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.
Χαλβατζής. Θα προηγηθεί, κύριε Αναγνωστάκη, γιατί υπάρχει ει-
δικός λόγος.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ζήτησα να προηγηθώ, γιατί υπάρχει συνεδρίαση της επιτρο-

πής για τη λίστα Λαγκάρντ και πρέπει να παρευρίσκοµαι εκεί. 
Μια τροπολογία έχουµε να συζητήσουµε και έγινε παρά πολύ

µεγάλη συζήτηση. Θα αναρωτιόταν κανένας: Άξιζε τον κόπο; Νο-
µίζουµε πως άξιζε τον κόπο. 

Και βέβαια, µε αφορµή µια τροπολογία µπορεί να λέγονται
πολλές κουβέντες και µεγάλες κουβέντες για την εθνική ναυπη-
γική βιοµηχανία, για την πατρίδα, για το έθνος, για τα πάντα. 

Θα ήθελα να κάνω και ένα σχόλιο. Ανέφερε ο κ. Παππάς προ-
ηγουµένως ότι οι αριστεροί, οι κοµµουνιστές ζητούν τη µείωση
των πολεµικών δαπανών. Πάντα ζητούσαµε, γιατί δεν είναι υπο-
χρεωµένος ο ελληνικός λαός να πληρώνει για νατοϊκές δαπάνες,
για δαπάνες οι οποίες δεν έχουν ουδεµία σχέση µε την καλώς
εννοούµενη άµυνα της χώρας. Άλλο είναι αυτό και άλλο είναι η
ναυπηγική βιοµηχανία. 

Αυτήν τη συγκεκριµένη ναυπηγική βιοµηχανία την έχουν εκµε-
ταλλευθεί στο παρελθόν πάρα πολλοί ιδιώτες. Κέρδισαν τερά-
στια, αµύθητα πλούτη. Κάποια στιγµή όµως αυτήν τη ναυπηγική
βιοµηχανία την παράτησαν και, βεβαίως, έχουµε το ιστορικό προ-
ηγούµενο. 

Κοινωνικοποιήθηκαν αυτές οι επιχειρήσεις, τα ναυπηγεία από
το ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα Δηµοκρατία. Τι κοινωνικοποιήθηκε;
Κοινωνικοποιήθηκαν οι ζηµιές, τις οποίες πλήρωσε και πληρώνει
ακόµα ο ελληνικός λαός. Και όταν εκχωρήθηκαν αυτές οι επιχει-
ρήσεις, πήραν και πανωπροίκια αυτοί που κατά καιρούς πήραν
ναυπηγική βιοµηχανία και αργότερα αυτές οι µονάδες στρατη-
γικής σηµασίας ξαναϊδιωτικοποιήθηκαν. Αυτή είναι η πραγµατι-
κότητα. 

Συνεπώς, όταν γίνεται λόγος για ναυπηγική βιοµηχανία από
την πλευρά όλων των κυβερνήσεων, δεν γίνεται αναφορά συνο-
λικά στην εθνική ναυπηγική βιοµηχανία. Γιατί µια στην ουσία της
εθνική αµυντική βιοµηχανία απαιτεί κατά την άποψη του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδος µια άλλη ριζικά διαφορετική πολι-
τική, διαφορετική κατάσταση εξουσίας. Απαιτεί, πριν απ’ όλα και
κυρίως, ενιαίο δηµόσιο φορέα ναυπηγικής, ναυπηγοεπισκευαστι-
κής βιοµηχανίας. Εκεί θα ήταν ενταγµένα και τα πέντε ναυπηγεία
που είχε η χώρα µας. Τώρα πόσα λειτουργούν; Πόσα χειµάζουν;
Πόσα απαξιώνονται καθηµερινά;

Όλα αυτά είναι ιδιοκτησία του ελληνικού λαού, γιατί τα πλή-
ρωσε ο ελληνικός λαός όλα αυτά τα ναυπηγεία. Και θα µπορού-
σαν µέσα σε έναν κεντρικό σχεδιασµό να αναπτύξουν πάρα πολύ
την παραγωγική διαδικασία της χώρας. 

Υπήρχαν οι αντικειµενικές προϋποθέσεις. Υπήρχε και υπάρχει
ένα ικανότατο εργατοτεχνικό και επιστηµονικό δυναµικό στη ναυ-
πηγική βιοµηχανία της χώρας. Υπάρχει το συγκριτικό πλεονέ-
κτηµα και θα µπορούσε κάποιος να πει ότι αυτή η χώρα, αυτός ο

τόπος, χιλιάδες χρόνια κατασκευάζει πλοία, πλοιάρια και µεγάλα
σκάφη. Και σήµερα έχει αυτές τις δυνατότητες αντικειµενικά. 

Ωστόσο, τέτοιες συνθήκες, για έναν κεντρικό σχεδιασµό, για
µια εθνική ναυπηγοεπισκευαστική βιοµηχανία, δεν υπάρχουν.
Σεις, µε την πολιτική σας, βρίσκεστε στην αντίθετη κατεύθυνση
και οδηγήσατε και τα ναυπηγεία στο ξεπούληµα. 

Γι’ αυτό ακριβώς, κύριε Πρόεδρε, εµείς δεν µπορούµε να
υπερψηφίσουµε αυτήν την τροπολογία. Θα επιµείνουµε στην
άποψή µας και θα ψηφίσουµε «ΠΑΡΩΝ», γιατί είµαστε ριζικά αν-
τίθετοι µε την εφαρµοζόµενη πολιτική για πάρα πολλά χρόνια, η
οποία απαξιώνει µονάδες στρατηγικής σηµασίας, αφήνει απλή-
ρωτους τους εργαζόµενους. Δεν παρεµβαίνει η Κυβέρνηση και
οι προηγούµενες κυβερνήσεις, όταν είχε καθιερωθεί ένα καθε-
στώς στα ναυπηγεία να δουλεύουν µία µέρα την εβδοµάδα.

Ωστόσο, θέλουµε να πληρωθούν οι εργαζόµενοι. Δεν µπο-
ρούµε και δεν θέλουµε να καταψηφίσουµε, γιατί δεν µπορούµε
να βλέπουµε τους εργαζόµενους απλήρωτους για τόσο καιρό. 

Σε ό,τι αφορά τη γενική συµφωνία, θα πρέπει να το πούµε για
άλλη µια φορά. Δεν εξυπηρετεί, δεν ωφελεί συνολικά τους ερ-
γαζόµενους, αλλά ωφελεί τους ιδιοκτήτες, τους επιχειρηµατίες,
που διαχρονικά εκµεταλλεύονται τις υποδοµές και συνολικά όλες
τις εγκαταστάσεις των ναυπηγείων.

Κύριε Πρόεδρε, ψηφίζουµε «ΠΑΡΩΝ» και σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Δηµήτριος Ανα-

γνωστάκης έχει το λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Είναι πιστεύω γνωστό στο Σώµα ότι τα µέλη της Κοινοβουλευ-

τικής Οµάδας της Δηµοκρατικής Αριστεράς αποφεύγουν όσο
µπορούν να ετεροπροσδιορίζονται, µε βάση τις τοποθετήσεις
συναδέλφων ή άλλων πολιτικών χώρων, κρατώντας την άποψη
ότι ο καθένας από εµάς ως Βουλευτή αλλά και ο κάθε χώρος θα
πρέπει κάθε φορά να αναδεικνύει τη δική του οπτική, τη δική του
πολιτική ρητορική. 

Σήµερα, όµως, κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε να παραβώ
αυτήν τη στάση, αυτήν την κοινοβουλευτική πρακτική, γιατί προ-
κλήθηκε η Δηµοκρατική Αριστερά από συγκεκριµένη αναφορά
που έγινε για τη συµπεριφορά της από την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ. 

Θέλω να είµαι απόλυτα σαφής. Πρώτα απ’ όλα δεν το λέµε
εµείς, το λέει το Σωµατείο Εργαζοµένων των Ναυπηγείων Ελευ-
σίνας. Λυπάται, γιατί δυσκολεύεται να κατανοήσει –το σωµατείο,
οι εργαζόµενοι- τα εµπόδια, τα προσκόµµατα και την ετεροβαρή
σχέση του ΣΥΡΙΖΑ εις βάρος των εργαζοµένων των ναυπηγείων
Ελευσίνας. Αυτή είναι αυτούσια µεταφορά από την ανακοίνωση
που έχει κατατεθεί στον Πρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Στον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ έχει κατα-
τεθεί. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Έχει κατατεθεί και στον Πρό-
εδρο της Βουλής. Εγώ κάνω αναφορά στην πρακτική που ακο-
λούθησε το σωµατείο -και µπράβο του- γιατί σεβάστηκε τους
θεσµούς και πέραν του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας την υπέβαλε και στον Πρόεδρο της Βουλής. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να αναδείξω και το εξής σηµαντικό που σή-
µερα συνέβη, κύριε Πρόεδρε, στην Αίθουσα υπό την προεδρία
σας. Είχαµε πλήρη πολιτική απενοχοποίηση της ψήφου του
«ΠΑΡΩΝ». Κάποια στιγµή αν θυµάστε, λίγο προηγούµενα, λοιδο-
ρήθηκε η στάση κάποιων συγκεκριµένων χώρων, όταν επέλεξαν
να εκφραστούν διά µέσω της ψήφου του «ΠΑΡΩΝ».

Σήµερα υπάρχει κοινός τόπος: Χρυσή Αυγή, ΣΥΡΙΖΑ, ΑΝΕΛ και
βέβαια το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Και προσέξτε, εάν το
ΠΑΣΟΚ ή η Δηµοκρατική Αριστερά ή και τα δύο µαζί συνδυα-
στικά δεν στήριζαν την τροπολογία, δεν θα περνούσε. Αυτό ση-
µαίνει, δηλαδή, ότι κάποιοι, που κόπτονται για το δίκαιο αγώνα
των εργαζόµενων, θα είχαν εκτεθεί ανεπανόρθωτα. 

Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι κάποιοι έχουν δύο πρόσωπα. Το
ένα πρόσωπο, που παρουσιάζουν έξω από τη Βουλή, και το άλλο,
που παρουσιάζουν εντός της Βουλής. Εµείς ευτυχώς ως Αρι-
στερά της ευθύνης διατηρούµε πάντα την ίδια στάση και εντός
και εκτός της Βουλής. Αυτά για να ξεκαθαρίσουµε κάποια ζητή-
µατα πολιτικής, ηθικής και συµπεριφοράς. 

Παράδοξο και αντιφατικό είναι εξάλλου το ότι συνυπογράφηκε
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η συγκεκριµένη τροπολογία, που κατατέθηκε από οµάδα Βου-
λευτών σε προηγούµενη χρονική περίοδο. Σήµερα από την
πλευρά των Ανεξάρτητων Ελλήνων αυτό αναιρείται. Δηµιουργεί-
ται ένα ζήτηµα ως προς τη σταθερότητα της επιλογής που είχατε
κάνει ως Ανεξάρτητοι Έλληνες. Και µιλώ για εσάς, που είστε
παρών, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε.

Επί της ουσίας υπάρχει µία τροποποίηση. Είναι η ενδέκατη –
τονίστηκε αυτό- και µε βάση την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου
του Κράτους διαβάζω την παράγραφο 1β: «Τυχόν δε απαιτήσεις
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας που απορρέουν από την αρχική
σύµβαση και τροποποίηση αυτής δεν θίγονται».

Θέλω να σηµειώσω και ένα δεύτερο. «Απαγορεύεται η εκχώ-
ρηση των δικαιωµάτων του αναδόχου σε οργανισµούς και νοµικά
πρόσωπα και δεν επιτρέπεται η µεταβίβαση δικαιωµάτων και
υποχρεώσεων αυτού που απορρέουν από τη συµφωνία πλαίσιο». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τρίτον, από την κύρωση της τροποποιητικής των προηγούµε-
νων οµοίων σύµβασης δεν προκαλείται πρόσθετη επιβάρυνση
του κρατικού προϋπολογισµού όσον αφορά στο ήδη συµφωνη-
θέν τίµηµα για την αποπεράτωση του έργου από τον ανάδοχο.
Αντίθετα, κύριε Πρόεδρε, όπως αναφέρει η έκθεση του Λογιστη-
ρίου του Κράτους, µε την κατάργηση της ρήτρας για την ανα-
προσαρµογή του συµβατικού τιµήµατος κατά το µέρος που
αφορά στο υπόλοιπο έργο, ενδέχεται να επέλθει εξοικονόµηση
δαπάνης, η οποία βεβαίως δεν µπορεί να προσδιοριστεί.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι τούτη η τροπολογία είναι
επί της ουσίας µια ανάσα σε µια δική µας επιχείρηση, που δίνει
τον αγώνα επιβίωσης για να µπει επιτέλους και στο επόµενο στά-
διο, που είναι να ανοίξει τον ορίζοντα των όποιων επιχειρηµατι-
κών δράσεών της για να εξασφαλίσουµε θέσεις δουλειάς. 

Εάν αυτή η τροπολογία δεν περνούσε σήµερα, σήµαινε ταυ-
τόχρονα δύο πράγµατα, κύριε Πρόεδρε. Πρώτον, ότι αυτοί οι άν-
θρωποι δεν θα έπαιρναν τα δεδουλευµένα τους. Σας θυµίζω,
κύριε Πρόεδρε, γιατί το ξέρετε εσείς ότι από τα 25 εκατοµµύρια
που πήραν, τα 11 εκατοµµύρια πήγαν σε αποζηµίωση εργαζόµε-
νων. Δεύτερον, θα ζηµιωνόταν το ελληνικό δηµόσιο, το Υπουρ-
γείο Εθνικής Αµύνης, γιατί ήδη έχουν περπατήσει οι εργασίες
στο ένα από τα τρία πλοία, περίπου στο 70% µε 80% και τα υπό-
λοιπα είναι γύρω στο 25% µε 30%. Μάλιστα υπάρχει πρόβλεψη,
κύριε Πρόεδρε, ότι τον Ιούλιο, δηλαδή στον επόµενο µήνα, ήδη
η µία πυραυλάκατος θα κάνει τα πρώτα δοκιµαστικά.

Υπό την έννοια αυτή και αναλαµβάνοντας για άλλη µία φορά
την ευθύνη που µας αναλογεί απέναντι στην κοινωνία, απέναντι
στους εργαζόµενους, εµείς στηρίζουµε την τροπολογία και είµα-
στε θετικοί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε,

κύριε Αναγνωστάκη.
Το λόγο έχει ο κ. Απόστολος Κακλαµάνης.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι τρία τα

ζητήµατα. Το πρώτο είναι πώς λειτουργεί το Κοινοβούλιο και πώς
µεταχειρίζεται –το τονίζω- η Κυβέρνηση το Κοινοβούλιο, εάν θα
αποφασίσει η Κυβέρνηση αυτή, κατανοώντας την τεράστια ση-
µασία που έχει το κύρος του Κοινοβουλίου για δύσκολες αποφά-
σεις σε µια ιδιαίτερα κρίσιµη περίοδο που διέρχεται η χώρα.

Εάν αυτό δεν το κατανοεί η Κυβέρνηση, φοβούµαι ότι εξασθε-
νεί η δυνατότητά της να πείσει την κοινή γνώµη για το έργο το
οποίο εµείς στηρίζουµε, πιστεύοντας ότι είναι για το καλό της
χώρας και όχι για το καλό του µεγαλύτερου κόµµατος που στη-
ρίζει αυτήν την Κυβέρνηση. 

Κύριε Πρόεδρε, θα θυµάστε ίσως, διότι ήσασταν µέλος και της
προηγούµενης περιόδου, ότι καταψήφιζα όλες τις συµβάσεις για
τα λεγόµενα µεγάλα έργα, που γέµιζαν τα σχετικά έγγραφα, οι
µελέτες, ένα ολόκληρο δωµάτιο. Ρωτούσα εάν η κυβέρνηση –
τότε Υπουργός ήταν ο κ. Σουφλιάς- θεωρούσε ότι οι Βουλευτές
ήταν σε θέση, είχαν τις γνώσεις, είχαν τους συνεργάτες, ώστε
σε µια µέρα να διεξέλθουν όλον εκείνον τον όγκο των στοιχείων.
Δυστυχώς, τουλάχιστον σε δύο περιπτώσεις, δικαιώθηκα. 

Για την υποθαλάσσια της Θεσσαλονίκης το ελληνικό δηµόσιο
πλήρωσε 68 εκατοµµύρια ευρώ, διότι είχαν πρόβληµα οι µελέτες.

Η τύχη των µεγάλων αυτών έργων ποια είναι; Την είδαµε και στη
συνέχεια. Όµως, ζηµιώθηκε το ελληνικό δηµόσιο, αλλά δεν ζη-
µιώθηκαν αυτοί οι οποίοι εργάστηκαν γι’ αυτές ή ήσαν αντισυµ-
βαλλόµενοι. Δεν έχασαν τίποτα. Εκεί υπάρχουν οι ρήτρες και δεν
ζηµιώνονται τα ιδιωτικά συµφέροντα που συµβάλλονται µε το
κράτος. Άλλωστε, είναι γνωστό ότι το κράτος έχει έναν Νοµικό
Συµβούλιο του Κράτους που βαρύνεται µε µύρια όσα προβλή-
µατα, ενώ οι ιδιώτες επιχειρηµατίες, οι µεγάλες αυτές εταιρείες,
έχουν ολόκληρα συγκροτήµατα και τεχνικών και νοµικών και οι-
κονοµικών συµβούλων.

Το δεύτερο ζήτηµα είναι πραγµατικά οι εργαζόµενοι. 
Σε ό,τι αφορά το περιεχόµενο της ίδιας της σύµβασης, εγώ

πρέπει να πω ότι µε επηρέασε ο κ. Γκόκας, ο εισηγητής µας, ο
εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, ο οποίος µου έδωσε την αίσθηση -πι-
στεύω και σε εσάς και σε όλη την Αίθουσα- ότι µελέτησε. Δεν
θέλω να πω ότι όσοι τοποθετήθηκαν έτσι ή αλλιώς δεν µελέτη-
σαν, αλλά λεπτοµερή αναφορά στη σύµβαση µόνο από τον κ.
Γκόκα άκουσα.

Άκουσα πολλά, µέχρι που θυµήθηκε ο κ. Χαλβατζής –λυπάµαι,
διότι λείπει, αλλά πρέπει να πει κάποιος κάτι σε αυτό- τις κοινω-
νικοποιήσεις. Ναι, έγινε µια ειρηνική επανάσταση στη δεκαετία
του ’80. Ναι, οι στρατηγικοί τοµείς της οικονοµίας δεν µπορούν
να είναι στη διάθεση των οποιωνδήποτε επιχειρηµατιών, ντόπιων
ή ξένων. Αυτό σηµαίνει ανεξαρτησία µιας χώρας. Αυτό σηµαίνει
προοπτική αυτοδύναµης ανάπτυξης. 

Τότε, όµως, δεν ήταν η δεξιά πτέρυγα αυτού του Κοινοβου-
λίου, µόνο που έλεγε για λόγους ιδεολογικούς, νεοφιλελευθερι-
σµού -πάντα, θα θυµάστε, επέµενα να κάνουµε διάκριση µεταξύ
του οικονοµικού φιλελευθερισµού και του πολιτικού και κοινωνι-
κού φιλελευθερισµού, που είναι η ιδεολογία αυτής της παρατά-
ξεως στην οποία εγώ συνεχίζω να ανήκω όσο ζω και εδώ θα
ανήκω, ιδιαίτερα τώρα που από παντού, ενώ η χώρα καίγεται,
πολλές δυνάµεις καίγονται να διαλυθεί το ΠΑΣΟΚ- να συνεχιστεί
αυτό το δίπολο. Ο πολίτης να έχει να επιλέξει δεξιά, ακροδεξιά,
αριστερά, ακροαριστερά και ό,τι βγει. Ήταν και η αριστερά πτέ-
ρυγα αυτής της Αιθούσης, που όχι µόνο δεν είπε µία φορά στους
εργαζόµενους «ξέρετε, ναι, µπράβο, κατακτάτε δικαιώµατα ως
εργαζόµενοι, πράγµατι γίνεται µία προσπάθεια να µπει η χώρα
σε µία προοδευτική πορεία», αλλά αντίθετα, µίζερα, µετρώντας
κουκιά, υπονόµευαν όλη αυτήν την προσπάθεια, για να κλαίνε
τώρα τι θα γίνει µε τον 1264 ή τι θα γίνει µε τις συλλογικές συµ-
βάσεις των εργαζοµένων.

Πιστεύω ότι σε αυτήν την περίοδο η σύγχυση, η οποία καλ-
λιεργείται συστηµατικά στον απλό άνθρωπο, στον απλό πολίτη,
εγκυµονεί πραγµατικά µεγάλους κινδύνους, διότι οι µάζες του
λαού µπορούν σε αυτήν την κατάσταση που βρίσκονται να άγον-
ται και να φέρονται από οποιαδήποτε συµφέροντα, οικονοµικά,
εκδοτικά, πολιτικά, µε µεγάλες κορόνες για την πατρίδα, για το
έθνος, την επανάσταση ή οτιδήποτε.

Κύριε Πρόεδρε, το Κοινοβούλιο έχει τεράστια ευθύνη σε αυτό.
Η Κυβέρνηση δεν καταλαβαίνει, φαίνεται, η ευθύνη της σε αυτό.
Υπάρχει αυτό το πρόβληµα των εργαζοµένων, για το οποίο πι-
στεύω ότι οι νοµικοί τους παραστάτες –διότι εγώ από εικοσαε-
τίας και πλέον γνωρίζω την ιστορία των ναυπηγείων Ελευσίνας-
θα σπεύσουν µε συντηρητική κατάσχεση να εξασφαλίσουν τα
χρήµατα που δικαιούνται οι εργαζόµενοι και να µην επαφεθούν
σε αυτόν τον γνωστό επιχειρηµατία. Αυτή είναι η άποψή µου. Και
εάν δεν υπήρχε αυτό το θέµα, εγώ θα καταψήφιζα αυτήν τη σύµ-
βαση, διότι η εισαγωγή της παραβιάζει τον Κανονισµό, εκθέτει
το Κοινοβούλιο. Ψηφίζει το Κοινοβούλιο µία σύµβαση και όποιος
µιλήσει µε τη συνείδησή του, ας απαντήσει αν την έχει µελετήσει
και αν είναι σε θέση να απαντήσει ερωτήµατα σχετικά µε το πε-
ριεχόµενό της. 

Υπάρχει και το δηµόσιο συµφέρον. Πραγµατικά δεν κατανοώ,
εφόσον τελικώς συζητείται –κακώς, κάκιστα!- εάν πράγµατι επι-
φυλάσσεται το δηµόσιο οποιωνδήποτε θετικών στοιχείων υπάρ-
χουν σε προηγούµενες συµβάσεις –αυτή είναι η ενδεκάτη κατά
σειρά- γιατί υπάρχει εκεί θέµα. Το θέµα είναι µείζον, είναι το
πρώτο που έθεσα. 

Εύχοµαι κάποτε να έρθει και ο Πρόεδρος,  κ. Μεϊµαράκης, και
να θέσει τέρµα σε αυτήν την απέραντη µιθριδατική επιδροµή. Αρ-
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ρωσταίνουµε και νοµίζουµε ότι ο κόσµος είναι σε θέση να παρα-
κολουθήσει αυτόν τον κατήφορο ενός θεσµού, ο οποίος είναι ο
βασικός στύλος για τη δηµοκρατία. Χωρίς Κοινοβούλιο που να
λειτουργεί δηµοκρατικά δεν υπάρχει Κοινοβουλευτική Δηµοκρα-
τία. Υπάρχει ενός ανδρός αρχή και τη βλέπουµε στον αρχηγισµό
όλων των χώρων, από τη µία πλευρά ως την άλλη. Ο Αρχηγός
ό,τι πει! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.
Βορίδης.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ζητώ συγγνώµη από τους αγορητές που κατ’ εξαίρεση µπήκα

στη σειρά των αγορητών, µόνο και µόνο γιατί έχω µία υποχρέ-
ωση και δεν θα µπορέσω να µιλήσω αργότερα.

Άκουσα τις αντιρρήσεις, οι οποίες προεβλήθησαν κυρίως από
την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, από τον κ. Δρίτσα,
οι οποίες θεωρώ ότι ήταν οι πιο συγκροτηµένες και οι οποίες
χρήζουν απαντήσεως. Τις υπόλοιπες δεν τις κατενόησα και ανα-
φέροµαι στις αντιρρήσεις άλλων πτερύγων. Δεν κατενόησα, πα-
ραδείγµατος χάριν, τι νόηµα έχει η αντίρρηση της Χρυσής Αυ-
γής. Άκουσα τώρα µία σύνδεση µεταξύ των χρηµάτων και των
σχέσεων που έχουµε µε άλλες χώρες µε τη συγκεκριµένη σύµ-
βαση και τον προϋπολογισµό του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας,
δηλαδή πράγµατα τα οποία είναι «πλίνθοι και κέραµοι ατάκτως
ερριµένα». Όµως, στην επιχειρηµατολογία του κ. Δρίτσα νοµίζω
ότι χρειάζονται µία σειρά από απαντήσεις.

Το πρώτο, κύριε Δρίτσα και συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, είναι ότι
εδώ προφανώς δεν υλοποιείται µία φιλελεύθερη πολιτική µε
αυτήν τη σύµβαση. Διότι «φιλελεύθερη πολιτική» εν τη στενή εν-
νοία σηµαίνει να αποδεχθούµε και να αφήσουµε να εξελιχθούν
τα πράγµατα στην τύχη τους. «Στην τύχη τους» σηµαίνει ότι, εάν
δεν έχει λεφτά και δεν µπορεί να λειτουργήσει το ναυπηγείο, να
κλείσει, να απολυθούν οι εργαζόµενοι και να διεκδικήσουν από
την εκκαθάριση της επιχείρησης τις αποζηµιώσεις τους. Αυτό
είναι φιλελεύθερη πολιτική.

Δεν κάνουµε αυτό και δεν το κάνουµε αυτό για προφανείς λό-
γους, γιατί δεν θέλουµε να αφήσουµε, πρώτα απ’ όλα, να µείνουν
πολλοί εργαζόµενοι απλήρωτοι, χωρίς καταβολή δεδουλευµέ-
νων, χωρίς αποζηµιώσεις και άνεργοι. 

Δεύτερον, διότι δεν θέλουµε ένα έργο το οποίο έχει ξεκινήσει
και οι συγκεκριµένες πυραυλάκατοι για το Ναυτικό να χαθούν,
γιατί θα απαξιωθούν και θα καταστραφούν, καθώς δεν θα ολο-
κληρωθεί το έργο. 

Και τρίτον, εγώ θα σας µιλήσω γενικότερα πια, γιατί πράγµατι
πρέπει να ανοίξει και µία συζήτηση για το ναυπηγικό τοµέα στη
χώρα, αλλά µιλώ τώρα για τη συγκεκριµένη σύµβαση. Δεν ζούµε,
κύριε Πρόεδρε, σε έναν ιδανικό κόσµο. Τι να κάνουµε; Δεν ζούµε
σε έναν ιδανικό κόσµο. Εδώ, λοιπόν, έχουµε αυτές τις δυνατό-
τητες, αυτές τις επιλογές: ή να παρέµβουµε στη σύµβαση και
κάτι να πούµε γι’ αυτό –και θα δούµε αν παρεµβαίνει σωστά ή
όχι η Κυβέρνηση εδώ- διασφαλίζοντας θέσεις εργασίας αλλά και
τα συµφέροντα του ελληνικού Ναυτικού, που πρέπει να µπορεί
να παραλάβει τις πυραυλακάτους ή να αφήσουµε τα πράγµατα
να εξελιχθούν µε βάση το άρθρο 99, οπότε θα πάµε σε λύση και
εκκαθάριση της εταιρείας στο πλαίσιο αυτής της συµφωνίας.
Ένα απ’ τα δύο!

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Το αντίθετο λέµε εµείς. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ό,τι θέλετε. Αν εσείς έχετε την

άποψη ότι κακώς κάνουµε αυτή την παρέµβαση, εποµένως –φαν-
τάζοµαι ότι- προσχωρείτε στην άλλη. 

Εµείς λέµε ότι πρέπει να γίνει αυτή η παρέµβαση και να δούµε
ποια είναι τα χαρακτηριστικά της. Γιατί δεν άκουσα ουσιαστικές
αντιρρήσεις. Ουσιαστικά τα χαρακτηριστικά της είναι τα εξής:
Παρεµβαίνει στους χρόνους παράδοσης, παρεµβαίνει στη δια-
δικασία αποπληρωµής. Αυτές είναι οι παρεµβάσεις επί της ου-
σίας κι εκεί δεν άκουσα αντίρρηση. Άκουσα µία ουσιαστική αντίρ-
ρηση, την οποία ανέπτυξε ο κ. Δρίτσας, κι αυτή ήταν στο ζήτηµα
της παροχής ενέγγυου πιστώσεως -πράγµατι, 35 εκατοµµυρίων-
για τους υποπροµηθευτές. 

Να διευκρινίσουµε όµως γιατί αυτό έχει οικονοµική λογική;
Ποια είναι η σχέση; Η σχέση είναι η εξής. Το ελληνικό δηµόσιο
είναι πελάτης των ναυπηγείων, τα ναυπηγεία πρέπει να φτιάξουν

τις πυραυλακάτους και να πληρωθούν για την κατασκευή αυτή,
αυτή είναι η σχέση. Τα ναυπηγεία έχουν δώσει σε υποπροµηθευ-
τές τµήµατα των εργασιών. Οι υποπροµηθευτές, δεδοµένου ότι
τα ναυπηγεία -η συγκεκριµένη εταιρεία- έχουν υπαχθεί στο
άρθρο 99, δυσπιστούν ως προς το αν πρόκειται να αποπληρω-
θούν. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και παίρνουν εγγυήσεις του δη-
µοσίου; 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ακούστε. Αφήστε µε, κύριε Λαφα-
ζάνη, να ολοκληρώσω, να σας πω γιατί κατά τη γνώµη µου έχει
οικονοµική λογική. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πώς παίρνουν τις εγγυήσεις του
δηµοσίου να µας πείτε.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Με αφήνετε να το αναπτύξω; Γιατί,
κατά τη γνώµη µου, έχει άρρηκτη οικονοµική λογική;

Ποια είναι, λοιπόν, η σχέση; Έπρεπε τα ναυπηγεία να πληρώ-
σουν τους υποπροµηθευτές, οι οποίοι θα έπρεπε να παραδώ-
σουν το έργο και το ελληνικό δηµόσιο να πληρώσει τα ναυπη-
γεία. Αυτή η σχέση έπρεπε να ακολουθηθεί. 

Έρχονται οι υποπροµηθευτές και τι λένε; «Εµείς αµφισβη-
τούµε ότι θα µας πληρώσουν τα ναυπηγεία, δεν εκτελούµε, είναι
στο άρθρο 99, άρα δεν παραδίδει. Τι ζητάµε; Ζητάµε µία εγ-
γύηση. Από ποιον; Από αυτόν που ούτως ή άλλως θα πληρώσει.»
Το ελληνικό δηµόσιο ούτως ή άλλως θα πληρώσει. Εποµένως το
ελληνικό δηµόσιο δεν δίνει κάτι περισσότερο, διασφαλίζει απ-
λώς, εξαιτίας της υπαγωγής στο 99, ότι τα χρήµατα πρόκειται να
πάνε στους υποπροµηθευτές για να ολοκληρωθεί η σύµβαση.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Έχει κάνει αίτηση και δεν την αποσύ-
ρει. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Λέτε τώρα: Γιατί δεν διασφαλίζετε
και δεν λύνετε το θέµα του 99; Γιατί αυτό είναι πολύ µεγαλύτερο
από τη σύµβαση αυτή, διότι αυτό έχει να κάνει συνολικά µε τη
βιωσιµότητα των ναυπηγείων. 

Υπάρχουν όµως τρεις παράγραφοι εισαγωγικές στη συγκεκρι-
µένη σύµβαση, που εξαιρούν το αντικείµενο της συγκεκριµένης
σύµβασης από την υπαγωγή στο 99. Δεν λύνεται µε αυτήν τη
σύµβαση όλο το θέµα της εταιρείας. Διασφαλίζονται τα συµφέ-
ροντα του ελληνικού Ναυτικού ως προς την εκτέλεση συγκεκρι-
µένης συµβάσεως, εξαιρώντας το συγκεκριµένο συµβατικό
πλαίσιο από την υπαγωγή στο 99. Γιατί δεν σας αρέσει αυτό;
Γιατί δεν το υποστηρίζετε αυτό; Τι το κακό έχει αυτό;

Πάω τώρα, όµως, στα διαδικαστικά, τα οποία θέσατε και ολο-
κληρώνω. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ο ανάδοχος δίνει εγγυήσεις
καλής εκτέλεσης του έργου, λοιπόν, στο δηµόσιο. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Δεν δίνεται εγγύηση, γίνεται
άνοιγµα...

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, είναι πρωτάκουστο. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Μα, ακούστε τώρα, µην τα µπερ-

δεύετε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τι να ακούσω;
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Γίνεται άνοιγµα ενεγγύου πιστώ-

σεως, ανέκκλητης τραπεζικής...
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Η εγγύηση καλής εκτελέσεως...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Λαφαζάνη,

αφήστε τον.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Λαφαζάνη, να πάµε στα βα-

σικά. Η εγγύηση καλής εκτελέσεως είναι άλλο πράγµα από το
άνοιγµα ενεγγύου ανεκκλήτου τραπεζικής πιστώσεως. Είναι άλλο
το ένα και άλλο το άλλο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όχι. Αν δεν...
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Να µην κάνω, όµως, µάθηµα εγγυή-

σεων εδώ πέρα. Αυτό να σας το εξηγήσω άλλη φορά. Αυτό,
όµως, είναι κάτι διαφορετικό. Είναι ότι εγώ µπορώ να πάρω στην
ουσία απευθείας τα λεφτά µου από αυτόν που χρωστάει στα ναυ-
πηγεία –αυτό είναι η λειτουργία- χωρίς να διαµεσολαβήσουν τα
ναυπηγεία, µε κίνδυνο να τα χάσουν. Γιατί τα ναυπηγεία µπορεί
να τα πάρουν τα λεφτά, για να τους δώσουν κάτι άλλο. Αυτό είναι
η διαδικασία που γίνεται εδώ. Άρα, λοιπόν, γι’ αυτό µην έχετε επι-
φύλαξη. 

Έθεσε, όµως, δύο ή τρεις επιφυλάξεις διαδικαστικού χαρα-
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κτήρα ο κ. Δρίτσας. Λέει, Επιτροπή Κανονισµού της Βουλής.
Πρώτον, αυτή είναι τροποποιητική σύµβαση για την οποία έχουν
ήδη δηµιουργηθεί αποτελέσµατα. Δεν πρόκειται εποµένως για
καινούργια σύµβαση αµυντικού υλικού. Είναι τροποποιητική σύµ-
βαση µόνο σε επιµέρους όρους. Κατά τη γνώµη µου δεν παρα-
βιάζεται εδώ ο Κανονισµός. 

Δεύτερον, γνωµοδότηση του Ανωτάτου Γνωµοδοτικού Συµ-
βουλίου. Γιατί µένετε σ’ αυτό και δεν πάτε στο ότι το Ναυτικό ζη-
τάει επιµόνως και ευλόγως την παράδοση των πυραυλακάτων,
την εκτέλεση δηλαδή της συµβάσεως; Γιατί µένετε σ’ αυτό; 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Πού υπάρχει στις συµβάσεις; 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Επιτρέψτε µου. 
Αυτό –ξαναλέω- είναι ξεκάθαρο, αλλά να σας το πω διαφορε-

τικά. Το αντίθετο θα ήταν παράδοξο. Να έχει εκτελεστεί το 40%
του έργου και να λέµε ότι εµείς θέλουµε να χάσουµε το 40% του
έργου, για να µην επεκτείνουµε τη σύµβαση, για να µη λύσουµε
το θέµα της αποπληρωµής. Προτιµάµε να τα χάσουµε τα χρή-
µατα αυτά. Διότι το 40% των πυραυλακάτων καταλαβαίνετε ότι
δεν µπορεί να παραδοθεί. Τι να το κάνουµε το 40% των πυραυ-
λακάτων; Άρα λοιπόν και αυτό είναι λάθος. 

Το τρίτο, το οποίο νοµίζω ότι θα το αναπτύξει περισσότερο ο
κ. Χρυσοχοΐδης -θα έχει περισσότερο χρόνο- είναι το θέµα του
Ελεγκτικού Συνεδρίου. Δέκα τροποποιητικές συµβάσεις δεν
έχουν περάσει από το Ελεγκτικό Συνέδριο, γιατί αξιώνουµε να
περάσει η ενδέκατη; Εδώ, λοιπόν, να πάµε στην ουσία. Υπάρχει
ουσιαστικό αντεπιχείρηµα; Έχετε να πείτε κάτι, το οποίο είναι
κακό στη σύµβαση; Επί της ουσίας, ότι κάτι δεν γίνεται καλά, ότι
κάποιοι όροι δεν είναι καλοί, ότι κρύβεται κάτι κακό. Υπάρχει µία
τέτοια αντίρρηση; Γιατί αλλιώς –µε συγχωρείτε- το να καταλή-
ξουµε να αφήσουµε, εγώ σας λέω δύο µήνες ακόµη τους εργα-
ζόµενους απλήρωτους, διότι δεν ετηρήθη το γράµµα του
Κανονισµού της Βουλής, ε, αυτήν την ευθύνη πάρτε την και να
σας στείλουµε και τους εργαζόµενους στον ΣΥΡΙΖΑ, να τους πλη-
ρώσετε για δύο µήνες, διότι δεν ετηρήθη ο Κανονισµός της Βου-
λής. 

(Χειρoκροτήµατα από τις πτέρυγες της Νέας Δηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ) 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Όλη η διαδικασία µπορούσε να είχε
λήξει, κύριε Βορίδη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Γεώργιος Βλά-
χος έχει το λόγο για πέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μετά τα όσα, πολύ ορθά, είπε ο εισηγητής µας, ο κ. Αναστα-

σιάδης, και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος,  κ. Βορίδης, λίγο
πριν, έρχοµαι και εγώ να προσεγγίσω αυτήν την κύρωση της τρο-
ποποίησης και από µία άλλη πλευρά. Δηλαδή, είναι γνωστό ότι
είναι η ενδέκατη τροποποίηση και πρέπει κανείς να αναρωτηθεί
πώς φθάσαµε ως εδώ. Φθάσαµε ως εδώ, όταν οι βασικοί τρίτοι
υποκατασκευαστές του προγράµµατος που είχε συµφωνηθεί -
και δεν θέλω να το επαναλάβω- για εξοπλισµό του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας και συγκεκριµένα του Γενικού Επιτελείου Ναυ-
τικού, του Πολεµικού Ναυτικού, ανέστειλαν την εκτέλεση των
συµβάσεων, λόγω µη πραγµατοποίησης πληρωµών, τιµολογη-
θέντων τιµηµάτων επί των οικείων συµβάσεών τους µε τις ναυ-
πηγικές και βιοµηχανικές επιχειρήσεις Ελευσίνας. 

Στη συνέχεια, τα ναυπηγεία προσφεύγουν στο άρθρο 99 και
τότε, πραγµατικά, οι εργαζόµενοι –και αξίζουν συγχαρητήρια-
παίρνουν ένα µεγάλο µερίδιο ευθύνης. Πρωτοστατούν προς
κάθε κατεύθυνση, για να προστατεύσουν και τις δουλειές τους
και τα ναυπηγεία –µία ελληνική βιοµηχανική επιχείρηση- σηκώ-
νοντας φορτίο που δεν τους ανήκε. Επικοινωνούν µε όποιον µπο-
ρούν και φέρνουµε την τροπολογία στις 15 Απριλίου, όπου ένας
από τους Βουλευτές που υπέγραψαν ήµουν και εγώ. Και τότε,
πραγµατικά, πρέπει να πω στους Ανεξάρτητους Έλληνες ότι υπέ-
γραψε και ο συνάδελφος κ. Ουζουνίδης, αλλά σήµερα βλέπω το
κόµµα των Ανεξάρτητων Ελλήνων να διαφοροποιείται. Δεν ξέρω
ποια ήταν η σκοπιµότητα εκείνης της στιγµής και κλείνω αυτήν
την παρένθεση. 

Τότε, λοιπόν, ερχόµαστε και ψηφίζουµε να δοθούν 24-25 εκα-
τοµµύρια για να πληρωθούν οι εργαζόµενοι -τα 11 εκατοµµύρια-
και οι προµηθευτές -τα υπόλοιπα- καθώς επίσης και µία συµφω-

νία-πλαίσιο µε τις διαδικασίες όπως τέθηκαν σ’ αυτήν τη συµφω-
νία.

Κατά συνέπεια, λοιπόν, «τα συµβαλλόµενα µέρη» -λέει η σύµ-
βαση- «προς σκοπό της εκτέλεσης της συµφωνίας-πλαίσιο δη-
λώνουν ότι συµφωνούν, συνοµολογούν και συναποδέχονται στο
βαθµό που ρητώς κατά την παρούσα ισχύει κι αναλαµβάνει κα-
θένας από τα συµβαλλόµενα µέρη ως ακολούθως…» κι έχει ανα-
λυτικά τι αναλαµβάνει ο καθένας. 

Κι εδώ πράγµατι η Ελληνική Δηµοκρατία, το ελληνικό δηµόσιο,
το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας αναλαµβάνει βήµα-βήµα να παρα-
κολουθήσει την εκτέλεση των έργων. Δεν έχουµε αύξηση ούτε 1
ευρώ και αναλαµβάνει να κάνει τις πληρωµές κατευθείαν στους
υποκατασκευαστές, οι οποίοι θέλουν την εγγύηση. Αυτή είναι η
σύµβαση. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Με αυτήν την τροπολογία, λοιπόν, που ψηφίσαµε τότε, αυτό
το πλαίσιο, ερχόµαστε σήµερα να δώσουµε σάρκα κι οστά πραγ-
µατικά σ’ αυτό το ναυπηγείο, για να µπορέσει να δουλέψει. Δεν
ακούστηκε κανένας άλλος τρόπος πώς θα συνεχίσει τις εργασίες
του το ναυπηγείο, πώς θα περατωθεί ένα έργο που είναι ηµιτελές
και θα πάει χαµένο κι έχει καταβληθεί ένα σηµαντικό τίµηµα, πώς
αυτοί οι χίλιοι τριακόσιοι εργαζόµενοι των ναυπηγείων θα µπο-
ρέσουν να έχουν δουλειά. 

Αυτό κάνουµε σήµερα. Μέσα στο πλαίσιο εκείνης της τροπο-
λογίας που ψηφίστηκε, ερχόµαστε σήµερα να κυρώσουµε την
τροποποίηση αυτής της συµφωνίας του 2000, για να µπορέσει
να λειτουργήσει πραγµατικά το ναυπηγείο. Θα πει κανείς: «Μα
καλά έπρεπε να γίνει µόνο αυτή η ανάληψη έργου από το ελλη-
νικό δηµόσιο και πάλι για να συντηρηθεί το ναυπηγείο; Και µέχρι
πότε;». Εδώ βεβαίως, όποιος το θέσει αυτό, θα συµφωνήσουµε
ότι είναι µία ανάσα για τους εργαζόµενους, για το ναυπηγείο. 

Η ευχή όλων µας είναι να µπορέσει αυτή η δυναµική βιοµηχα-
νική επιχείρηση και µάλιστα στην Αττική το επόµενο διάστηµα να
συνάψει συµφωνίες και προς άλλες κατευθύνσεις, ούτως ώστε
να δραστηριοποιηθεί επιχειρηµατικά και να εδραιώσει την πα-
ρουσία της στον τοµέα της ναυπηγοκατασκευαστικής και επι-
σκευαστικής δραστηριότητας. Αυτή είναι η ουσία.

Γι’ αυτό εµείς σήµερα ψηφίζουµε αυτήν την τροπολογία. Και
δεν στεκόµαστε µε το πώς ήρθε, πώς έπρεπε να έρθει. Δεν στε-
κόµαστε, αν θέλετε, στο γράµµα του νόµου ούτε πώς θα ψηφί-
σουµε. Έχουµε τη γενναιότητα να κοιτάξουµε τους εργαζόµε-
νους στα µάτια. Έχουµε τη γενναιότητα να δούµε µία βιοµηχα-
νική επιχείρηση στην Αττική που έχει ένα πρόβληµα και που θέλει
να προχωρήσει δυναµικά. Δίνουµε ανάσα σ’ αυτήν την επιχεί-
ρηση µε την ψήφιση αυτής της τροπολογίας. Αυτή είναι η ουσία. 

Αυτήν την ανάληψη ευθύνης σήµερα έχουµε στο Κοινοβούλιο
και κάποιοι στρίβουν διά του «ΠΑΡΩΝ». Τι πάει να πει «ΠΑΡΩΝ»;
«ΠΑΡΩΝ» σηµαίνει τίποτα, σηµαίνει ότι δεν αναγνωρίζω το πρό-
βληµα. Σηµαίνει, δηλαδή, να πληρωθούν οι εργαζόµενοι ή να µην
πληρωθούν; Δεν υπάρχει µέση λύση. Κοιτάξτε, το «ΠΑΡΩΝ» δεν
µπορεί να δίνει λύση για πάντα. Φτάνει κάποια στιγµή που πρέπει
κανείς να πει ή το «ΝΑΙ» ή το «ΟΧΙ».

Εµείς λέµε το «ΝΑΙ» σ’ αυτήν τη σύµβαση, σ’ αυτήν την τρο-
ποποίηση, γιατί πραγµατικά είναι µία τροποποίηση που νοικοκυ-
ρεύει την αρχική σύµβαση, προφυλάσσει τα συµφέροντα του
δηµοσίου, διασφαλίζει τις θέσεις εργασίας των εργαζοµένων. Γι’
αυτό και λέµε «ΝΑΙ».

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Νέας Δηµοκρατίας και

του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Ηλίας Βλαχο-

γιάννης έχει το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα µπορούσε κανείς να πει ότι δεν τηρήθηκε 100% το γράµµα

του Κανονισµού στην προκειµένη περίπτωση, αλλά, παρ’ όλα
αυτά, η συζήτηση έγινε µέσα στη Βουλή, που ήταν το ζητούµενο.
Κατατίθενται οι απόψεις όλων των συναδέλφων, έτσι ώστε αυτό
το οποίο θα ψηφίσουµε να είναι προϊόν και διαβούλευσης και συ-
ναπόφασης.

Αυτό ήταν όµως ο «φερετζές» από πλευράς Αντιπολίτευσης.
Δεν ήταν η ουσία, γιατί επί της ουσίας δεν είδαµε να έχουν σο-
βαρά επιχειρήµατα γιατί δεν λένε «ΝΑΙ» σ’ αυτόν το νόµο. 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ρ]Α’ - 4 IOYNIΟΥ 2013 12703



Το ιστορικό το ξέρουµε. Αυτή η συµφωνία από το 2000 υπέστη
τροποποιητικές παρεµβάσεις και το 2003 και το 2008. Είχαµε την
κρίση, είχαµε τους υπεργολάβους που κήρυξαν στην ουσία
στάση πληρωµών και δεν παρέδιδαν το µέρος των εξοπλιστικών
–ανταλλακτικά και άλλα- που είχαν αναλάβει να υλοποιήσουν.
Έχουµε την αίτηση υπαγωγής στον Πτωχευτικό Κώδικα του άρ-
θρου 99 από πλευράς εταιρείας και έχουµε το πλαίσιο-συµφωνία
της Βουλής για συναινετική επίλυση της διαφοράς. 

Προφανώς, υπάρχουν απαιτήσεις από πλευράς των ιδιοκτη-
τών των ναυπηγείων. Προφανώς, όµως, υπάρχουν και απαιτήσεις
από πλευράς ελληνικού δηµοσίου. Για να επιλυθούν δικαστικά
όλες αυτές, θα πάρουν πολύ χρόνο. Αν δεν επιλυθούν οι διαφο-
ρές, µέχρι τότε δεν µπορούν να πληρωθούν οι εργαζόµενοι. 

Τι πρέπει να κάνει µία κυβέρνηση που σέβεται πρωτίστως το
δικαίωµα στην εργασία των εργαζοµένων, που σέβεται τα δικαιώ-
µατα του Πολεµικού Ναυτικού που έχει ανάγκη των πυραυλακά-
των που έχει παραγγείλει και που σέβεται τα δικαιώµατα των
ιδιωτών που έχουν προσφύγει στη δικαιοσύνη για τους δικούς
τους λόγους; 

Έρχεται µια διάταξη νόµου που λέει «θα λύσουµε συναινετικά
το θέµα» και σήµερα συµπληρώνει αυτό το πλαίσιο συµφωνίας
για δύο λόγους. Ο ένας λόγος είναι ότι παρέλκει η υποβολή της
συγκεκριµένης σύµβασης στον έλεγχο νοµιµότητας του Ελεγκτι-
κού Συνεδρίου, γιατί το ίδιο το Ελεγκτικό Συνέδριο δεν θέλησε
και κήρυξε εαυτό αναρµόδιο να ελέγξει την προηγούµενη σύµ-
βαση. Άρα δεν χρειάζεται να χάσουµε χρόνο για µία διαδικασία
την οποία το ίδιο το Ελεγκτικό Συνέδριο δεν αποδέχεται. Δεν
αποδέχεται τη δική του αρµοδιότητα, γιατί αυτό θα απέβαινε σε
βάρος των εργαζοµένων, διότι θα καθυστερούσαν να πληρω-
θούν.

Από την άλλη, έχουµε το δηµόσιο και σήµερα έρχεται η πολι-
τεία και συµπληρώνει το προηγούµενο πλαίσιο και κατοχυρώνει
τα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου. Λέει ότι «εφόσον έχετε
προσφύγει στο άρθρο 99, θα κάνω µία χωριστή συµφωνία για να
διασφαλιστούν τα συµφέροντα του δηµοσίου». Άρα δέχεστε ότι,
πέρα από οποιαδήποτε απόφαση που θα βγει από το δικαστήριο,
οι απαιτήσεις του δηµοσίου παραµένουν και θα εκπληρωθούν
στο ακέραιο από πλευράς της εταιρείας και µε τη σειρά της η
πολιτεία, το δηµόσιο, θα δώσει αυτά τα χρήµατα που απαιτούνται
και για να πληρωθούν οι προµηθευτές και οι υπεργολάβοι, αλλά
κυρίως για να πληρωθούν οι πάνω από χίλιοι εργαζόµενοι, οι
άµεσα ή έµµεσα απασχολούµενοι στα ναυπηγεία. 

Το «ΠΑΡΩΝ» που λέτε ψηφίζετε σήµερα, είναι µία πολιτική
υποκρισία, δεν είναι γενναία πολιτική πράξη. Άµα είστε απέναντι
από τη συµφωνία, καταψηφίστε την και να κοιτάξετε στα µάτια
τους εργαζόµενους που περιµένουν απ’ έξω τόσο καιρό για να
πληρωθούν, αλλιώς να έχετε την πολιτική γενναιότητα να πείτε
«ναι». Δεν µπορεί κάποια να είναι «ολίγον έγκυος». Ή είστε υπέρ
της συµφωνίας ή δεν είστε…

Εµείς αναλαµβάνουµε την ευθύνη και ψηφίζουµε αυτήν τη
συµφωνία γιατί πιστεύουµε ότι διασφαλίζουµε τα συµφέροντα
του δηµοσίου µε τον τρόπο µε τον οποίο προβλέπεται ρητά στη
σύµβαση και διασφαλίζουµε θέσεις εργασίας και πληρώνονται
οι εργαζόµενοι και µία επιχείρηση, η οποία είναι τόσο σηµαντική
για την ελληνική πολεµική βιοµηχανία, συνεχίζει να λειτουργεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µακάρι να ήταν όλα εύκολα και
να λέγαµε όλοι «όχι» στην πολιτική. Κάποιοι, όµως, καλούνται να
βγάλουν τα κάστανα από τη φωτιά. Αυτή η Κυβέρνηση είναι για
τα δύσκολα. Δείξαµε ότι στα δύσκολα είµαστε παρόντες και ευ-
τυχώς για µας και δυστυχώς για σας ο ελληνικός λαός λέει «ναι»
σ’ αυτή την Κυβέρνηση, λέει «ναι» σ’ αυτούς που τολµούν, γι’
αυτό ψηφίζουµε τη σύµβαση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Συρµαλένιος

έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, σε σχέση µε την τροπολογία που συζητάµε τώρα
για τα ναυπηγεία, πολύς φιλεργατικός λόγος έγινε από την
πλευρά της Νέας Δηµοκρατίας και από την πλευρά των κοµµά-
των της συγκυβέρνησης.

Θα ήθελα, όµως, να επισηµάνω τα παρακάτω: 

Πρώτον, η προχειρότητα µε την οποία έρχεται αυτή η σύµ-
βαση είναι απίστευτη, αφού περίπου σαράντα, σαράντα πέντε
µέρες πριν ψηφίστηκε νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ναυτιλίας µε
την τροπολογία που ενσωµατώθηκε και ονοµάστηκε άρθρο 72.
Και σήµερα έρχεστε ασθµαίνοντας να περάσετε νέα τροπολογία
επί του ιδίου θέµατος, δηλαδή τροπολογία στην τροπολογία. 

Δεύτερον, µε το άρθρο 72 κατέστη δυνατή η εκταµίευση 25
εκατοµµυρίων ευρώ προς τον Όµιλο των Ναυπηγείων Ελευσίνας,
στον οποίο ως γνωστόν εκτός από τα ναυπηγεία Ελευσίνας ανή-
κει και το ναυπηγείο του Νεωρίου Σύρου.

Τρίτον, από τα χρήµατα αυτά -ειπώθηκε ότι 11 εκατοµµύρια
ευρώ πήγαν στους εργαζόµενους και 14 εκατοµµύρια ευρώ
στους υποπροµηθευτές ή στον ιδιοκτήτη- δεν γνωρίζω πόσα
πήγαν πραγµατικά στα δεδουλευµένα των εργαζοµένων της
Ελευσίνας και πόσα στον κ. Ταβουλάρη. Εκείνο, όµως, που γνω-
ρίζω πάρα πολύ καλά είναι ότι στα δεδουλευµένα των εργαζοµέ-
νων του Νεωρίου µέχρι σήµερα δεν πήγε ούτε 1 ευρώ τσακιστό. 

Άρα, για ποια πληρωµή των εργαζοµένων µιλάτε και για ποια
κροκοδείλια δάκρυα υπέρ των εργαζοµένων;

Τέταρτον, πρέπει να γνωρίζετε ότι µε βάση την εσωτερική κα-
τανοµή στο πλαίσιο του οµίλου, το Ναυπηγείο του Νεωρίου ανέ-
λαβε την κατασκευή των πυραυλακάτων 6 και 7, που αντιστοιχεί
στο 30% περίπου του συνολικού έργου, δηλαδή γύρω στα 8 εκα-
τοµµύρια ευρώ. 

Πέµπτον, προς επιβεβαίωση του ισχυρισµού µου παραθέτω -
και θα το καταθέσω για τα πρακτικά- απόσπασµα του εγγράφου
του Εργοστασιακού Σωµατείου των εργαζοµένων του Νεωρίου -
καταθέσαµε ήδη σχετική ερώτηση µε τον συνάδελφο, τον Θο-
δωρή Δρίτσα- όπου οι εργαζόµενοι απευθυνόµενοι προς τον
Πρόεδρο του οµίλου κ. Ταβουλάρη Νικόλαο στις 22-5-2013 -και
ό,τι γράφουν εδώ, ισχύει ακόµα και µέχρι αυτήν τη στιγµή- λένε
επί λέξει: 

«Κύριε Πρόεδρε, από τις 10-5-2013 και µετά την ανακοίνωσή
σας προς τους εργαζόµενους του οµίλου, σύµφωνα µε την οποία
αναφέρεται ότι άνοιξε ο δρόµος για την πληρωµή των εργαζο-
µένων, σας στείλαµε επιστολή µε την οποία ζητούσαµε να ενη-
µερώσετε και τους εργαζόµενους του Νεωρίου πότε θα πάρουν
τα οφειλόµενά τους. Με λύπη διαπιστώσαµε ότι αδιαφορήσατε
και αγνοήσατε τους εργαζόµενους και το ναυπηγείο µας, αφού
δεν καταδεχθήκατε να µας απαντήσετε. Κύριε Πρόεδρε, οφεί-
λετε να απαντήσετε στο ερώτηµα των εργαζοµένων του Νεω-
ρίου, διότι όπως γνωρίζετε και γνωρίζει και η Κυβέρνηση, οι 6 και
7 πυραυλάκατοι δόθηκαν για να στηριχθεί το Νεώριο της Σύρου.
Και από αυτές τις πυραυλακάτους συντηρείται µέχρι σήµερα και
ο όµιλος, όπως και εσείς ο ίδιος έχετε παραδεχθεί και συµφω-
νήσατε απόλυτα στην τελευταία, µετά από χρόνια, επίσκεψή σας
στη Σύρο στις 4-4-2013. Πρέπει να σας επισηµάνουµε ότι η υπο-
µονή µας έχει εξαντληθεί και από εδώ και στο εξής ο καθένας
θα αναλάβει τις ευθύνες του.».

Αυτό είναι το έγγραφο του σωµατείου του Νεωρίου. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Συρµαλένιος κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εποµένως, για ποιους εργαζόµενους κόπτεστε ότι θέλετε να
πληρωθούν, όταν οι ίδιοι του εργοστασιακού σωµατείου διαµαρ-
τύρονται ακριβώς ότι δεν έχουν πάρει ούτε δεκάρα; 

Τέλος, επειδή αναφέρθηκα και στο Νεώριο, θα ήθελα να ρω-
τήσω: Τι θα γίνει επιτέλους µε αυτές τις περίφηµες συµβάσεις
για την ανάθεση των δεξαµενών του Πολεµικού Ναυτικού που
χρονίζουν εδώ και δύο-τρία χρόνια, που πάνε κι έρχονται από το
Ελεγκτικό Συνέδριο -και δεν ξέρω πού αλλού- και τελικά έχει µεί-
νει στον αέρα; 

Σε αυτά τα ερωτήµατα οφείλει το Υπουργείο Άµυνας πρωτί-
στως αλλά και συνολικά η Κυβέρνηση, να απαντήσουν. 

Σε ό,τι αφορά τα όσα ακούστηκαν για τον ΣΥΡΙΖΑ κ.λπ. –και
από συναδέλφους από τη Δηµοκρατική Αριστερά, εκτός των
άλλων- θέλω να ρωτήσω το εξής: Τελικά τι είµαστε εµείς; Μας
κατηγορείτε ότι είµαστε υπερασπιστές όλως των αιτηµάτων,
όλων των συντεχνιών, των πάντων. 

Τώρα, που δεν λέµε ευθέως ότι ψηφίζουµε «ΝΑΙ» γιατί ακριβώς
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είµαστε πολύ δύσπιστοι για το πού θα καταλήξουν αυτά τα χρή-
µατα, µας λέτε ότι είµαστε εναντίον των εργαζοµένων και µας
κατηγορείτε για το «ΠΑΡΩΝ». Διαλέξτε, τι από τα δύο θέλετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε.

Ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης έχει το λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω από το τελευταίο, γιατί εγώ είµαι από αυτούς που

ισχυρίζονται, πράγµατι, ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ένα κόµµα, το οποίο
εκπροσωπεί παγκοσµίως αυτό που λέγεται «δηµαγωγία» και «λαϊ-
κισµός». Και θέλω να τεκµηριώσω αυτόν τον ισχυρισµό. 

Έρχεται, λοιπόν, ο ΣΥΡΙΖΑ εδώ -που ο ΣΥΡΙΖΑ δεν είναι η
Χρυσή Αυγή, δεν είναι οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, δεν είναι δηλαδή
ένα κόµµα της ελάσσονος Αντιπολιτεύσεως, είναι η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, είναι δηλαδή τυπικά η οιονεί κυβέρνηση της
χώρας- και ψηφίζει «ΠΑΡΩΝ», κύριε Στρατούλη. Θα κάνω την
εξής ερώτηση, για να καταλάβουµε τώρα γιατί είστε ακραίοι δη-
µαγωγοί και λαϊκιστές. Ας υποθέσουµε ότι ψηφίζαµε όλα τα κόµ-
µατα «ΠΑΡΩΝ», ότι µας έπειθε ο ΣΥΡΙΖΑ, µας έπειθε ο κ. Δρίτσας
και µας έπειθε ο κ. Λαφαζάνης και λέγαµε όλα τα κόµµατα
«ΠΑΡΩΝ», οι εργαζόµενοι, τους οποίους εσείς υπερασπίζεστε,
θα ήταν ευτυχείς µε αυτήν την απόφαση της Βουλής σήµερα; Θα
θεωρούσαν ότι η Βουλή σήµερα προασπίζει τα συµφέροντά τους
ή θα τους αντιµετώπιζαν βγαίνοντας έξω, ξέροντας ότι θα παρα-
µείνουν απλήρωτοι και θα έχουν χάσει και την τελευταία τους ελ-
πίδα για να πληρωθούν;

Άρα, στην ουσία, κύριε Συρµαλένιε, τι κάνετε; Κάνετε το εξής
ωραίο κόλπο: Επειδή δεν θέλετε να πείτε ότι η Κυβέρνηση ενδε-
χοµένως να έχει κάνει και κάτι καλό –είναι αυτό που είπατε πολύ
ωραία «είµαστε δύσπιστοι»- αφήνετε στην Κυβέρνηση να πάρει
το βάρος της απόφασης, χωρίς εσείς, όµως, να µπορείτε να κοι-
τάξετε τους εργαζοµένους κατ’ ευθείαν, κατά πρόσωπο και να
τους πείτε ποια είναι η πρότασή σας: Να πληρωθούν ή να µην
πληρωθούν;

Γιατί είναι απολύτως προφανές, κύριε Πρόεδρε, ότι έτερη πρό-
ταση για το πώς θα µπορούσαν να πληρωθούν οι εργαζόµενοι,
δεν ακούστηκε από κανένα κόµµα. Μόνο αυτή υπάρχει στο τρα-
πέζι. 

Άρα, εδώ η απόφαση δεν είναι αν είµαστε δύσπιστοι ή όχι. Η
απόφαση είναι,  θέλουµε να πληρωθούν οι εργαζόµενοι ή δεν θέ-
λουµε; Ο ΣΥΡΙΖΑ τελικά είπε «δεν θέλουµε», γιατί η ψήφος που
δίνετε θα οδηγούσε κατ’ αποτέλεσµα…

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Θέλουµε και τον άλλο µήνα, κύριε Γε-
ωργιάδη. Δεν θέλουµε για ένα µήνα.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εσείς λέτε τον άλλο µήνα.
Πολύ ωραία. Να καταγραφεί ότι ο κ. Δρίτσας είπε ότι θέλουν να
πληρωθούν τον άλλο µήνα.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Όχι. Και τον άλλο µήνα και τον παρα-
πάνω.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Αφήστε το «και τον άλλο».
Για να πείτε «και τον άλλο» πρέπει να βρείτε άλλη πρόταση, κα-
λύτερη. Δεν έχετε παρουσιάσει άλλη πρόταση, καλύτερη. Έχετε
παρουσιάσει διαδικαστικές ενστάσεις πάνω στη συγκεκριµένη
τροπολογία.

Θα µου επιτρέψετε, όµως, εδώ να πω ότι υπάρχει και µία πολύ
µεγάλη λογική αντίφαση, κύριε Πρόεδρε, πολύ ενδιαφέρουσα.
Και την απευθύνω κυρίως στον πιο «διαπρύσιο κήρυκα» του αν-
τιµνηµονίου στην Αίθουσα, τον κ. Νότη Μαριά, τον αγαπητό συ-
νάδελφο. Ειρήσθω εν παρόδω εκπλήσσοµαι που σας βλέπω στην
Αίθουσα, κύριε συνάδελφε. Είναι 4 Ιουνίου. Εξ’ όσων θυµάµαι 31
Μαΐου ήταν το ακρότατο όριο που θα δεχόσασταν να ήσασταν
στο Κοινοβούλιο, γιατί 31 Μαΐου είχατε δώσει ραντεβού µε το
λαό για να παραδώσετε την έδρα σας στο Σύνταγµα. Προφανώς
ο λαός δεν ήταν πιστός στο αντιµνηµονιακό σας ραντεβού. Δεν
πειράζει. Θα συγχωρέσετε, φαντάζοµαι, τον ελληνικό λαό που
δεν ήρθε στο ραντεβού µαζί σας. Κι εµείς µε χαρά συνεχίζουµε,
κύριε Πρόεδρε, να βλέπουµε τον κ. Νότη Μαριά στην Αίθουσα,
παρ’ ότι πέρασε το αντιµνηµονιακό τελεσίγραφο που είχε θέσει

στο Κοινοβούλιο µας. 
Οφείλω, όµως, να πω πού είναι τώρα η αντίφαση. Ακούστε,

κύριε Χρυσοχοΐδη: Ποια ήταν η ένσταση που ακούστηκε από
τους Ανεξάρτητους Έλληνες -επίσης κόµµα του «ΠΑΡΩΝ»- και
της Χρυσής Αυγής που λείπει τώρα από την Αίθουσα, επίσης
κόµµα του «ΠΑΡΩΝ». «ΠΑΡΩΝ» τι σηµαίνει; Δεν έχω θέση. Στην
αρχαία αθηναϊκή δηµοκρατία µε το νόµο του Σόλωνος –όπως ξέ-
ρετε- απαγορευόταν το «ΠΑΡΩΝ». Εάν έλεγες «ΠΑΡΩΝ», έχανες
τα πολιτικά σου δικαιώµατα για πάντα. Δεν υπήρχε «ΠΑΡΩΝ»
στην αρχαία αθηναϊκή δηµοκρατία, που σας αρέσει, µε την
άµεσο δηµοκρατία. «Ο µη ετέρας µερίδος εχόµενων άτιµος
έσται» έλεγε το κείµενο. Αν έλεγες «ΠΑΡΩΝ» πήγαινες έξω, δεν
ξαναψήφιζες. «Είσαι δειλός πολιτικά» έλεγε ο Σόλωνας στην αρ-
χαία αθηναϊκή δηµοκρατία. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Χάλασαν οι εποχές.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Αυτά έλεγε ο Σόλων.

Άλλες εποχές. 
Ακούστε, όµως, που είναι η αντίφαση, κύριε Πρόεδρε, και µε

αυτό θα κλείσω. 
Η ένσταση των Ανεξάρτητων Ελλήνων και της Χρυσής Αυγής

είναι η ίδια: «Η Κυβέρνηση του µνηµονίου που ακολουθεί την πο-
λιτική…». Η γνωστή κασέτα. Όπως ξέρετε, θα µιλήσω αρχαία ελ-
ληνικά. Μην µε παρεξηγήσετε: Το µνηµόνιον έχει γίνει στη Βουλή
αυτή και στην εποχή µας χρήσιµο «δια πάσαν νόσον και δια
πάσαν µαλακίαν», µε την αρχαία έννοια του όρου, της µαλθακό-
τητας. Ό,τι και να γίνεται, ό,τι και να συζητάµε, φταίει το µνηµό-
νιο. 

Προσέξτε όµως, κύριε Πρόεδρε, την αντίφαση: Το µνηµόνιο
κατηγορείται διαρκώς ότι είναι νεοφιλελεύθερο, ότι είναι σχεδια-
σµένο από νεοφιλελεύθερους εγκεφάλους. Ένα το κρατούµενο.

Δεύτερον, η νεοφιλελεύθερη πολιτική θα έλεγε ότι αφού
έχουµε µια εταιρεία που έχει υπαχθεί στο άρθρο 99, θα έπρεπε
το κράτος να µην παρέµβει, να κλείσει η εταιρεία, να ρευστοποι-
ηθούν τα περιουσιακά της στοιχεία και να πάνε οι εργαζόµενοι
να πάρουν τα λεφτά -αν περισσέψουν- από την όποια ρευστοποί-
ηση. Αυτό θα πει νεοφιλελευθερισµός. Ο νεοφιλελευθερισµός
απαγορεύει την οποιαδήποτε κρατική παρέµβαση.

Τρίτον, εδώ έχουµε κρατική παρέµβαση. Δύο ενδεχόµενα
υπάρχουν. Ή το µνηµόνιο δεν είναι νεοφιλελεύθερο ή αυτή η πο-
λιτική δεν υπαγορεύεται από το µνηµόνιο. Εάν δεν ισχύει το ένα
ή το άλλο, τότε προφανώς στο επιχείρηµα ότι αυτή είναι µια πο-
λιτική που υπαγορεύει η κυβέρνηση του µνηµονίου, ο Τόµσεν, η
τρόικα, οι δυνάµεις κατοχής, οι δοσίλογοι και όλα τα υπόλοιπα,
υπάρχει σύγχυση. Καλά, ξέρουµε την ποιότητα αυτών των επι-
χειρηµάτων. Απλώς τα επισηµαίνω, για να καταλάβουµε.

Άρα, για να ανακεφαλαιώσω, εδώ έχουµε…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν ξέρεις τι είναι ο νεοφιλελευ-

θερισµός.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ – ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Είναι ο καθόλου κρατι-

κός παρεµβατισµός, κύριε Λαφαζάνη. Το ξέρω πάρα πολύ καλά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κάνεις λάθος.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ – ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εδώ έχουµε παρέµβαση

του κράτους.
Για να ολοκληρώσω, λοιπόν, θα πω το εξής: Βρίσκεστε σε

πλήρη πολιτική και ιδεολογική σύγχυση. Και αυτό που αποδει-
κνύεται, κύριε Λαφαζάνη, είναι ότι ο ΣΥΡΙΖΑ είναι καλός στα
λόγια, αλλά όταν έρθει η ώρα να πάρει µια απόφαση µε ευθύνη,
κρύβεται, κρύβεται, κρύβεται! Ουαί υµίν Φαρισαίοι υποκριταί! 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα
ήθελα το λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κύριε
Μαριά, έχετε το λόγο.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κοιτάξτε, κύριε Πρό-
εδρε, επειδή αναφέρθηκε ο κ. Γεωργιάδης, στο όνοµά µου και
στην πρόταση την οποία έκανα, θα ήθελα να πω τα εξής:

Πρώτα απ’ όλα είναι πάρα πολύ εύκολο διαστρεβλώνοντας µια
πρόταση, να τεκµηριώσεις δήθεν µια θέση.

Η πρότασή µου, λοιπόν, ήταν πολύ ξεκάθαρη και απλή και έχει
επαναληφθεί αρκετές φορές προφορικά και εγγράφως. Άλλω-
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στε, υπάρχουν και τα Πρακτικά. Η πρότασή µου, λοιπόν, ήταν έκ-
κληση προς τους συναδέλφους του αντιµνηµονιακού δηµο- κρα-
τικού τόξου, στο οποίο, βεβαίως, δεν περιλαµβάνεται ο περί ου
ο λόγος συνάδελφος και έλεγε ότι θα πρέπει να αποχωρήσουµε
στις 31 του µηνός ενωµένοι µε τον ελληνικό λαό σε διάφορες εκ-
δηλώσεις διαµαρτυρίας. 

Και συνέχιζε, προϋπόθεση για να πετύχει αυτή η πρόταση
είναι: Πρώτον, να υπάρξει ικανός αριθµός Βουλευτών προκειµέ-
νου να ανταποκριθεί σ’ αυτήν την πρόταση. Και δεύτερον, ταυ-
τόχρονη στήριξη και από την πλευρά των ίδιων των πολιτών και
του αντιµνηµονιακού κινήµατος. Κατέληγε, δε, σε ειδικές αναφο-
ρές, αναλύσεις και δελτία Τύπου επανειληµµένα, ότι επειδή δεν
διακατεχόµαστε από δονκιχωτισµό, µόνο υπ’ αυτές τις προϋπο-
θέσεις µπορεί να προχωρήσει. 

Αυτή η πρόταση στάλθηκε υπό τη µορφή επιστολής σε συνα-
δέλφους των Ανεξάρτητων Ελλήνων, του ΣΥΡΙΖΑ και του ΚΚΕ και
δεν υπήρξε ανταπόκριση. 

Είναι, όµως, ένα συνεχές ραντεβού µε τους πολίτες και, ταυ-
τόχρονα, τους συναδέλφους του αντιµνηµονιακού µετώπου. 

Κατά την έννοια αυτή, θεωρούµε ότι ακόµα και αν δεν µπόρεσε
να πραγµατοποιηθεί στις 31 Μαΐου και να συγκεντρωθεί ο ικανός
αριθµός Βουλευτών και η στήριξη από την πλευρά του αντιµνη-
µονιακού κινήµατος, αυτό είναι ανοικτό και θα συµβεί πολύ σύν-
τοµα προς µεγάλη δυσαρέσκεια, προφανώς, του συναδέλφου,
κ. Γεωργιάδη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Εθνικής Άµυνας, κ. Δηµήτριος Ελευσινιώτης.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι, σήµερα ζητάµε να ψη-
φίσετε την τροποποίηση νούµερο 11. Τι είναι η τροποποίηση 11;
Η τροποποίηση 11 δεν είναι τίποτα άλλο παρά η µεγάλη περι-
γραφή της συµφωνίας – πλαίσιο την οποία εδώ η Βουλή των Ελ-
λήνων στις 15/4, πριν έναν µήνα δηλαδή, µε το άρθρο 30 του ν.
4151 ψήφισε.

Ακούστηκαν πολλά. Οµολογώ ότι θα έπρεπε να εστιάσουµε
πάνω στην τροποποίηση η οποία έχει δύο βασικούς άξονες: Ο
ένας λέγεται «Πολεµικό Ναυτικό» και ο άλλος λέγεται «ναυπη-
γεία». Κι έχει ένα συγκεκριµένο αντικείµενο, τις τρεις ΤΠΚ που
βρίσκονται αυτήν τη στιγµή σχεδόν στο πέρας της κατασκευής
τους.

Η τροποποίηση αυτή…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πόσο τοις εκατό;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Οι δύο τελευταίες, η 6 και η 7, είναι το 81%.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Και η προηγούµενη, η τρίτη; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Η προηγούµενη σχεδόν τελειώνει. Αν θυµάµαι καλά είναι
95%. 

Η τροποποίηση αυτή -επειδή ακούστηκαν διάφορα- δεν έγινε
µονοµερώς από το ΥΠΕΘΑ. Δεν ξεκινήσαµε µόνοι µας να φέ-
ρουµε µία τροποποίηση εδώ. Έγινε από το Πολεµικό Ναυτικό,
από αξιωµατικούς µε µεγάλη εµπειρία και από τα ίδια τα ναυπη-
γεία στα οποία συµµετείχαν και εκπρόσωποι των εργαζοµένων. 

Συνεπώς, τα άρθρα τα οποία έχουµε καταθέσει, είναι κοινώς
αποδεκτά και από τους δύο. Και βέβαια είναι πάντα, επαναλαµ-
βάνω, σύµφωνα µε τη συµφωνία - πλαίσιο, την οποία η Βουλή
των Ελλήνων πριν ένα µήνα εψήφισε, κύρωσε. 

Να έρθουµε να δούµε λιγάκι τι σηµαίνει Πολεµικό Ναυτικό και
τι σηµαίνει ναυπηγεία. Και θα µου επιτρέψετε να κάνω µία µικρή
παρέµβαση και να σας µιλήσω µετά από τριάντα εννέα χρόνια
στο Πολεµικό Ναυτικό και ως τέως Αρχηγός του Πολεµικού Ναυ-
τικού. Η χώρα µας είναι µία νησιωτική χώρα -τα µεγαλύτερα σύ-
νορα είναι θάλασσα, τουλάχιστον εξ ανατολών- και χρειάζεται να
κάνουµε κάτι διαφορετικό γι’ αυτό. Τι είναι αυτό το διαφορετικό;
Το ισχυρό Πολεµικό Ναυτικό. Τι σηµαίνει «ισχυρό Πολεµικό Ναυ-
τικό»; Σηµαίνει πολεµικά πλοία κάποιων διαστάσεων, ανάλογα
την αποστολή που κάθε φορά θα έχουµε. 

Πώς τα κατασκευάζουµε αυτά και πώς προσδιορίζουµε τον
αριθµό τους; Υπάρχει δοµή δυνάµεων. Υπάρχουν µελέτες. Πρό-
σφατα πέρασε και από το ΚΥΣΕΑ η τελευταία δοµή δυνάµεων.
Υπάρχουν πάρα πολλές µελέτες, τι µήκος θα έχει, τι φόρτο

όπλων θα έχει επάνω, τι µηχανές θα έχει, ώστε να είναι ευέλικτο
το πλοίο. 

Και, βέβαια, θα έλεγα, επειδή δεν το έκανα εγώ -η πρώτη σύµ-
βαση έγινε το 2000, αλλά ήµουν από αυτούς που επέµεναν ως
κυβερνήτης παραλαβής- το εξής: Κάνουµε επτά πλοία. Πάµε να
τελειώσουµε τα επτά πλοία. Ήδη τέσσερα είναι στο στόλο. Κά-
ναµε µία σύµβαση για τρία συν δύο συν δύο. Γιατί το κάναµε
αυτό; Πάρα πολύ απλά, έτσι κάνει και το ναυτικό των άλλων κρα-
τών. Κατασκευάζουµε τρία, τα βλέπουµε, διορθώνουµε αν υπάρ-
χει κάτι και πάµε σε άλλα δύο και σε άλλα δύο. 

Τώρα βρισκόµαστε, λοιπόν, στα δύο τελευταία και βέβαια στο
ένα από τα δύο προτελευταία. Έτσι, λοιπόν, καλύπτουµε και τις
επιχειρησιακές ανάγκες, αλλά µελετάµε το ίδιο το σκάφος όταν
ταξιδεύει. 

Υπάρχουν πολλά σκάφη στο εξωτερικό. Θα µπορούσαµε να τα
πάρουµε έτοιµα. Επειδή, όµως, το Πολεµικό Ναυτικό είναι ένας
κρατικός φορέας και συµµετέχει στην προσπάθεια µείωσης του
κόστους, κατασκευάζει πολλά πλοία στα ελληνικά ναυπηγεία.
Πολλά δε εξ αυτών, πολλοί τύποι πλοίων, έχουν σχεδιαστεί από
Έλληνες αξιωµατικούς του Πολεµικού Ναυτικού σε συνεργασία
µε το Πολυτεχνείο και µε άλλους φορείς. 

Εποµένως, είναι µια αξιέπαινη προσπάθεια δεκαετιών αυτό
που γίνεται. 

Ας έρθουµε να δούµε λιγάκι και τα ναυπηγεία, στα οποία κυ-
ρίως εστιάσαµε σήµερα. Η Ελληνική Δηµοκρατία µέσα από το
Πολεµικό Ναυτικό τι κάνει; Δίνει εργασία στα ναυπηγεία. Στηρίζει
τους εργαζόµενους για τους οποίους θα πρέπει ευθαρσώς να
πω ότι είναι υψηλής ποιότητας τεχνίτες, το έργο το οποίο αποδί-
δουν είναι πολύ υψηλής ποιότητας και ότι κατέχουν µεγάλη και
υψηλή τεχνολογία, δεδοµένου ότι τα σκάφη αυτά που βγαίνουν
είναι το state of the art, είναι της τελευταίας γραµµής. 

Αυτό δεν µπορούµε να το παραβλέψουµε. Γι’ αυτό, λοιπόν, θα
συνεχίσουµε και το Πολεµικό Ναυτικό να καλύπτει τις ανάγκες
του αλλά και τα ναυπηγεία να δουλεύουν µε τα προϊόντα τα
οποία υπάρχει απαίτηση να γίνουν για να µπορούµε να φυλάµε
τα σύνορά µας. 

Κύριε Πρόεδρε, άκουσα ότι έγιναν πολλές τροποποιήσεις, έν-
τεκα κ.λπ.. Από το 2011 µέχρι το 2013 και λαµβανοµένου υπ’ όψιν
της εξάσκησης και των όψεων -τρεις, δύο και δύο- αλλά και πολ-
λών άλλων που βρίσκαµε καθ’ οδόν, δηµιουργήθηκαν αυτές οι
τροποποιήσεις. 

Οι τροποποιήσεις δεν σηµαίνουν απαραίτητα λάθη ή οτιδή-
ποτε άλλο µπορεί να εκφράσει κάποιος. Είναι τροποποιήσεις µε
τις οποίες βλέπουµε τι θα έπρεπε να καλυτερεύσουµε και µε
αυτές το καλυτερεύουµε. 

Η τροποποίηση 11 ειδικά δεν εστιάζεται σε τεχνικά θέµατα,
πλην όµως εστιάζεται στο ότι αυτήν τη στιγµή θα πάρουµε τα
τρία πλοία χωρίς να δώσουµε ούτε ένα ευρώ παραπάνω. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.

Λαφαζάνης. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έχουν ανοίξει πολλά θέµατα και

αυτό δείχνει ότι έπρεπε να ακολουθήσουµε µια κανονική διαδι-
κασία για να συζητήσουµε αυτήν τη σύµβαση. Αν ακολουθού-
σαµε αυτήν τη διαδικασία, νοµίζω ότι όλοι θα γινόµασταν
σοφότεροι. Θα υπήρχε δυνατότητα σε όλους µας να µάθουµε
πολύ περισσότερα πράγµατα, να απαντήσουµε σε δικές µας
απορίες. Διότι δεν είναι µια σύµβαση ιδιωτών, είναι µια σύµβαση
δηµοσίου συµφέροντος -κρίσιµου δηµοσίου συµφέροντος- που
αφορά το Πολεµικό Ναυτικό, αφορά κατά µια έννοια και την προ-
οπτική ενός τµήµατος της Ελληνικής Ναυπηγικής Βιοµηχανίας. 

Εποµένως, της άξιζε µια καλύτερη µεταχείριση από το να τη
συζητάµε, µετά από πίεση βεβαίως και της Αντιπολίτευσης, εδώ
σε ένα δίωρο, µε ένα περιορισµένο τρόπο και µε λιγοστές πλη-
ροφορίες. Διότι µια σύµβαση τέτοιου χαρακτήρα, όσο και να
είναι κανείς εξειδικευµένος -που εµείς δεν είµαστε ή τουλάχιστον
όλοι δεν είµαστε- δεν διαβάζεται το Σαββατοκύριακο. Δεν είναι
δυνατόν να µας φέρνετε συµβάσεις τέτοιου είδους το Σαββατο-
κύριακο. Γι’ αυτό φέρατε εδώ την Ελληνική Ναυπηγική Βιοµηχα-
νία. Και δεν µιλάω για σας προσωπικά. Εννοώ τις διαδοχικές
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κυβερνήσεις. Διότι κάποτε η Ναυπηγική Βιοµηχανία στη χώρα
µας ήταν κραταιά. Απασχολούσε δεκάδες χιλιάδες εργαζόµε-
νους. Έκανε µεγάλες κατασκευές και επισκευές. Έρχονταν
πλοία από παντού -όχι µόνο από τον µεσογειακό χώρο, αλλά από
όλο τον κόσµο- στα περίφηµα και ξακουστά ελληνικά ναυπηγεία
για να τύχουν εξυπηρετήσεων και υπηρεσιών από ένα πολύ εξει-
δικευµένο ανθρώπινο δυναµικό, το οποίο είχε να προσφέρει ποι-
ότητα εργασίας. 

Τι έχουµε σήµερα; Κουφάρια! Στο Πέραµα δεν δουλεύει ούτε
ένας. Η ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη του Περάµατος είναι κλει-
στή. Ο Σκαραµαγκάς είναι κλειστός. Εφαρµόζεται εκ περιτροπής
εργασία, µία ηµέρα την εβδοµάδα. Μπορεί να ζήσει κανείς µε
µισθό µιας ηµέρας την εβδοµάδα; Δεν µπορεί να ζήσει. Τελει-
ωµένα είναι τα ναυπηγεία. Εκεί σκουριάζουν υποβρύχια τερά-
στιας σηµασίας και αξίας, που τα έχει χρυσοπληρώσει ο ελλη-
νικός λαός. 

Όταν έχουν προηγηθεί τέτοια σκάνδαλα γύρω από τα ναυπη-
γεία -σκάνδαλα ολκής, συµβάσεις λεόντειες, µίζες- όταν έχουν
εδώ πέρα ανακατευτεί πάρα πολλά πρόσωπα κι έχουµε αυτό το
πλήγµα στην ελληνική οικονοµία και στον κόσµο της εργασίας,
θα έπρεπε να είστε πιο προσεκτικοί, να κάνετε καλύτερη δουλειά,
να σέβεστε τις διαδικασίες της Βουλής. 

Το είπε και ο Πρόεδρος, ο κ. Κακλαµάνης, προηγουµένως. Δεν
το λέει µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ. Το λένε κι άλλες φωνές σ’ αυτήν την Αί-
θουσα, οι οποίες δεν µπαίνουν στο στενό κοµµατικό παιχνίδι και
θέλουν να δουν τα πράγµατα µε ένα άλλο πνεύµα και άλλο µάτι.
Θα άξιζε µια καλύτερη µεταχείριση. 

Εµείς δεν σας είπαµε να µην φέρετε γενικά σύµβαση. Αυτό
που σας είπαµε είναι ότι αν θέλετε αυτήν τη σύµβαση -εµείς θα
θέλαµε κάτι το διαφορετικό- να τη φέρετε υπό κανονικές διαδι-
κασίες. Ταχύτατες, αλλά κανονικές.

Μου είπατε -επειδή δεν είµαι ειδικός, αλλά πρέπει να τοποθε-
τούµεθα εδώ, γιατί όλοι δεν είναι ειδικοί στα πράγµατα- ότι το
81% είναι έτοιµο στις δύο πυραυλάκατους και ότι η άλλη είναι
τελειωµένη. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Το 95%.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το 95%.
Εγώ διαβάζω, λοιπόν, εδώ ότι η παράδοση για την τορπιλά-

κατο 5 θα γίνει σε εννέα µήνες, για την τορπιλάκατο 6 σε είκοσι
τέσσερις µήνες, για την τορπιλάκατο 7 σε τριάντα τέσσερις µή-
νες, δηλαδή τρία χρόνια. Μήπως είµαι τόσο αδαής; Αυτό είναι
υπολειπόµενο έργο περίπου 20% που είπατε και 5%; Τόσοι µήνες
χρειάζονται; 

Εν πάση περιπτώσει, το Πολεµικό Ναυτικό έχει κάποιες ανάγ-
κες. Εκτός εάν οι παραγγελίες δεν γίνονται για τις ανάγκες του
Πολεµικού Ναυτικού, αλλά για άλλους λόγους που δεν το πι-
στεύω. Το Πολεµικό Ναυτικό έχει κάποιες ανάγκες. Δεν µπορεί
να παραγγέλνει το 2013 πυραυλάκατους και να τους παίρνει το
2030. Δεν γίνεται. Αν υπάρχουν ανάγκες, οι ανάγκες δεν νοµίζω
ότι είναι για το 2030. Βλέπει πιο κοντά και προγραµµατίζει και
σχεδιάζει. 

Εδώ τι κάνετε, λοιπόν; Αυτό είναι ένα ερώτηµα στο οποίο θα
ήθελα µια απάντηση.

Κόπτεστε για τα συµφέροντα των εργαζοµένων. Εγώ δεν αµ-
φισβητώ τις προθέσεις σας. Δεν µπορώ να αµφισβητήσω τις προ-
θέσεις κανενός. Αλίµονο! Ρωτάω, όµως, γιατί άκουσα πολλούς
αριθµούς στην Αίθουσα. Μιλάτε για απασχόληση χιλίων τριακο-
σίων εργαζοµένων; Για χίλιους; Για επτακόσιους; Γιατί άκουσα
και τους τρεις αριθµούς µέσα στην Αίθουσα. Μπορείτε να µας
πείτε, κύριε Υπουργέ, πόσες θέσεις εργασίας θα διασφαλιστούν
µε αυτήν τη σύµβαση; 

Και αν µιλάµε για διασφάλιση θέσεων εργασίας συγκεκριµέ-
νου αριθµού, γιατί δεν βάζετε και µια ρήτρα στη σύµβαση απα-
σχόλησης; Να βάλετε µια ρήτρα απασχόλησης. Θα µπορεί αύριο
να κάνει απολύσεις ο ιδιοκτήτης της Ελευσίνας µετά κι απ’ αυτήν
τη σύµβαση, αφού πήρε τα 20 εκατοµµύρια; Και τώρα έχουµε
και εγγυήσεις του δηµοσίου 25 εκατοµµυρίων, εάν δεν κάνω
λάθος. Διότι µετά την πρώτη αυτή συµφωνία-πλαίσιο που ψήφισε
η Βουλή, είχαµε µείωση του προσωπικού κατά εκατό εργαζόµε-
νους. Ορισµένοι κατήγγειλαν απόλυση. Θα µπορεί αύριο, λοιπόν,

ο ιδιοκτήτης να κάνει απολύσεις, να αφήσει στο δρόµο εργαζο-
µένους και να επικαλεστεί χίλιους δυο λόγους; Θα µπορεί να τρο-
ποποιήσει τις συµβάσεις επί το χειρότερο των εργαζοµένων,
επικαλούµενος x, ψ, z λόγους; Θα µπορεί να υποβαθµίσει τις ερ-
γασιακές σχέσεις µέχρι διαλύσεως, δηλαδή να µιλήσει για εκ πε-
ριτροπής εργασία, όχι µια φορά την εβδοµάδα ίσως, αλλά δυο
µε τρεις φορές την εβδοµάδα; Παραδείγµατα αναφέρω. Γιατί
δεν διασφαλίζετε τους εργαζόµενους µε αυτήν τη σύµβαση και
µε αυτήν τη συµφωνία, βάζοντας κάποιους όρους που θα προ-
στατεύουν τα συµφέροντά τους, τις αµοιβές, τις απολαβές και
την προοπτική τους; 

Δόθηκαν τα λεφτά και υπήρχε προφορική δέσµευση την προ-
ηγούµενη φορά ότι θα πληρωθούν οι εργαζόµενοι. Οι εργαζόµε-
νοι δεν έχουν πληρωθεί. Σας διάβασα την ανακοίνωση των
εργαζοµένων στο Νεώριο Σύρου. Δεν έχουν πληρωθεί. Γιατί δεν
πληρώθηκαν; Τα λεφτά τα πήρε, αλλά δεν πληρώθηκαν οι εργα-
ζόµενοι. 

Τι θα γίνει, λοιπόν; Τι προστασία προσφέρετε στους εργαζο-
µένους; Μήπως το ενδιαφέρον είναι µονοµερές, δηλαδή προς
την ιδιοκτησία και όχι τόσο προς τους εργαζοµένους; 

Γι’ αυτά πρέπει να δεσµευθείτε όχι προφορικά αλλά να τα βά-
λετε και στη συµφωνία. Και βεβαίως και η προφορική δέσµευση
έχει µια αξία. Να πάρετε θέση επ’ αυτών, πόσοι θα πληρωθούν,
πόσοι θα δουλεύουν, για πόσο θα δουλεύουν, µε τι είδους εργα-
σιακές σχέσεις, µε τι είδους συµβάσεις. Όλα αυτά είναι απαραί-
τητα. Αυτά προασπίζουν τα συµφέροντα των εργαζοµένων και
όχι τα λόγια. Θα θέλαµε, λοιπόν, επ’ αυτών µια δέσµευση. 

Είναι αρκετά αυτά που θα ήθελα να πω. Θα τόνιζα, όµως, ιδι-
αιτέρως αυτό το οποίο διαβάζω µε έκπληξη. Λέτε εδώ ότι παράλ-
ληλα, λόγω του κατεπείγοντος χαρακτήρα της συγκεκριµένης
ρύθµισης και της ανάγκης επιτάχυνσης της σχετικής διαδικασίας
επ’ ωφελεία των συµφερόντων του ελληνικού δηµοσίου, αντικα-
θίσταται το εδάφιο β’ της παραγράφου 5 του άρθρου 30 του ν.
4151/2013. 

Ερχόσαστε να αντικαταστήσετε, λοιπόν, άρθρο ψηφισµένο,
νοµοθετηµένο -νοµοθετική ρύθµιση- και απαλείφεται ως παρέλ-
κουσα και αλυσιτελής η προβλεπόµενη υποχρέωση υποβολής
της υπ’ όψιν τροποποίησης για έλεγχο νοµιµότητας στο Ελεγ-
κτικό Συνέδριο. 

Γιατί το κάνετε αυτό; Εδώ ο έλεγχος της Βουλής είναι πράγ-
µατι ελλιπής και ανεπαρκής µε ένα δίωρο συζήτησης. Εµείς δεν
έχουµε τη χρονική δυνατότητα -και φαντάζοµαι όλοι οι συνάδελ-
φοι- να διαβάσουµε επιµελώς και να ρωτήσουµε, να µάθουµε για
τη σύµβαση. 

Επίσης, δεν επιτρέπετε στο Ελεγκτικό Συνέδριο να κάνει τον
έλεγχο νοµιµότητας επί συµβάσεων του δηµοσίου, τον οποίο
κατά το Σύνταγµα επιβάλλεται να κάνει, και ειδικά συµβάσεων
στις Ένοπλες Δυνάµεις. Γιατί; Τι φοβάστε από το Ελεγκτικό Συ-
νέδριο; 

Θα µας δώσετε απάντηση και όχι αυτό που λέτε εδώ «παρέλ-
κουσα και αλυσιτελής». Τι πάει να πει παρέλκουσα; Γιατί είναι
παρέλκουσα και αλυσιτελής;

Επίσης -και τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- εξασφαλίστηκε,
όπως σας είπε και ο συνάδελφος,  κ. Δρίτσας, στην πολύ εµπε-
ριστατωµένη τοποθέτησή του, η σύµφωνη γνώµη του Ανωτάτου
Ναυτικού Συµβουλίου για τη σύµβαση; Δεν χρειαζόταν; Εξασφα-
λίστηκε η γνώµη της Κεντρικής Γνωµοδοτικής Επιτροπής, της
ΔΑΕ, της Επιτροπής Παραλαβής του Πολεµικού Ναυτικού, του
Συµβουλίου Αρχηγών Γενικών Επιτελείων; Γιατί δεν εξασφαλί-
στηκε;

Γιατί πρέπει να αναθέσετε σε ιδιωτική εταιρεία τον έλεγχο της
πορείας της σύµβασης; Γιατί σε ιδιωτική εταιρεία; Δεν θα έπρεπε
–αν θέλετε να πληρώσετε λεφτά, να τα πληρώσετε, αλίµονο, δεν
είναι αυτό το µείζον πρόβληµα- τον πρώτο λόγο για την καλή
εκτέλεση της πορείας του έργου να τον είχε το Γενικό Επιτελείο
Ναυτικού; Είναι σύµφωνο το Γενικό Επιτελείο Ναυτικού µε αυτήν
τη σύµβαση; 

Τέλος, δίνετε εγγυήσεις του δηµοσίου. Δεν πρέπει ο ανάδοχος
του έργου να δώσει εγγυητική επιστολή για την καλή εκτέλεση
του έργου, όταν µάλιστα έχουµε προηγούµενα καθυστερήσεων
και όχι µόνο καθυστερήσεων; Δεν έπρεπε και δεν όφειλε αυτός
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να µπορεί να αποζηµιώσει το δηµόσιο; Να το αποζηµιώσει πραγ-
µατικά και όχι εικονικά. 

Αντί αυτού εσείς δίνετε εγγυητική επιστολή, η οποία µπορεί να
εκπέσει διότι ο ανάδοχος δεν θα εκπληρώσει τις υποχρεώσεις
του προς τρίτους. Και θα έρθει το δηµόσιο και θα πληρώσει και
από πάνω. Γιατί το κάνετε αυτό; Αυτά είναι σειρά από ερωτήµατα
τα οποία χρήζουν συγκεκριµένης απάντησης. 

Τελειώνω µε αυτό που είπε ο κ. Γεωργιάδης: Ψηφίζετε
«ΠΑΡΩΝ». Άµα ψηφίζαµε όλοι «ΠΑΡΩΝ» τι θα γινόταν; Αυτό που
θα γινόταν είναι ότι θα παίρνατε πίσω τη συµφωνία και θα δια-
µορφώνατε µία άλλη καλύτερη και θα τη φέρνατε υπό κανονικές
διαδικασίες να τη συζητήσουµε. Αυτό θα γινόταν. 

Εν πάση περιπτώσει, αν θέλουµε να έχουν προοπτική τα ναυ-
πηγεία, κατά τη γνώµη µας αυτό δεν πρόκειται να γίνει παραδί-
δοντάς τα σε ιδιωτικά συµφέροντα, τα οποία περιµένουν µόνο
την παραγγελία του Πολεµικού Ναυτικού για να επιβιώσουν και
αν επιβιώσουν και πώς να επιβιώσουν κ.λπ..

Τα ναυπηγεία αυτήν τη στιγµή εδώ που έχουν φτάσει µόνο µε
ένα δηµόσιο φορέα, µε δηµόσιο έλεγχο θα µπορέσουν να ξανα-
σταθούν στα πόδια τους και να ανοίξουν καινούρια προοπτική.
Και, φυσικά, φοβάµαι ότι χρειάζεται και µια άλλη κυβέρνηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Χρυσοχοΐδης
έχει το λόγο. Πείτε µου παρακαλώ το χρόνο που χρειάζεστε.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, υπολογίζω ότι δεν
θα ξεπεράσω τα οκτώ λεπτά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή ορισµένες φορές εδώ
µέσα ζούµε πραγµατικά το θέατρο του παραλόγου, οφείλω
απόψε να ξεκαθαρίσω και να δώσω µια απάντηση στους συνα-
δέλφους του ΣΥΡΙΖΑ, στον τελευταίο συνάδελφο οµόλογό µου
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο και στον εισηγητή κ. Δρίτσα.

Εδώ ακούσαµε δύο πολύ διαφορετικές απόψεις. Η άποψη του
κ. Δρίτσα ήταν πραγµατικά µια ουσιώδης τοποθέτηση, πλήρως
αντίθετη µε την ουσία των διατάξεων της τροπολογίας, της σύµ-
βασης αυτής και αντί για «ΚΑΤΑ», ακούµε ένα «ΠΑΡΩΝ». Ο δε κ.
Λαφαζάνης έκανε µια ωραία περιγραφή και κάποιες ωραίες ερω-
τήσεις, θέλοντας να πει «ΝΑΙ», αλλά επειδή προφανώς το κόµµα
του αποφάσισε «ΠΑΡΩΝ», λέει «ΠΑΡΩΝ». Πραγµατικά δεν δι-
καιολογούνται αυτά τα «ΠΑΡΩΝ» ούτε από τον έναν ούτε από
τον άλλον. Ο ένας είναι «ΟΧΙ» και ο άλλος είναι «ΝΑΙ».

Εν πάση περιπτώσει, το θέµα είναι ότι υπάρχουν αντιφάσεις
σε όλα αυτά που λέτε. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Σατανικό!
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Υπάρχει µία κατάσταση εκτάκτου

ανάγκης, ναι ή όχι; Σε τι συνίσταται αυτή; Συνίσταται στο γεγονός
ότι υπάρχει ένα συνολικότερο ζήτηµα µε τη ναυπηγοεπισκευα-
στική βιοµηχανία. Αναφέρθηκε ο κ. Λαφαζάνης στο ζήτηµα της
ναυπηγοεπισκευαστικής ζώνης. Αν θέλετε κάποια µέρα να το συ-
ζητήσουµε αυτό. Αν θέλουν οι αρµόδιοι Υπουργοί, να το φέρουν
το ζήτηµα.

Επιτέλους εκεί χρειάζεται κάθαρση. Και το εννοώ όταν λέω κά-
θαρση. Επιτέλους πρέπει να τελειώνουµε µε πυρήνες, µε δακτυ-
λίους και περιοχές οι οποίες πραγµατικά κρύβουν µεγάλες
παθογένειες. Μια µεγάλη παθογένεια στη χώρα είναι η ναυπηγο-
επισκευαστική ζώνη του Περάµατος, η οποία έχει οδηγήσει χι-
λιάδες κόσµο στην ανεργία και έχει αποµακρύνει όλους τους
πλοιοκτήτες από την Ελλάδα –και είναι µεγάλο κρίµα- προς
δόξαν µιας µικρής µερίδας συνδικαλιστών. Έχω και προσωπική
άποψη για ένα διάστηµα που έκανα στο Υπουργείο Ναυτιλίας. 

Έχουµε, λοιπόν, µία κατάσταση εκτάκτου ανάγκης, η οποία
έχει να κάνει µε τη συνολικότερη κατάσταση που βρίσκονται σή-
µερα τα ναυπηγεία της χώρας, τα οποία δυστυχώς αναπτύχθη-
καν παθογενώς όλο αυτό το χρονικό διάστηµα µε κρατικές
δουλειές, µε δουλειές του Υπουργείου Αµύνης. Ωστόσο, αυτή
είναι η πραγµατικότητα σήµερα. 

Τι θα πρέπει να υπηρετήσουµε; Δεν πρέπει να υπηρετήσουµε
το δηµόσιο συµφέρον; Τι θα πρέπει να κάνουµε; Θα πρέπει να
αφήσουµε την επιχείρηση να συνεχίσει αδόξως µέσα στο δρόµο
του άρθρου 99, να κλείσει, να πουληθεί για παλιοσίδερα, να απο-
λυθούν οι χίλιοι εργαζόµενοι και το δηµόσιο συµφέρον να ξεπου-
ληθεί αφήνοντας το πολεµικό υλικό υπό κατασκευή, δηλαδή και
αυτό παλιοσίδερα; 

Αυτή είναι η πρότασή σας και ψηφίζετε σήµερα «ΠΑΡΩΝ» και
εναντίον αυτής της πρότασης; Ψηφίζετε ότι πρέπει να συνεχιστεί
αυτή η εκκρεµότητα, όχι απλώς σε ό,τι αφορά µόνο την πληρωµή
των εργαζοµένων, αλλά συνολικότερα στην προστασία του δη-
µοσίου συµφέροντος και της εθνικής οικονοµίας;

Και µιας και αναφέρεστε στους εργαζόµενους, οι εργαζόµενοι
αυτοί δεν είναι τυχαίοι. Είναι πονεµένοι εργαζόµενοι, είναι εργα-
ζόµενοι µε υποµονή, είναι καλοί τεχνίτες όπως είπε ο Υπουργός.
Είναι εργαζόµενοι οι οποίοι πριν από ένα χρόνο έστειλαν επι-
στολή στην Ένωση Ελλήνων Εφοπλιστών και τους είπαν «φέρτε
τα πλοία και δεσµευόµαστε να τα παραδίδουµε σε ρητή ηµερο-
µηνία µε βάση τις συµβάσεις που θα κάνουµε». Είναι υπεύθυνοι.

Από τα 25 εκατοµµύρια ήδη τα 11 εκατοµµύρια δροµολογούν-
ται να δοθούν για να πληρωθούν οι άνθρωποι και τα υπόλοιπα
ως προµήθεια του αναγκαίου υλικού προκειµένου να προχωρή-
σει το πολεµικό υλικό.

Τι έχουµε, λοιπόν, εδώ; Έχουµε µια συνέχεια της συµφωνίας
που είχαµε πριν από καιρό και είχε υπογράψει του Υπουργείο
Άµυνας µε τα ναυπηγεία Ελευσίνας. 

Έχουµε τις πυραυλάκατους 5, 6 και 7, όπου η πυραυλάκατος
5 σε επτά ή οκτώ µήνες, αν δεν κάνω λάθος, θα παραδοθεί σε
ρητή ηµεροµηνία. Έχουµε το γεγονός ότι δεν προσαυξάνεται κα-
θόλου το τίµηµα της αρχικής συµφωνίας. 

Βέβαια το πιο σηµαντικό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για
µένα είναι το εξής: Μέσα από αυτήν τη διαδικασία δροµολογείται
η αναβίωση του ναυπηγείου, η έξοδός του στην αγορά, στον αν-
ταγωνισµό. Να προσπαθήσουν και αυτοί να πάρουν πλοία του
εµπορικού ναυτικού, έτσι ώστε να αρχίσει µια µεγάλη προσπά-
θεια, να ανοίξει ένας καινούργιος δρόµος για τη ναυπηγική βιο-
µηχανία της πατρίδας µας.

Έχουν υποβληθεί µια σειρά από ζητήµατα, θα έλεγα, δικονο-
µικού χαρακτήρα και από τον κ. Λαφαζάνη που άκουσα στο τέλος
και από τον κ. Δρίτσα.

Το ζήτηµα του προληπτικού ελέγχου από το Ελεγκτικό Συνέ-
δριο έχει κριθεί κύριοι συνάδελφοι. Η αρχική σύµβαση δεν πέ-
ρασε από το Ελεγκτικό Συνέδριο. Δύο φορές εκλήθη το Ελεγ-
κτικό Συνέδριο να τοποθετηθεί επί του θέµατος και είπε «δεν έχω
λόγο», απείχε από τον έλεγχο των συγκεκριµένων συµβάσεων.
Άρα, λοιπόν, δεν υφίσταται λόγος. Από τη στιγµή που έρχεται το
ζήτηµα στη νοµοθετική εξουσία της χώρας, στη Βουλή δηλαδή,
δεν υπάρχει κανένα ζήτηµα ακυρότητας σε ότι αφορά τον έλεγχο
από το Ελεγκτικό Συνέδριο της συγκεκριµένης σύµβασης.

Επίσης, ετέθησαν κάποιες άλλες αιτιάσεις, όπως η πιθανή πα-
ραβίαση του άρθρου 31β’ του Κανονισµού της Βουλής σε ό,τι
αφορά την ενηµέρωση της επιτροπής για τις συµβάσεις αµυντι-
κού υλικού. Και εδώ έχουµε µια τροποποίηση πάλι της σύµβα-
σης. Η παλιά σύµβαση δεν έχει περάσει. 

Επίσης, επειδή αναφερθήκατε στο Ανώτατο Ναυτικό Συµβού-
λιο να πω ότι η ίδια η ηγεσία του Πολεµικού Ναυτικού µε έγ-
γραφό της προς την ηγεσία, ζητάει την άµεση κατασκευή και
παράδοση των συγκεκριµένων πυραυλακάτων. 

Άρα, θεωρώ πως όλη αυτή η διαδικασία –η οποία επαναλαµ-
βάνω είναι κάτω από ένα καθεστώς εκτάκτου ανάγκης- έρχεται
σήµερα εδώ για να προχωρήσει και να ικανοποιήσει τις ανάγκες
του δηµόσιου συµφέροντος, για να ικανοποιήσει τις ανάγκες της
ελληνικής επιχειρηµατικότητας στο χώρο της ναυπηγοεπισκευα-
στικής που είναι παθογόνος, προβληµατική και µη ανταγωνι-
στική. 

Κάνω µια παρένθεση για να πω ότι, πράγµατι, το Νεώριο είναι
µια αξιοθαύµαστη ιστορία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Το Νε-
ώριο αυτήν τη στιγµή «χτυπάει» στην αγορά, στο διεθνή ανταγω-
νισµό και τούρκικες ναυπηγοεπισκευαστικές εταιρείες, προκει-
µένου να πάρει πλοία και παίρνει. Πλην, όµως, οι εργαζόµενοι
δυστυχώς τους τελευταίους µήνες είναι απλήρωτοι. Είναι απλή-
ρωτοι και αυτό θα µας βάλει και πάλι σε καθήκοντα µέσα σε
αυτήν την Αίθουσα, φοβούµαι σε πολύ µικρό χρονικό διάστηµα.

Τέλος, θα πληρωθούν ή πληρώνονται εν πάση περιπτώσει οι
εργαζόµενοι. Οι εργαζόµενοι αυτοί, οι περίπου χίλιοι, έχουν
ανάγκη σε αυτήν την εποχή της κρίσης να ζήσουν τις οικογένειές
τους.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Γιοβανόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Ήθελα κατ’ αρχάς να πω δυο λόγια, κύριε Πρόεδρε, για τα δύο

πρώτα άρθρα αυτού που συζητάµε σήµερα, για τη σύµβαση µε
το Ιράκ και την Αλβανία. Θα είµαι σχετικά σύντοµος.

Προβαίνουµε σε µία συµφωνία ως προς τη λήξη -αν λήγουν
ποτέ- των διαφορών µας µε το Ιράκ. Ένας από τους λόγους για
τους οποίους γίνεται αυτή η συµφωνία είναι ότι βρίσκεται σε
δεινή οικονοµική κατάσταση το Ιράκ. Αν το ακούσει κανείς αυτό,
έξω από αυτό το κτήριο, θα καταλάβει ότι τουλάχιστον εδώ µέσα
αυτοσαρκαζόµαστε. 

Είναι το Ιράκ σε δεινή οικονοµική θέση, του οποίου το χρέος
είναι βιώσιµο και δεν είναι σε δεινή οικονοµική θέση η Ελλάδα,
της οποίας το χρέος δεν είναι βιώσιµο; Είναι το Ιράκ -το οποίο
ήταν χαλιφάτο που εξυπηρετούσε διάφορες καταστάσεις µέχρι
κάποια χρονολογία και τελικά ο Σαντάµ Χουσεΐν, όταν πια δεν
εξυπηρετούσε τις καταστάσεις, βρέθηκε να τρώει σοκολάτες
µέσα σε λαγούµια- το κράτος το οποίο πρέπει, λέει, να το προ-
στατέψει αυτή η οικονοµική λέσχη του Παρισιού; Αυτό θα γίνει
σε βάρος της Ελλάδας και πρέπει εµείς να συναινέσουµε;

Ποιοι είναι αυτοί οι συνοµιλητές σας, οι οποίοι σας υποχρεώ-
νουν να κάνετε αυτού του είδους τις συµφωνίες; Ποιο είναι, τε-
λικά, το όφελος για την Ελλάδα, όταν έρχεται και «δοσοποιεί»
τέτοιες υποχρεώσεις κρατών σε εµάς, για τις οποίες ξέρουµε ότι
είναι απολύτως αµφίβολο το εάν θα έρθουν ποτέ, ξέρουµε ότι
είναι απολύτως αµφίβολο εάν θα είναι ιρακινά τα χρήµατα και ξέ-
ρουµε ότι η πιο ευχάριστη λύση θα ήταν να εκχωρήσετε αυτό το
ποσό στο Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, στην Ευρωπαϊκή Κεν-
τρική Τράπεζα, στην Ευρωπαϊκή Ένωση, σε όποιον θέλετε; Εκ-
χωρήστε το ατόφιο, να ξέρουµε ότι τουλάχιστον ένα συγκε-
κριµένο ποσό πήγε σε µία συγκεκριµένη πληγή, για να µπορούµε
να συζητάµε.

Η δεύτερη περίπτωση είναι όταν ένα άλλο κράτος, το οποίο
προφανώς είναι ανθηρό, η Αλβανία, για κάποιο λόγο µας υπο-
χρεώνει να «δοσοποιήσουµε» τις οφειλές της προς εµάς και
εµείς να ξεχάσουµε όλα όσα συµβαίνουν µε τους µετανάστες
που έρχονται ανεξέλεγκτα από τα βορειοδυτικά σύνορά µας, να
ξεχάσουµε και το συνάλλαγµα που φεύγει ανεξέλεγκτα από την
Ελλάδα προς την Αλβανία, να ξεχάσουµε τις δηλώσεις περί «Τσα-
µουριάς», που κατά κόρον και κατά ριπάς έρχονται συνεχώς από
τη γείτονα χώρα και εµείς, λέει, τώρα να σκεφθούµε να κάνουµε
«δοσοποίηση» στην Αλβανία, λες και δεν είχαµε κάτι άλλο να κά-
νουµε, γιατί έτσι εξυπηρετείται το ελληνικό δηµόσιο συµφέρον!

Σε όλα αυτά έρχεται µία τροπολογία ως τρίτο άρθρο. Σε αυτό
το σηµείο θέλω να µιλήσω για το εξής, γιατί αντιληφθήκαµε δύο
τροχιοδεικτικές βολές κατά των Ανεξαρτήτων Ελλήνων. Γιατί,
λέει, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες στην πρώτη τροπολογία ψηφίζουµε
«ΠΑΡΩΝ». Μα εδώ, δεν τηρούνται ούτε το γράµµα ούτε το
πνεύµα ούτε το νόηµα ούτε η φιλοσοφία του Κανονισµού και
εµείς, προσπαθώντας να επιλέξουµε τι είναι σωστότερο να γίνει,
ποιο είναι το νοµικά ορθότερο και το πολιτικά υγιέστερο, θα πρέ-
πει κάποια στιγµή να καταλήξουµε σε µία απόφαση. Εµάς ψέ-
γουν γιατί δηλώνουµε «ΠΑΡΩΝ» σε αυτό το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο, έτσι όπως έρχεται αλεξιπτωτικά, µε µία τροπολογία;
Εµείς θα είµαστε εκείνοι που θα απολογηθούµε γι’ αυτό; Δηλαδή,
ακούγονται εδώ µέσα πράγµατα, τα οποία πέρα από την παρα-
δοξότητά τους νοµίζω ότι και πολιτικά θα πρέπει πια να λήξουν.
Δεν µπορεί να ελέγχονται οι Ανεξάρτητοι Έλληνες και οποιαδή-
ποτε άλλη παράταξη, επειδή ψηφίζουν «ΠΑΡΩΝ», όταν έρχονται
πράγµατα ασύµβατα µεταξύ τους, πράγµατα που νοµίµως δεν
θα έπρεπε το ένα να συνδέεται µε το άλλο. 

Κύριε Πρόεδρε, αν µη τι άλλο, η συγκεκριµένη σύµβαση για
το Πολεµικό Ναυτικό δεν χωρούσε, δεν έπρεπε και δεν µπο-
ρούσε να έρθει ούτε µε αυτήν τη διαδικασία ούτε «κολληµένη»
στις δύο συµβάσεις, οι οποίες και αυτές αντιφατικά µεταξύ τους
έρχονται. Όλος ο τρόπος είναι µία τραγωδία, για να µην πω κω-
µωδία. Όλος αυτός ο τρόπος είναι κάτι που απάδει ως προς τη
φιλοσοφία που εµείς θέλουµε να αντιληφθούµε τα πράγµατα.
Γιατί; Γιατί αυτό είναι που πρέπει να αλλάξει, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί. Πρέπει να αλλάξει η γενική αντι-
µετώπισή µας στα πράγµατα. 

Μετά από σχεδόν δεκατέσσερα χρόνια, έχοντας κάνει µέχρι
σήµερα δέκα τροποποιήσεις και µία η σηµερινή, δηλαδή συνο-
λικά έντεκα, έχετε ακόµα το κουράγιο ως πολιτική ηγεσία να συ-
ζητάτε πώς θα γίνουµε καλύτεροι στη σύµβαση, πώς να εκτε-
λέσουµε τη σύµβαση. Έρχεστε ακόµη και προβληµατίζεστε πώς
θα διασώσουµε αυτά που έχει καταβάλει το ελληνικό κράτος.
Βρίσκεται σε αδιέξοδο η Κυβέρνηση για το τι θα κάνει ο κύριος
που έχει υποβάλει την εταιρεία του στο άρθρο 99. Όλα αυτά θέ-
λουν µια άλλη αντιµετώπιση, άλλα αυτιά, νέα µάτια, καθαρό
µυαλό. 

Από την πρώτη ώρα, κάποιος που συµβλήθηκε µε το δηµόσιο
ή συµβάλλεται µε ένα κράτος και δεν µπορεί να την τηρήσει,
χρειάζεται έλεγχο διοικητικό, ποινικό, οικονοµικό, Ελεγκτικό Συ-
νέδριο. Χρειάζεται έλεγχο! Ο πολιτικός που τα παρήγγειλε από
το 2000, που έκανε την τροποποίηση το 2003, το 2005, χρειάζε-
ται έλεγχο. «Έλα εδώ, κύριε. Τι παρήγγειλες; Γιατί δεν το πή-
ραµε; Έλα εδώ, κύριε, γιατί δεν είχες εγγυήσεις; Γιατί δεν εξα-
σφάλισες την προµήθεια;». Συµβλήθηκε, λέει, κάποιος το 2000
µαζί µας, έχει πάρει τα λεφτά µπροστά και φθάσαµε το 2013 να
συζητούµε πώς θα του κάνουµε το καλό, γιατί, λέει, οι εργαζό-
µενοι κ.λπ.. Ξαφνικά έρχονται από εδώ, από αυτήν εδώ την πα-
ράταξη, οι νέοι Ροµπέν τώρα να µας πουν ότι ενδιαφέρονται για
τους εργαζόµενους. Υπάρχει µία λέξη περί εργαζοµένων σε αυτό
εδώ το νοµοσχέδιο; Πετάτε την καραµέλα για λόγους τηλεοπτι-
κούς ότι πρέπει να προστατευθούν οι εργαζόµενοι και εδώ µέσα
δεν έχετε ούτε µία λέξη για το πώς θα κατοχυρωθούν οι εργαζό-
µενοι!

Πώς κατοχυρώνονται οι εργαζόµενοι; Πρωτοετής της Νοµικής
θα σας πει ότι υπάρχει ο θεσµός της µεσεγγύησης. Εκτελέστε,
κύριοι, το έργο αλλά τα χρήµατα θα τα έχει ένας µεσεγγυούχος
και αυτός θα τα αποδώσει εκεί που πρέπει, δηλαδή εκεί που
εσείς φρονείτε. Στους εργαζόµενους; Στους εργαζόµενους. Σε
εκείνους που έκαναν την παραγγελία; Σε εκείνους. Υπάρχει ο µε-
σεγγυούχος. Δηλαδή, µετά από δέκα συµβάσεις ο κύριος µε τον
οποίον συναλλάσσεστε είναι αξιόπιστος; Τον θεωρείτε αξιόπιστο;
Μετά από δέκα τροποποιήσεις; Πώς να το εννοήσω αυτό εγώ,
που έρχοµαι σήµερα σε αυτό εδώ το κυβερνείο, πώς να δεχθώ
ότι µιλώ µε έναν αξιόπιστο άνθρωπο, µε έναν άνθρωπο ο οποίος
είναι ήδη στο άρθρο 99;

Προσπαθούµε τώρα να βρούµε εκείνη τη φόρµουλα κι εκείνη
την κοµψή έκφραση κι εκείνο το νοµικό περιτύλιγµα, για να
πούµε ότι µπορεί να εξαιρεθεί το κοµµάτι που θα είναι για τις
τρεις φρεγάτες και να τον υποχρεώσουµε να µην είναι στο
άρθρο 99 γι’ αυτό… 

Μα µε εξαιρέσεις, δουλεύουν όλες αυτές τις δεκαετίες αυτά
τα καθεστώτα τα κοµµατοκρατούµενα, τα πελατειακά. Αυτές οι
εξαιρέσεις, αυτά τα κλεισίµατα των µατιών, αυτά τα «Δεν ξέρω
εγώ, ο άλλος» και φτάσαµε να αλλάξουµε µια σειρά από κυβερ-
νήσεις κι ακόµα έρχεστε τώρα, µετά από άλλες πέντε-έξι κυβερ-
νήσεις, να δώσετε λύση στους γρίφους. 

Οι γρίφοι δεν λύνονται έτσι, οι γρίφοι λύνονται έντιµα και έν-
τιµα σηµαίνει ότι οι κύριοι που έφτασαν µέχρι εδώ τα πράγµατα
θα πρέπει να απολογηθούν κάποια στιγµή και όχι µε εκείνη την
έννοια της πολιτικής ευθύνης και της χρυσόσκονης «Αναλαµ-
βάνω την πολιτική ευθύνη.». Ποια πολιτική ευθύνη; Εδώ µιλάµε
για λεφτά, για λεφτά του ελληνικού λαού, τα οποία προφανώς
δεν έπιασαν τόπο. Προφανώς µέχρι σήµερα, αφού δεν ήρθαν
αυτές οι φρεγάτες, δεν έπιασαν τόπο. 

Ο ελληνικός λαός και τα χρήµατά του είναι ένα πράγµα, αλλά
το Ανώτατο Ναυτικό Συµβούλιο είναι ένα άλλο πράγµα. Εγώ
γνώµη από το Ανώτατο Ναυτικό Συµβούλιο δεν έχω πάρει και νο-
µίζω ότι δεν έχει πάρει κανένας µας. Και δεν ξέρω πώς θα µπο-
ρέσουµε να συνεχίσουµε να µιλάµε εµείς, οι µη µπαρουτο-
καπνισµένοι, οι άνθρωποι που δεν έχουµε σχέση µε όλες αυτές
τις προµήθειες και όλες αυτές τις στρατηγικές αποφάσεις, για
να πάρω εγώ µια απόφαση σήµερα και να ψηφίσω ναι ή όχι. 

Επειδή ακούστηκε και η άλλη τροχιοδεικτική βολή κατά των
Ανεξαρτήτων Ελλήνων, ότι «τη συµφωνία-πλαίσιο την υπογρά-
ψατε», βεβαίως, ήταν µια συµφωνία τον Απρίλιο κι εδώ ερχόµα-
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στε ξανά, µετά από τόσον καιρό, για νέα συµφωνία, άλλα πράγ-
µατα, τροποποίηση εκ νέου. Και γιατί θα πρέπει να συµφωνώ συ-
νεχώς στην τροποποίηση εκ νέου; Λοιπόν, ας είµαστε
τουλάχιστον σοβαροί κι επιµελείς στο πώς αντιµετωπίζουµε τα
πράγµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, δεν θα αργήσω πολύ ακόµα. 
Λέω, λοιπόν, ότι φτάνουµε σε σηµείο να εκστοµίζουµε εδώ

µέσα πράγµατα τα οποία είναι ασύλληπτα για τον κοινό πολίτη,
για τον µέσο πολίτη. Η ύπαρξη του Ελεγκτικού Συνεδρίου είναι
παρέλκουσα; Ποιος το αποφάσισε αυτό το πράγµα; Ποιος απο-
φάσισε να αποδοµήσει όλο το δικαιϊκό σύστηµα και να πει ότι η
ύπαρξη του Ελεγκτικού Συνεδρίου είναι παρέλκουσα; Για ποιον
είναι παρέλκουσα, για την Κυβέρνηση, για τον κύριο ο οποίος
έχει αναλάβει την παραγγελία; Για ποιον είναι παρέλκουσα, αυτό
ήθελα να καταλάβω εγώ. 

Διότι όταν ο µέσος πολίτης για εκατό, για διακόσια και για
τριακόσια ευρώ ελέγχεται από το ΤΕΒΕ και αν δεν έχει να τα πλη-
ρώσει πηγαίνει φυλακή, δεν µπορούµε να λέµε σήµερα εµείς για
συµβάσεις εκατοµµυρίων, όπου έχουµε ακατανόητα πληρώσει
χρήµατα µπροστά, όπου έχουµε πρώην Υπουργούς Οικονοµικών,
-σήµερα, χθες, αύριο- να κάθονται στο σκαµνί -τους ακούµε να
απολογούνται- να σπέρνουµε δηλαδή την αναξιοπιστία, ακόµα
και σήµερα.

Και όλα αυτά, γιατί δεν έχετε την τόλµη να πείτε «Κύριοι, αυτές
οι συµβάσεις πρέπει να εκτελεστούν. Όποιοι συµβάλλονται µε
το ελληνικό δηµόσιο, προσωπική ασφάλεια και εγγύηση την πε-
ριουσία τους, των παιδιών τους, της οικογενείας τους. Ελάτε
εδώ, κύριε. Δεν µπορείτε να έρχεστε σήµερα µετά από έντεκα
τροποποιήσεις και να µας λέτε ότι ακόµα δεν εκτέλεσα το έργο
και αν θα µου τα δώσετε τα λεφτά, θα τα δώσω στους εργαζό-
µενους.». 

Δεν µπορείτε να µας το λέτε αυτό το πράγµα και δεν πείθετε.
Και δικαίως θα ακούτε την κριτική και δικαίως θα πρέπει να πα-
ραπονιέται όλο το κοινοβουλευτικό σύστηµα, γιατί ο δρόµος τον
οποίον ακολουθείτε, δεν µπορεί να ακολουθηθεί από κανένα νοή-
µονα άνθρωπο.

Υπάρχει µια πολύ ωραία έκφραση του ακαδηµαϊκού Κώστα Δε-
σποτόπουλου για «βαθύβλυστο ελληνισµό». Πρέπει να αναβλύσει
µέσα από την καρδιά σας ο βαθύβλυστος ελληνισµός, ανατρε-
πτικός, συγκρουσιακός. Όχι µε τέτοιου είδους συµβάσεις. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξαρτήτων Ελλή-

νων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς. 
Τον λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Τσούκαλης. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κλείνοντας έχω την ανάγκη, κύριε Πρόεδρε, να υπενθυµίσω

στους συναδέλφους, χωρίς να θέλω να τους υποτιµήσω -κυρίως
τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης- ότι αυτή η τροπολογία, είναι µια
µη µνηµονιακή υποχρέωση της χώρας. Και γιατί το λέω αυτό;
Γιατί νιώθω την ανάγκη ή µάλλον κατανοώ, αντιλαµβάνοµαι, ότι
αντιµετωπίζεται και αυτή εδώ η τροπολογία σαν να είναι µία τρο-
πολογία η οποία επιβάλλεται απ’ έξω, η οποία κόβει µισθούς,
κόβει συντάξεις. 

Τοποθετήθηκα και στην πρώτη µου οµιλία και είπα ότι υπάρ-
χουν δύο σαφή επίπεδα στα οποία πρέπει να τοποθετηθούµε. Το
ένα είναι το διαδικαστικό και το άλλο επί της ουσίας. 

Επειδή, λοιπόν, από την εξέλιξη της τοποθέτησης της συνε-
δρίασης φάνηκε ότι έχουν πέσει αρκετά οι τόνοι, θα έλεγα, για
το καλό και των ναυπηγείων και των εργαζοµένων -και προκειµέ-
νου να στείλουµε και ένα θετικό µήνυµα στην κοινωνία- µήπως
θα έπρεπε να είναι πιο διευρυµένη η θετική τοποθέτηση της Βου-
λής και να µην είναι θετική τοποθέτηση των τριών κοµµάτων της
Κυβέρνησης, δεδοµένου –από ό,τι γίνεται κατανοητό- ότι όλοι
ενδιαφέρονται για το καλό των εργαζοµένων, για το καλό της
ναυπηγοεπισκευαστικής ζώνης. 

Προκειµένου, όµως, να φανούν οι βαθύτερες αντιφάσεις που
διέπουν τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, θα ήθελα να κάνω κά-
ποιες µικρές αξιολογήσεις. Είπε ο αγαπητός κατά τα άλλα Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ ότι δεν προλαβαίνουµε
το Σαββατοκύριακο να µελετήσουµε, θέλουµε να τη µελετή-
σουµε, θέλουµε και εµείς να συµβάλουµε στη διατύπωση µιας
καλύτερης συµφωνίας. 

Θα µου επιτρέψετε να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι αυτή η τοποθέ-
τηση και αναφορά του κ. Λαφαζάνη, σε καµµία περίπτωση δεν
συνάδει µε την ανακοίνωση που εξέδωσε ο ΣΥΡΙΖΑ, αµέσως
µόλις κατατέθηκε η συγκεκριµένη τροπολογία, όπου χαρακτηρί-
ζει την τροπολογία αυτή ως προς το περιεχόµενο, χαριστική και
ετεροβαρή. Ε, και λέω εγώ, ακούγοντας όλες τις τοποθετήσεις
–όχι µόνο του ΣΥΡΙΖΑ και της Αντιπολίτευσης- δεν κατάλαβα σε
ποιο σηµείο η συγκεκριµένη σύµβαση είναι χαριστική και ετερο-
βαρής. Άκουσα πολλές ενστάσεις σε σχέση µε τη διαδικασία
αλλά όχι ότι είναι ετεροβαρής και χαριστική.

Δεύτερον, αντελήφθην µια ιδιαίτερη ευαισθησία, όσον αφορά
τη διαφύλαξη των δικαιωµάτων των εργαζοµένων. Ο κύριος Υφυ-
πουργός ήταν σαφής στην τοποθέτησή του και το γνωρίζουµε
αυτό και από τις επαφές που είχαµε µε τους εργαζόµενους. Οι
εργαζόµενοι συµµετείχαν στη διαµόρφωση της συγκεκριµένης
τροπολογίας. Συµµετείχαν στις διαβουλεύσεις και είναι προφα-
νές ότι από όλη αυτήν τη διαδικασία πείστηκαν ότι διασφαλίζον-
ται απολύτως οι θέσεις τους. Γιατί να είµαστε βασιλικότεροι του
βασιλέως εµείς, όσον αφορά την υπεράσπιση αυτών των δικαιω-
µάτων, όταν οι ίδιοι οι εργαζόµενοι θεωρούν ότι µε τη συγκεκρι-
µένη ρύθµιση, διασφαλίζονται απολύτως τα δικαιώµατά τους; 

Υπήρξε επίσης η αναφορά για ποιο λόγο προβλέπεται ιδιωτική
εταιρεία, προκειµένου να παρακολουθεί την εξέλιξη της σύµβα-
σης κ.λπ.. Για τον εξής απλό λόγο. Εντάξει, έχουµε από ένα ιδι-
αίτερο ενδιαφέρον έως και ιδεοληψίες ή εµµονές για τη
λειτουργία του δηµοσίου αλλά όταν πρόκειται για δύο συµβαλ-
λόµενους εκ των οποίων ο ένας συµβαλλόµενος είναι το δηµόσιο
και ο άλλος είναι µία ιδιωτική εταιρεία, δεν µπορεί ο ένας συµ-
βαλλόµενος να ελέγχει και την υλοποίηση. Είναι αυτονόητο ότι
ο σωστός έλεγχος υλοποίησης της συγκεκριµένης ρύθµισης
πρέπει να γίνεται από έναν τρίτο και αυτός ο τρίτος θα είναι
αναγκαστικά η ιδιωτική εταιρεία.

Τελειώνω –επειδή δεν θέλω να καθυστερήσω ιδιαίτερα- µε το
εξής: Η συγκεκριµένη συζήτηση απ’ ό,τι έχω διαπιστώσει και από
συζητήσεις µε συναδέλφους, δυστυχώς κύριε Πρόεδρε, γίνεται
κάτω από το βάρος της υπόθεσης Τσοχατζόπουλου. Όλα αυτά
που αποκαλύπτονται φαίνεται ότι κάποιους συναδέλφους και κά-
ποια κόµµατα τους έχουν οδηγήσει στο ότι ίσως κάτι κακό συµ-
βαίνει πίσω από αυτήν τη σύµβαση.

Όµως, και εγώ προσωπικά και η Δηµοκρατική Αριστερά έ-
χουµε πειστεί ότι δεν πρόκειται να έχουµε µία οποιαδήποτε δυ-
σµενή εξέλιξη. Δεν πρόκειται για κάτι το µυστικό, απόρρητο ή
και ύποπτο, δεδοµένου ότι όπως διαβεβαίωσε ο κύριος Υφυ-
πουργός –και εγώ δεν έχω κάποιο λόγο να το αµφισβητώ- ουσια-
στικά πρόκειται για εργασίες, οι οποίες είναι στο τελείωµά τους.

Πρόκειται για µια σύµβαση η οποία τελειώνει, ολοκληρώνεται.
Η ευχή που εκφράζουµε είναι, πραγµατικά, και µετά την ολοκλή-
ρωση των συγκεκριµένων εργασιών, τα ναυπηγεία να είναι βιώ-
σιµα και να εξακολουθήσουν να εργάζονται.

Όµως -και κλείνω µ’ αυτό- δεν περιποιεί ιδιαίτερη τιµή ούτε για
το πολιτικό σύστηµα της χώρας, για όσους κυβέρνησαν ούτε για
ολόκληρη τη δηµοκρατία και το ελληνικό κράτος, από τη µια
πλευρά, να επαιρόµαστε ότι διαθέτουµε τον πρώτο σε δύναµη εµ-
πορικό στόλο στον κόσµο και ουσιαστικά να συζητάµε για ένα
ναυπηγείο, το οποίο υπολειτουργεί και το οποίο ίσως µία από τις
επόµενες ηµέρες, τους επόµενους µήνες να µας απασχολεί µε το
ίδιο περιεχόµενο εδώ και, από την άλλη, να πληροφορούµαστε
ότι ήδη αυτήν τη στιγµή περίπου πεντακόσια ελληνικά, ελληνό-
κτητα σκάφη, εµπορικά πλοία εµπορικού ναυτικού ναυπηγούνται
στην Κίνα. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Δρίτσας έχει το

λόγο για δύο λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Χαριστική και ετεροβαρής είναι η σύµβαση, όταν δεν εξασφα-

λίζει εγγυήσεις σαφείς και ισχυρές υπέρ του δηµοσίου και υπέρ
των εργαζοµένων. Τότε είναι χαριστική και ετεροβαρής. 
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Δεν φοβόµαστε τα φαντάσµατα, κύριε συνάδελφε, αλλά αυτή
η σύµβαση η αρχική είναι και αυτή σύµβαση Σµπώκου-Τσοχατζό-
πουλου. Δεν θα πάω εκεί. Θα πάω στο συµπέρασµα ότι πρέπει
τουλάχιστον τώρα να ισχυροποιήσουµε τις εγγυήσεις, ό,τι µπο-
ρούµε σε τέτοιου είδους συµβάσεις –που άλλωστε έχει αποδειχ-
θεί το ετεροβαρές στην πράξη- να προλάβουµε. Και λέµε ότι
αυτό που έρχεται, πέραν ότι δεν δίνεται η δυνατότητα στη Βουλή
και στα κόµµατα να ψάξουν σε βάθος, δεν το εξασφαλίζει. 

Το Ελεγκτικό Συνέδριο δεν ήταν υποχρεωτικό, όταν έγινε η αρ-
χική σύµβαση. Δεν ίσχυε τότε ο νόµος που ισχύει από ένα σηµείο
και µετά και γι’ αυτό δεν πέρασε η αρχική σύµβαση από το Ελεγ-
κτικό Συνέδριο. Οι δε δύο περιπτώσεις που το Ελεγκτικό Συνέ-
δριο έστειλε πίσω δεν είχαν οικονοµικό περιεχόµενο. 

Γι’ αυτό είπα στην πρωτολογία µου ότι όταν η αιτιολογική έκ-
θεση λέει ότι «απαλείφεται» η υποχρέωση αυτή που η τροπολο-
γία ένα µήνα πριν –που ψηφίσατε- την περιείχε ως όρο, απα-
λείφεται «ως παρέλκουσα ή αλυσιτελής», ότι πρόκειται για τε-
χνάσµατα που µόνο η ευφυΐα του Μολιέρου ή της Commedia
dell’ arte µπορεί να φανταστεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πού δεν κατοχυρώνονται και δεν υπάρχουν εγγυήσεις για το
δηµόσιο; Έχει στα χέρια του το δηµόσιο 42 εκατοµµύρια ευρώ
ισχύουσα εγγυητική επιστολή. Τι έχει αυτήν τη στιγµή µπροστά
του µε αυτήν τη σύµβαση; Έχει 25,4 εκατοµµύρια που έδωσε τον
Απρίλιο το κράτος, το Υπουργείο, 35 εκατοµµύρια σε εγγυήσεις
χάριν τρίτων για να µπορέσει να λειτουργήσει -κι αν λειτουργή-
σουν καλά έχει καλώς, αν όµως δεν ανταποκριθούν, είναι επι-
σφαλείς- συν 20 εκατοµµύρια ακόµα που θα καταβάλουν για την
ολοκλήρωση του έργου µέχρι το 2016. Αναλαµβάνει ρίσκο το
κράτος 80 εκατοµµύρια, αν δεν πάει καλά η εγγυητική, 42 εκα-
τοµµύρια ευρώ εγγυητική επιστολή έχει στα χέρια του. Είναι
αυτό ετεροβαρές ή δεν είναι;

Κύριε Υπουργέ, αποσαφηνίστε το. Όλα τα στοιχεία λένε ότι το
µεν έργο συνολικά είναι περίπου ολοκληρωµένο µόνο κατά 40%
και κάτι και 81% είναι οι πληρωµές που έχουν γίνει εµπροσθοβα-
ρώς. Είναι και το εµπροσθοβαρές ετεροβαρές ή όχι;

Αυτό σας το είπε και ο κ. Λαφαζάνης. Από την ίδια τη σύµβαση
προκύπτει. Πώς είναι δυνατό να έχουµε ακόµα µόνο λίγο, 5% της
τορπιλακάτου 5 και να χρειάζονται άλλοι εννιά µήνες; Πώς είναι
δυνατό να έχουµε µόνο 19% για τους υπόλοιπους και να χρει-
άζονται είκοσι τέσσερις µήνες για την 6 και τριάντα τέσσερις
µήνες για την 7;

Εν πάση περιπτώσει, µπορεί να κάνουµε λάθος αλλά αυτά θα
ήταν δυνατόν µε εγγύηση και σαφήνεια να µας τα πει η αιτιολο-
γική έκθεση, να περιγραφούν και να γίνει κανονική συζήτηση. 

Αναφέρθηκε και από τον συνάδελφο των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων ότι αυτή η τροπολογία ασχολείται µ’ όλα τα άλλα εκτός από
την εργασιακή ασφάλεια και από τα δικαιώµατα των εργαζοµέ-
νων. Πουθενά δεν υπάρχει τέτοια πρόβλεψη και τέτοια ρύθµιση. 

Ως εκ τούτου, εµείς το «ΠΑΡΩΝ» δεν το λέµε για να αποφύ-
γουµε τίποτα. Το λέµε γιατί είναι ακριβώς µία στάση ευθύνης.
Θέλουµε το Πολεµικό Ναυτικό να πάρει τις τορπιλακάτους. Θέ-
λουµε η ναυπηγική βιοµηχανία να αντέξει και θέλουµε τα συγκε-
κριµένα ναυπηγεία της Ελευσίνας να αντέξουν. Θέλουµε οι
θέσεις εργασίας να κατοχυρωθούν. Ξέρουµε ότι όλα είναι σε µία
επισφάλεια αλλά δεν θα δεχτούµε τόσο επιπόλαια να πάρουµε
την ευθύνη µίας σύµβασης η οποία συνεχίζει και ανακυκλώνει
στα περισσότερα σηµεία της την ίδια ετεροβαρή σχέση ελληνι-
κού κράτους και επιχειρηµατιών.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Είµαι πρόθυµος να απαντήσω σε οποιαδήποτε ερώτηση.
Είχα µία «καταιγίδα» ερωτήσεων, θα έλεγα. Δεν ξέρω αν πρόλα-
βαν και οι στενογράφοι να τα γράψουν. Ας δούµε όµως όλα τα
θέµατα.

Τα πράγµατα είναι απλά. Το Πολεµικό Ναυτικό δεν µπήκε ποτέ
σε διαδικασίες άλλου τύπου. Όταν λέµε 81%, είναι 81%, κύριε
Δρίτσα. Οι εργασίες είναι 41%, όµως υπάρχουν και υλικά. Το

100% δεν είναι µόνο το σκάφος, είναι και τα υλικά, είναι αµοιβά
υλικά, είναι πολλά πράγµατα πάνω τους. Άρα, λοιπόν, είναι 81%.
Πιστέψτε µας.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Αυτό είναι το κυριότερο, ο ηλεκτρονι-
κός εξοπλισµός και τα οπλικά συστήµατα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Όλα αυτά λοιπόν, έχουν µπει, γι’ αυτό µιλάµε για 95%. 

Ας συζητήσουµε, λοιπόν, αυτό το περίφηµο «γιατί τόσους
µήνες». Η παράδοση ενός πλοίου, από τη στιγµή που θα πέσει η
πρώτη λαµαρίνα µέχρι να παραδοθεί, εξαρτάται από τον τύπο
των πλοίων και µπορεί να κάνει και δύο και τρία και τέσσερα χρό-
νια, ανάλογα µε τον τύπο. Μόνο τα sat των υποβρυχίων ήθελαν
δώδεκα µήνες. Μόνο οι έλεγχοι στη θάλασσα ήταν δώδεκα µή-
νες. Άρα, λοιπόν, δεν µπορεί να λέµε γιατί είναι εννέα µήνες και
γιατί είναι τριάντα έξι µήνες. Πολλά πράγµατα δεν γίνονται και
παράλληλα. Η 6 και η 7 δεν µπορεί να παραλληλιστούν για να
έχουµε το ίδιο αποτέλεσµα και στο ίδιο χρονικό διάστηµα. 

Επειδή ρωτήσαµε για ANS και το άκουσα γενικώς δύο-τρεις
φορές στην Αίθουσα, για µία τροποποίηση τέτοιου τύπου η οποία
προέρχεται από ένα νόµο, δεν απαιτείται ο αρχηγός. Δεν είναι
υποχρεωµένος να το περάσει από άρνηση. Είναι απόφαση της
Βουλής και προχωράει στο έργο του. Έχουµε ένα κλιµάκιο εκεί.
Έχουµε και στο Σκαραµαγκά κλιµάκιο αξιωµατικών µε τεράστια
εµπειρία. Αυτοί παρακολουθούν το έργο. Αν δεν υπογράψουν και
δεν πουν ότι τελείωσε το έργο, το Πολεµικό Ναυτικό δεν προχω-
ράει στα περαιτέρω, οπότε όλα αυτά, πότε παραλαµβάνει το
έργο και αν θα βάλουµε επιτροπές κ.λπ., δεν ισχύουν. Είναι το
ίδιο το Πολεµικό Ναυτικό εκεί µέσα και παρακολουθεί καθηµε-
ρινά τις εργασίες. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το παρακολουθεί;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Βεβαίως και το παρακολουθεί.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όπως παρακολουθεί και το Σκα-

ραµαγκά;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Παρακολουθεί το έργο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τι να παρακολουθήσει; Τώρα

είναι χειρότερα.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κάνετε πολύ µεγάλο λάθος. Όταν τα ναυπηγεία έκαναν ερ-
γασία, ήταν πολλά τα άτοµα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τώρα είναι χειρότερα από εργα-
σία γιατί κινδυνεύουν τα υποβρύχια.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Κάνετε λάθος γιατί εµείς ζητήσαµε και µας άφησαν και πη-
γαίναµε και κάναµε συντήρηση και ειδικά στις µπαταρίες.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μ’ έναν αξιωµατικό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Ακούω γενικώς διάφορα. Δεν υπάρχει κανένα τέχνασµα και
θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε –µε όλο το σεβασµό στη Βουλή των
Ελλήνων- επειδή ακούστηκαν οι λέξεις «να είµαστε σοβαροί και
επιµελείς και να είµαστε έντιµοι», να πω το εξής: 

Αυτό µε προσβάλλει, διότι σαράντα χρόνια κάθισα στο Ναυ-
τικό και όποιος θέλει µπορεί να δει το βιογραφικό µου. Επίσης,
η επιτροπή αποτελείται µόνο από αξιωµατικούς του εµπορικού
ναυτικού και είναι προσβλητικό για αξιωµατικούς του εµπορικού
ναυτικού να λέµε ότι δεν είναι έντιµοι και σοβαροί. Το έργο το
οποίο επιτελούν είναι έργο αιχµής και έργο το οποίο δεν µπο-
ρείτε να το καταλάβετε παρά µόνο εάν –και σας προσκαλώ- έρ-
θετε στα πλοία. 

Κύριε Πρόεδρε, κλείνοντας θα ήθελα να σηµειώσω ότι η Κυ-
βέρνηση παρέλαβε ένα κλειστό και άπνοο ναυπηγείο, µε απλή-
ρωτους εργαζόµενους και µε µια σύµβαση, η οποία είχε
καταρτιστεί για το 2000 τότε υγιής αλλά ποτέ δεν µπορούµε να
προβλέψουµε το αύριο. Ξεκινήσαµε, λοιπόν, να κάνουµε ενεργο-
ποιήσεις, όπως είπα και προηγουµένως, του πρώτου option συν
δύο και του δεύτερου option συν άλλες δύο, δηλαδή τέσσερα,
πέντε και έξι, εφτά. 

Αυτό που κάνουµε η Κυβέρνηση, το Υπουργείο Άµυνας, οι
αξιωµατικοί του Πολεµικού Ναυτικού, είναι να αναζητούµε κάθε
νόµιµο και εφικτό τρόπο, ώστε να διασφαλίσουµε αφ’ ενός την
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παράδοση των πολεµικών πλοίων και την ενίσχυση των επιχειρη-
σιακών δυνατοτήτων του Πολεµικού Ναυτικού και αφ’ ετέρου, τη
βάση ενός αναπτυξιακού σχεδιασµού της ναυπηγικής βιοµηχα-
νίας της χώρας µας, µε σκοπό τη διατήρηση και την επαύξηση
των θέσεων εργασίας σε ένα πλαίσιο διαφάνειας και τήρησης
της νοµιµότητας εξορθολογισµού και προ πάντων πίστη στους
νόµους µας. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να

έχω το λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κύριε Λα-

φαζάνη, σας ακούµε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, σας ρώτησα να

µου πείτε µετά και από αυτήν τη σύµβαση -εφόσον την κυρώσει
η ελληνική Βουλή- πόσες θέσεις εργασίας, για ποιο διάστηµα,
µε ποιες συµβάσεις και µε ποιες εργασιακές σχέσεις θα κατοχυ-
ρωθούν. Αν έχετε την καλοσύνη, επειδή αυτό ενδιαφέρει νοµίζω
πάρα πολύ όχι µόνο τους εργαζόµενους αλλά όλη την ευρύτερη
περιοχή και την προοπτική των ναυπηγείων, µπορείτε να µας
απαντήσετε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ.
Κωνσταντίνος Γιοβανόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Επειδή τις φράσεις «να
είµαστε έντιµοι και να είµαστε σοβαροί» εγώ τις απηύθυνα, θα
ήθελα να πω τα εξής:

Κατ’ αρχάς, δεν καταλαβαίνω γιατί είστε τόσο εύθικτος, αφού
δεν είπα ότι εσείς δεν είστε έντιµος ή ότι δεν είστε σοβαρός. 

Δεύτερον, αναλάβατε την τελευταία χρονιά µια διαδικασία που
κρατά εδώ και δεκατέσσερα χρόνια και δεν καταλαβαίνω, γιατί
εσείς θα πρέπει σήµερα να δικαιολογήσετε πώς µετά από δεκα-
τέσσερα χρόνια δεν έχουν παραδοθεί αυτά τα συγκεκριµένα, για
τα οποία το ελληνικό κράτος έχει πληρώσει. 

Ποιο είναι το παράξενο και σας θίγει όταν λέω «να είµαστε σο-
βαροί», αφού µετά από δεκατέσσερα χρόνια πληρώνοντας κα-
ραβιές λεφτά, δεν έχουµε πάρει ακόµα τις φρεγάτες που θα
έπρεπε να έχουµε πάρει και ο αντισυµβαλλόµενός µας πάει και
κρύβεται πίσω από το άρθρο 99; Πείτε µου τι σας ξενίζει σε αυτό
το πράγµα; Είναι σοβαρότητα κράτους, στο οποίο εσείς υπηρε-
τείτε από αυτήν τη θέση εδώ και ένα χρόνο; Έθιξε κανείς τη
στρατιωτική ικανότητα και τη ναυτοσύνη των αξιωµατικών του
Πολεµικού Ναυτικού; Σας παρακαλώ!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Γιοβανό-
πουλε, είστε σαφής. 

Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Η απάντηση για τους εργαζοµένους είναι απλή.
Επανέλαβα από την πρωτολογία µου ότι υπήρχαν εργαζόµενοι

µέσα στην επιτροπή. Οι εργαζόµενοι βγήκαν και µε ανακοίνωση
Τύπου και ποτέ µέχρι στιγµής -τουλάχιστον δεν έχω εγώ υπ’ όψιν
µου- δεν υπήρξε κάποιο παράπονο είτε στη σύµβαση είτε στη
προβλεπόµενη απόλυση είτε οτιδήποτε άλλο που οι ίδιοι εργα-
ζόµενοι να φοβούνται. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Οικονοµικών: «Κύρωση των Συµφωνιών α) µεταξύ της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Δηµοκρατίας του Ιράκ για την αναδιάρ-
θρωση των οφειλών του προς το Ελληνικό Δηµόσιο και β) µεταξύ
του Υπουργικού Συµβουλίου της Δηµοκρατίας της Αλβανίας και
του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας και του Οργανισµού Ασφάλισης Εξαγωγικών Πιστώ-
σεων (ΟΑΕΠ) και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση των Συµφωνιών
α) µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Δηµοκρατίας του
Ιράκ για την αναδιάρθρωση των οφειλών του προς το Ελληνικό
Δηµόσιο και β) µεταξύ του Υπουργικού Συµβουλίου της Δηµο-

κρατίας της Αλβανίας και του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Οργανισµού Ασφά-
λισης Εξαγωγικών Πιστώσεων (ΟΑΕΠ) και άλλες διατάξεις» έγινε
δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία. 

Εισερχόµαστε στη ψήφιση των άρθρων.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο πρώτο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Συνεπώς το άρθρο

πρώτο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο δεύτερο ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Συνεπώς το άρθρο

δεύτερο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 535 και ειδικό 101 ως έχει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Παρών. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 535 και ειδικό 101 έγινε δεκτή ως έχει
κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο του

νοµοσχεδίου;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύ-

ρωση των Συµφωνιών α) µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Δηµοκρατίας του Ιράκ για την αναδιάρθρωση των οφειλών
του προς το Ελληνικό Δηµόσιο και β) µεταξύ του Υπουργικού
Συµβουλίου της Δηµοκρατίας της Αλβανίας και του Υπουργείου
Οικονοµίας και Οικονοµικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Οργανισµού Ασφάλισης Εξαγωγικών Πιστώσεων (ΟΑΕΠ) και
άλλες διατάξεις», έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία επί της αρχής και
επί των άρθρων.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το νοµοσχέδιο έγινε

δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύ-

ρωση των Συµφωνιών α) µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Δηµοκρατίας του Ιράκ για την αναδιάρθρωση των οφειλών
του προς το Ελληνικό Δηµόσιο και β) µεταξύ του Υπουργικού
Συµβουλίου της Δηµοκρατίας της Αλβανίας και του Υπουργείου
Οικονοµίας και Οικονοµικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Οργανισµού Ασφάλισης Εξαγωγικών Πιστώσεων (ΟΑΕΠ) και
άλλες διατάξεις», έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζή-
τηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως
εξής:

«Κύρωση των Συµφωνιών α) µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και της Δηµοκρατίας του Ιράκ για την αναδιάρθρωση των
οφειλών του προς το Ελληνικό Δηµόσιο και β) µεταξύ του
Υπουργικού Συµβουλίου της Δηµοκρατίας της Αλβανίας και του
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας και του Οργανισµού Ασφάλισης Εξαγωγικών Πιστώ-
σεων (ΟΑΕΠ) και άλλες διατάξεις

Άρθρο πρώτο
Κύρωση Διµερούς Συµφωνίας

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
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Συντάγµατος, η «Διµερής Συµφωνία µεταξύ της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας και της Δηµοκρατίας του Ιράκ» που υπογράφηκε στις
11 Οκτωβρίου 2008, για την αναδιάρθρωση των οφειλών του
προς το Ελληνικό Δηµόσιο, το κείµενο της οποίας ακολουθεί
στην ελληνική και αγγλική γλώσσα:

«ΔΙΜΕΡΗΣ ΣΥΜΦΩΝΙΑ
µεταξύ

της Ελληνικής Δηµοκρατίας,
η οποία ενεργεί µέσω του Υπουργείου Οικονοµίας 

και Οικονοµικών της
και

της Δηµοκρατίας του Ιράκ,
η οποία ενεργεί µέσω του Υπουργείου 

Οικονοµικών της 
11 Οκτωβρίου 2008

Η ΠΑΡΟΥΣΑ ΔΙΜΕΡΗΣ ΣΥΜΦΩΝΙΑ (η «Συµφωνία»), µε ηµερο-
µηνία 11 Οκτωβρίου 2008, συνάπτεται µεταξύ της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας, η οποία ενεργεί µέσω του Υπουργείου Οικονοµίας και
Οικονοµικών της (ο «Δανειστής»), και της Δηµοκρατίας του Ιράκ,
η οποία ενεργεί µέσω του Υπουργείου Οικονοµικών της («το
Ιράκ»).

ΛΑΜΒΑΝΟΜΕΝΟΥ ΥΠΟΨΗ ΟΤΙ:
1. Το Ιράκ οφείλει στο Δανειστή, σύµφωνα µε συγκεκριµένες

Συµβάσεις (όπως αυτό αποσαφηνίζεται στη συνέχεια).
2. Το συνολικό ποσό της οφειλής αυτής, στις 31 Δεκεµβρίου

2007 (συµπεριλαµβανόµενου και του κεφαλαίου, των τόκων και
όλων των άλλων ποσών τα οποία οφείλονται σύµφωνα µε τις
Συµβάσεις), έχει συµφωνηθεί µεταξύ του Δανειστή και του Ιράκ
και παρατίθεται στο Πειστήριο Α της παρούσας. Τα ποσά αυτά,
συλλήβδην, αναφέρονται στην παρούσα Συµφωνία ως «Διακανο-
νισµένες Οφειλές».

3. Το Ιράκ και ο Δανειστής επιθυµούν να αναδιαρθρώσουν τις
Διακανονισµένες Οφειλές, σύµφωνα µε την παρούσα Συµφωνία
και, µε τη θέση σε ισχύ της παρούσας Συµφωνίας, να αντικατα-
στήσουν τις υποχρεώσεις του Ιράκ, σύµφωνα µε όλες τις Συµ-
βάσεις, µε υποχρεώσεις του Ιράκ, σύµφωνα µε την παρούσα
Συµφωνία.

4. Το Ιράκ και ο Δανειστής περαιτέρω επιθυµούν να αναδιαρ-
θρώσουν τις Διακανονισµένες Οφειλές, υπό όρους συγκρίσιµους
µε εκείνους οι οποίοι περιλαµβάνονται στα Συµφωνηθέντα Πρα-
κτικά για το Διακανονισµό της Οφειλής της Δηµοκρατίας του
Ιράκ, της 21ης Νοεµβρίου 2004, τα οποία συµφωνήθηκαν µεταξύ
του Ιράκ και ορισµένων από τους λοιπούς διµερείς πιστωτές του,
στα πλαίσια της Λέσχης των Παρισίων (τα «Πρακτικά»).

ΤΩΡΑ, ΕΠΟΜΕΝΩΣ, ο Δανειστής και το Ιράκ συµφωνούν τα εξής:
1. ΟΡΙΣΜΟΙ
1.1 Ορισµοί. Επιπλέον των όρων οι οποίοι αποσαφηνίζονται σε

άλλα σηµεία της παρούσας Συµφωνίας, οι ακόλουθοι όροι θα
έχουν τις έννοιες που αναφέρονται:

Ο όρος «Κρατική Υπηρεσία» ή «Κρατικές Υπηρεσίες» σηµαίνει
τον Οργανισµό Ασφάλισης Εξαγωγικών Πιστώσεων και την εται-
ρεία Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα Α.Ε..

Ο όρος «Συµβάσεις» σηµαίνει:
(α) όλες τις εµπορικές πιστώσεις τις οποίες εγγυάται ή ασφα-

λίζει ο Δανειστής ή οι Κρατικές Υπηρεσίες του, οι οποίες χορη-
γήθηκαν στο Ιράκ ή στον Ιρακινό Δηµόσιο Τοµέα, ή οι οποίες
καλύφθηκαν µε εγγύηση του Ιράκ ή του Ιρακινού Δηµόσιου
Τοµέα, στο πλαίσιο µιας συµφωνίας ή µιας επίσηµης πράξης, οι
οποίες συνάφθηκαν πριν τις 22 Μαΐου 2003, και

(β) όλα τα δάνεια, εκ µέρους του Δανειστή ή των Κρατικών
Υπηρεσιών του, τα οποία χορηγήθηκαν στο Ιράκ ή στον Ιρακινό
Δηµόσιο Τοµέα, ή τα οποία καλύφθηκαν µε την εγγύηση του Ιράκ
ή του Ιρακινού Δηµόσιου Τοµέα, στο πλαίσιο µιας συµφωνίας ή
µιας επίσηµης πράξης, οι οποίες συνάφθηκαν πριν τις 22 Μαΐου
2003, συµπεριλαµβανόµενων και οποιωνδήποτε δικαστικών ή δι-

αιτητικών αποφάσεων, οι οποίες σχετίζονται µε αυτά. Εννοείται
ότι ούτε ο Δανειστής ούτε οι Κρατικές Υπηρεσίες του έχουν χο-
ρηγήσει εµπορικές πιστώσεις ή δάνεια στον Ιρακινό Δηµόσιο
Τοµέα, µεταξύ της 6ης Αυγούστου 1990 και της 22ας Μαΐου
2003.

Ο όρος «Ιρακινός Δηµόσιος Τοµέας» σηµαίνει: (i) την Κεντρική
Τράπεζα του Ιράκ, άλλες κρατικές υπηρεσίες και όργανα της Δη-
µοκρατίας του Ιράκ και οποιονδήποτε φορέα, στον οποίο η Κυ-
βέρνηση της Δηµοκρατίας του Ιράκ είναι, άµεσα ή έµµεσα,
πλειοψηφών µέτοχος (µε περισσότερο από 50%), και (ii) οποιον-
δήποτε άλλο φορέα ο οποίος εξουσιοδοτήθηκε νόµιµα να επιβα-
ρυνθεί µε εξωτερικές οφειλές εξ ονόµατος, και για λογαριασµό,
της Δηµοκρατίας του Ιράκ.

Ο όρος «Ηµεροµηνία Πληρωµής» σηµαίνει την 1η Μαρτίου και
την 1η Σεπτεµβρίου.

2. ΑΚΥΡΩΣΗ ΚΑΙ ΑΠΟΠΛΗΡΩΜΗ
2.1 Εναποµένουσα Οφειλή και Ακύρωση. Με τη θέση σε ισχύ

της παρούσας Συµφωνίας, το ποσό της κύριας οφειλής, όπως
αυτό παρατίθεται στο Πειστήριο Α (δολάρια ΗΠΑ
126,185,662.21) θα αποτελέσει την εναποµένουσα οφειλή (εφε-
ξής αναφερόµενη ως η «Εναποµένουσα Οφειλή»), ενώ τα ποσά
των τόκων και των τόκων υπερηµερίας, όπως αυτά παρατίθενται
στο Πειστήριο Α (δολάρια ΗΠΑ 132,888,592.86) θα ακυρωθούν
αυτόµατα.

2.2 Καµία Τοκοφορία. Δεν θα λογίζονται τόκοι επί της Εναπο-
µένουσας Οφειλής.

2.3 Αποπληρωµή. Η Εναποµένουσα Οφειλή θα αποπληρωθεί
σε 44 εξαµηνιαίες, ίσες και διαδοχικές δόσεις, σε κάθε Ηµερο-
µηνία Πληρωµής, αρχίζοντας από την 1η Μαρτίου 2019. Ένα
χρονοδιάγραµµα αποπληρωµής επισυνάπτεται, ως Πειστήριο Β,
στην παρούσα Συµφωνία.

2.4 Απαλλαγή και Αποδέσµευση. Με τη θέση σε ισχύ της πα-
ρούσας Συµφωνίας, ο Δανειστής αποδεσµεύει και απαλλάσσει
πλήρως όλα τα ποσά (οποιασδήποτε περιγραφής), τα οποία
οφείλονται σύµφωνα ή όσον αφορά στις Συµβάσεις, και οι Συµ-
βάσεις, κατά συνέπεια, θα αντικατασταθούν, από κάθε άποψη,
µε τις υποχρεώσεις του Ιράκ στο πλαίσιο της παρούσας Συµφω-
νίας.

3. ΓΕΝΙΚΕΣ ΔΙΑΤΑΞΕΙΣ
3.1 Συγκρίσιµος Διακανονισµός. Το Ιράκ δεσµεύεται να επιδιώ-

ξει από όλους τους λοιπούς, ευρισκόµενους σε παρόµοια κατά-
σταση, εξωτερικούς πιστωτές του, µείωση οφειλών και
συµφωνίες αποπληρωµής, υπό όρους οι οποίοι θα είναι όχι λιγό-
τερο ευνοϊκοί για το Ιράκ, από εκείνους οι οποίοι παρατίθενται
στα Πρακτικά.

3.2 Καµία Εκχώρηση ή Μεταβίβαση. Ο Δανειστής δεν επιτρέ-
πεται να εκχωρήσει ή µε άλλο τρόπο να µεταβιβάσει (µέσω συµ-
µετοχής ή διαφορετικά) οποιαδήποτε από τα δικαιώµατά του,
ούτε να µεταβιβάσει οποιεσδήποτε από τις υποχρεώσεις του,
στο πλαίσιο της παρούσας Συµφωνίας, χωρίς την προηγούµενη
γραπτή συναίνεση του Ιράκ, και οποιαδήποτε φερόµενη ως εκ-
χώρηση ή µεταβίβαση, ελλείψει µιας τέτοιας συναίνεσης, θα
είναι άκυρη.

3.3 Ηµεροµηνίες Πληρωµής. Εάν οποιαδήποτε πληρωµή, στο
πλαίσιο της παρούσας Συµφωνίας, καταστεί απαιτητή σε µια
Ηµεροµηνία Πληρωµής η οποία δεν είναι εργάσιµη ηµέρα στην
Αθήνα και τη Βαγδάτη, αυτή θα πραγµατοποιείται την επόµενη
εργάσιµη ηµέρα και για τις δύο αυτές πόλεις.

3.4 Θέση σε ισχύ. Η παρούσα Συµφωνία θα τεθεί σε ισχύ µόλις
επικυρωθεί από το Κοινοβούλιο της Ελληνικής Δηµοκρατίας.

3.5 Διαδικασία Επίλυσης Διαφορών. Εάν προκύψει µια δια-
φορά, ως προς την υλοποίηση ή την εφαρµογή της παρούσας
Συµφωνίας, τα Συµβαλλόµενα Μέρη µπορούν να συµφωνήσουν
σε µια διαδικασία επίλυσης διαφορών, συµπεριλαµβανόµενης και
της προσφυγής στο Διεθνές Δικαστήριο, εκτός αν τα Συµβαλλό-
µενα Μέρη συµφωνήσουν σε µια άλλη µέθοδο επίλυσης.
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12722 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο
Κύρωση Διµερούς Συµφωνίας

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ του Υπουργικού Συµβουλίου
της Δηµοκρατίας της Αλβανίας και του Υπουργείου Οικονοµίας
και Οικονοµικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Οργανισµού

Ασφάλισης Εξαγωγικών Πιστώσεων (ΟΑΕΠ), που υπογράφηκε
για την αποπληρωµή του χρέους της αλβανικής πλευράς προς
την ελληνική πλευρά, όπως αυτό προέκυψε βάση της Συµφωνίας
που υπεγράφη στην Αθήνα στις 24.6.1991 µεταξύ Κοινοπραξίας
Ελληνικών Τραπεζών και της State Bank of Albania. Το κείµενο
της Συµφωνίας ακολουθεί στην ελληνική, αγγλική και αλβανική
γλώσσα:
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Άρθρο τρίτο
Κύρωση της 11ης τροποποίησης της υπ’ αριθ. 001Β/00 

Σύµβασης µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου 
και της εταιρίας µε την επωνυµία «Ναυπηγικές 

και Βιοµηχανικές Επιχειρήσεις Ελευσίνας ΑΕ» (ΝΒΕΕ ΑΕ), 
όπως αυτή ισχύει, για την προµήθεια πυραυλακάτων 

για τις ανάγκες του Πολεµικού Ναυτικού (ΠΝ)

1. Κυρώνεται και έχει ισχύ νόµου η 11η τροποποίηση της υπ’
αριθ. 001Β/00 Σύµβασης µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου και της
εταιρίας µε την επωνυµία «Ναυπηγικές και Βιοµηχανικές Επιχει-
ρήσεις Ελευσίνας ΑΕ» (ΝΒΕΕ ΑΕ), όπως αυτή ισχύει σήµερα
µετά τις Τροποποιήσεις 3 έως 10, για την προµήθεια πυραυλα-
κάτων για τις ανάγκες του Πολεµικού Ναυτικού, το κείµενο της
οποίας έχει ως εξής:

12734 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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12762 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

2. Το δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 5 της Συµφωνίας –
Πλαίσιο, που υπογράφηκε µεταξύ του Γενικού Διευθυντή του
ΥΠΕΘΑ/ΓΔΑΕΕ, κ. Δηµητρίου Γεωργιόπουλου, ως εκπροσώπου
του Ελληνικού Δηµοσίου, και του κ. Νικολάου Ταβουλάρη, ως εκ-
προσώπου της εταιρίας µε την επωνυµία «Ναυπηγικές και Βιο-
µηχανικές Επιχειρήσεις Ελευσίνας ΑΕ» (ΝΒΕΕ ΑΕ), όπως αυτή
κυρώθηκε µε το άρθρο 30 του ν. 4151/2013 (Α’ 103), αντικαθί-
σταται από την ηµεροµηνία ισχύος του ως εξής:

«Το σχέδιο µε την υπογραφή του νόµιµου εκπροσώπου της
εταιρίας και του Προέδρου της επιτροπής θα επικυρωθεί µε νόµο
από το Ελληνικό Κοινοβούλιο.»

3. Η ισχύς της παρούσας διάταξης αρχίζει από τη δηµοσίευσή
της στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται διαφο-
ρετικά στις επιµέρους παραγράφους της.

Άρθρο τέταρτο

Η ισχύς του παρόντος νόµου και των κυρούµενων Συµφωνιών

αρχίζει από τη δηµοσίευσή τους στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως.»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως
προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το Σώµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος: και ώρα 22.37’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Πέµπτη 6 Ιουνίου 2013 και ώρα 10.00’, µε αντικεί-
µενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό έλεγχο, σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


